
یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: شخصا معتقدم که 
احمدی نژاد دیگر جرات ورود در عرصه انتخابات را ندارد.

عبدالله رمضان زاده  با اشاره به طرح موضوع یک  دوره ای 
شدن دولت روحانی از سوی جریان های خاص عنوان کرد: 
افرادی که هیچ گزینه ای برای عرضه به مردم ندارند، شروع به 

تبلیغات منفی در مورد تک دوره ای بودن دولت آقای روحانی 
کرده اند؛ این در حالی است که نه تنها من بلکه بسیاری از 
سیاسون بر این تحلیل هستند که روحانی در دوره بعد هم 
رئیس جمهور ایران خواهد بود. این فعال سیاسی اصلاح طلب 

با انتقاد از ادعای تندروها ...

ابزارهایی برای پشیمان کردن متخلفان از برجام داریم

فشار مالیاتی در شرایط رکود نادرست است
رییس مجلس شورای اسلامی ضمن تشریح آخرین وضعیت پرونده هسته ای و برجام گفت: نااهلی طرف مقابل دلیل 

نمی شود که ما مذاکره را دنبال نکنیم بلکه جنس مذاکره تغییر می کند و به نوعی با حساسیت بیشتری دنبال می شود...
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نماینده و سفیر ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی:

 آژانس در حفظ اطلاعات محرمانه ایران بکوشد

گذاری بر شبکه های مجازی

حمله به دولت با طعم گوجه فرنگی

علی لاریجانی تشریح کرد:

آخرین وضعیت 
پرونده هسته ای و برجام

هر دقیقه جلسه مجلس چقدر هزینه دارد؟

عبدالله رمضان زاده:

احمدی نژاد جرات ورود 
به انتخابات را ندارد

کمتر کسی است که نداند بسیاری از اصولگرایان شناخته 
شده، از حدادعادل گرفته تا قالیباف و زاکانی، قبای خود را 
برای ریاست مجلس می دوزند و هم برای جانشینی ضرغامی 
و هم برای نشستن روی صندلی سرافراز خود را شایسته 
را  مسئله  این  خود  به  وابسته  رسانه های  در  و  می دیدند 
مطرح می کردند. حکایت تندروهای بازمانده از مجلس دهم، 
اگرچه در راهروها و صندلی های سبز پارلمان تمام شد، اما 
زمزمه های حضورشان در نهادهای مختلف شنیده می شود؛ 
در این میان البته تکلیف حمید رسایی از دیگران روشن تر 
است. او که زمانی مسئولیت ارشاد قم را برعهده داشت، حالا 
پس از دوران نمایندگی خیار پرورش می دهد، کدو و گوجه 
هم کاشته است و مردم را به پرورش کدو و خیار و گوجه 

تشویق می کند...

اقدام خاصی در خصوص  وزیر دادگستری گفت: هیچ 
بازگرداندن خاوری از سوی کشور کانادا انجام نشده است؛ این 
در حالی است که این کشور عضو کمیسیون ضد فساد است.
حجت الاسلام و المسلمین مصطفی پور محمدی این 
مطلب را روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران و در حاشیه 
مراسم توافقنامه وزارت دادگستری با وزارت علوم تحقیقات 
و فنآوری در ساختمان مرکزی وزارت دادگستری عنوان کرد. 
پور محمدی گفت: خیلی از کشورها به کمیسیون ضد فساد 
با وجود عضویت، پایبندی ندارند و اصلا همکاری نمی کنند. 
محمود رضا خاوری در هفته اول مهر ماه 1390 از مقام مدیر 
عامل بانک ملی ایران به بهانه »مشکلات عصبی حادث شده 
و بیماری مزمن« استعفا داد و به کانادا گریخت، این سفر 
ناگهانی به کانادا همزمان با رسوایی اختلاس 3 هزار میلیارد 
تومانی که در شهریورماه 1390 برملا شد، صورت گرفت. پور 
محمدی درباره حقوق خبرنگاران و اصاحب رسانه گفت: ما 
حامی خبرنگاران و جامعه رسانه ای برای تامین حقوقشان 
هستیم واین هم جزو حقوق شهروندی است که باید رعایت 
بشود. وزیر دادگستری اظهار کرد: ما در مراکز مختلف اداری، 

محلات و مساجد و دانشگاه ها ...

از صف طولانی در راهروهای صداوسیما تا پرورش کدو و گوجه

بازماندگان 
دلواپس مجلس 

چه می کنند؟

وزیر دادگستری:

کانادا خاوری را 
تحویل نمی دهد
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روزنامه صبح ایران

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در مجلس دهم با ابراز امیدواری مبنی بر 
الگوی پاکدست شدن این دور مجلس و قناعت نمایندگان به حقوق قانونی خود، این مساله را راه مبارزه با 
فساد اداری شناخت و گفت: دولت علاقه بسیاری به مبارزه با فساد دارد و درصورت برچیده شدن فساد، 

می تواند کار خود را با سرعت پیش برد.
سهیلا جلودارزاده  درمورد انتخاب لاریجانی به عنوان رییس مجلس و ترکیب هیات رییسه، گفت: 
هیات رییسه، منتخب مجموعه نمایندگان مجلس و برای ما بسیار محترم است. امیدواریم این هیات 
رییسه در انجام وظایف خود که اداره خوب و مناسب مجلس هست، موفق باشند. وی با تاکید بر این که 

همه ما آمادگی داریم که به هیات رییسه در بهتر اداره شدن مجلس دهم و پیش برد امور مردم کمک 
کنیم، درمورد اولویت های مجلس، اظهار کرد: به طور قطع اولین برنامه که به مجلس می آید، برنامه پنج 
ساله ششم توسعه است که باید مورد رسیدگی قرار گیرد و به تصویب برسد. نماینده مردم تهران، ری، 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در مجلس دهم با تاکید بر لزوم توجه بیشتر به اقتصاد، گفت: باید به 
گونه ای برنامه ریزی و مشکلات موجود به سرعت حل شود تا سال 1404 بتوانیم به چشم انداز بیست 
ساله دست پیدا کنیم. جلودارزاده با تاکید بر این که بخش هایی از اقتصاد تخریب شده است و قوانین به 

گونه ای است که اگر اصلاح نشوند، شرایط می تواند از این که هست، بدتر شود ...

سهیلا جلودار زاده:

پاکدستی مجلس راه مبارزه با فساد است

8
2

اخلاق لازمه انقلابی بودن است
انتقاد دکتر روحانی از برخی رسانه ها:

7

7

بانک مهـــــر اقتصاد درنظردارد املاک مشروحه ذیل را از طریق مزایده به فروش برساند. متقاضیان مي توانند حداکثر تا تاریخ 1395/3/30 جهت بازدید از محل 

وکسب اطلاعات بیشتر ودریافت فرم شرکت درمزایده وتکمیل وارائه پیشنهاد قیمت به نشاني هاي ذیل مراجعه نمایند .

شرایط نقد : واریز 70% مبلغ پس از15 روز از تاریخ اعلام به برنده مزایده و 30%مانده در دفتر خانه وهنگام انتقال قطعی
شرایط تسهیلات: 70%مبلغ بصورت تسهیلات اجاره به شرط تملیک با نرخ 21% و حداکثر 60 ماهه و یا در صورت افزایش بازپرداخت 

به 72 ماه تسهیلات با نرخ 24% اعمال واقدام می شود.
وضعیت انتقال سند : وفق بند18 شیوه نامه فروش املاک

توضیحات : 1- جهت خرید اسناد شرکت در مزایده به نشاني : 55 متری عمار یاسر بین ک 36 و 40 ساختمان سرپرستی بانک مهر 
اقتصاد مراجعه فرمایند.

2- کلیه املاک با وضع موجود به فروش می رسد و جهت ارائه پیشنهاد بازدید از ملک ضروری است .
3- صرف شرکت در مزایده هیچگونه تعهدی برای مزایده گر)متقاضی خرید( ایجاد نکرده ومزایده گزار)بانک( در رد یا قبول هریک 

یا تمام پیشنهادات مختار خواهد بود.  
4- هزینه آگهی برعهده برندگان مزایده می باشد.

5- جهت کسب اطلاعات بیشتر مي توانید به نشاني فوق الذکر  مراجعه یا با شماره تلفن 09306755515 و 09338226399 و 8989 
و 37711500 تماس حاصل فرمائید.

مزایده املاك بانک مهر اقتصاد شماره 95/ب 

روابط عمومی بانک مهر اقتصاد استان قم

آگهي مزایده عمومي 

2
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مطلوبات در حد مقدورات
هر ساله در ماههای پایانی سال قبل و اوایل سال بعد 
موضوع افزایش حقوق شاغلین و بازنشستگان جزو مسائل 
خبرساز کشور قرار می گیرد و طبیعی است که هر یک از 
ذینفعان )کارگران شاغل و بازنشسته و تشکل های مربوط( 
و ذیمدخلان )کارفرمایان و دولت و سازمانهای بیمه گر( از 

منظر شرایط و مقتضیات خود نسبت به این مساله اعلام موضع نمایند و در کنار آن نیز 
رسانه ها و صاحبنظران به قضاوت در این زمینه بنشینند و شاید بتوان یکی از محاسن دولت 
فعلی را این دانست که چند صدایی را حتی از ناحیه برخی از افراد رسانه های خودی تحمل 
نموده و می نماید ولی آنچه در شرایط حاضر خود نمایی می کند، عدم رعایت اصول نقد 
منصفانه در موضوع افزایش حقوق بازنشستگی است. پر واضح است که هیچکدام از ارکان 
کشور ادعای این را ندارند که شرایط ایده آلی را رقم زده اند ولیکن انتظار بی جایی نیست 
اگر از نقادان بخواهیم که در نقادی خود شرایط و مقتضیات حاکم بر کشور در سطح ملی و 
بین المللی را نیز در نظر بگیرند و این توقع زیادی نیست که از آنها بخواهیم در تحلیل های 
خود، نیم نگاهی هم به رویکرد ها و جهت گیری ها داشته باشند و مسیر حرکت دولت، وزیر 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی را مد نظر قرار دهند.
به عبارت دیگر حتی اگر میزان قدر مطلق یا متوسط افزایش مستمری ها در دولت 
قبل و دولت فعلی یکسان باشد، اگر بخواهیم منصفانه قضاوت کنیم، بایستی اذعان کنیم 
که عملکرد دولت فعلی از دولت قبلی بهتر بوده است چرا که اصلًا شرایط اقتصادی و منابع 

مالی در اختیار دولت قبلی قابل قیاس با دولت فعلی نیست.
صرفنظر از کاهش شدید قیمت نفت و تنگنای مالی ناشی از آن، در سایر عرصه ها نیز 
دست دولت فعلی برای اینکه منابع مالی لازم را جهت افزایش حقوق بازنشستگان در اختیار 
سازمانها و صندوقهای بیمه گر اجتماعی قرار دهد، نسبت به دولت قبلی بسته تر است. چرا 
که دولت قبل نه تنها 700 میلیارد دلار درآمد نفتی را در اختیار داشت بلکه هزاران میلیارد 
تومان سهام شرکتهای دولتی را نیز در اختیار داشت که بعضاً برای تامین مالی افزایش های 
مستمری بازنشستگان استفاده نمود و دیگر چیزی جهت واگذاری و تهاتر دین برای دولت 
فعلی باقی نگذاشت. مضافاً به اینکه دولت قبل بطور عمومی و سنواتی افزایش زیادی به 
حداقل دستمزد و کارگری و بالتبع مستمری های بازنشستگی اعمال نمی نمود تا بتواند 
یارانه ها را برای مردم بیشتر کند و از این طریق رویکردهای توده ستایانه خود را پیش ببرد.

و اما نکته ای که نباید از منظر افکار عمومی جامعه بطور اعم و ذینفعان افزایش مستمری 
ها یعنی بازنشستگان، از کار افتادگان و بازماندگان دور بماند، اینست که دولت قبل اگر هم 
افزایشی را اعمال می نمود در مقاطع خاص یعنی در آستانه انتخابات ریاست جمهوری 
و برای بهره برداری های سیاسی بوده است، کاری که در سال  1388 با واگذاری سهام 
مخابرات به سازمان تامین اجتماعی انجام شد و فقط بخشی از بار مالی سال اول اجرای آن 
توسط دولت پرداخت شد ولی بار مالی سنواتی و بین النسلی آن که بالغ بر 8000 میلیارد 
تومان می شود بر دوش سازمان تامین اجتماعی گذاشته شد. حال آنکه دولت فعلی در 
شروع بکار خود و سال بعد از آن که نرخ تورم بالا بود و برای جبران عقب ماندگی بجا 
مانده از دولت قبل، افزایش 25 درصدی اعمال کرد ولی در سال گذشته و امسال که رشد 
نرخ تورم متوقف شد بترتیب 15% و 14%  افزایش را اعمال کرد علیرغم اینکه رقابت های 
انتخاباتی برای ریاست جمهوری آینده از همین الان توسط رقبای دولت تدبیر و امید آغاز 
شده است. نکته دیگری که می باید در قضاوت برای افزایش مستمری ها مد نظر داشت، 
اینست که بایستی نرخ افزایش مستمری ها را  در مقایسه با افزایش نرخ تورم سنجید و با 
روند کاهشی نرخ تورم در طی دو سال اخیر، بالتبع اگر نرخ افزایش مستمری ها در این دو 
سال کمتر از سنوات مربوط به دولت قبل باشد باز هم بایستی عملکرد و یا رویکرد دولت 
فعلی و سازمان تامین اجتماعی را مثبت ارزیابی نمود. بویژه آنکه دولت فعلی میراث دار 
رشد دو برابری افزایش تعداد مستمری بگیران از دولت قبل نیز می باشد بطور مثال سازمان 
تامین اجتماعی در طول 50 سال فعالیت خود )تا قبل از شروع بکار دولت قبل( حدود  
یک میلیون مستمری بگیر داشت و طی دولت قبل بخاطر اعمال بازنشستگی های پیش از 
موعد )سخت و زیان آور، نوسازی صنایع، زودرس با ارفاق بدون ارفاق و ...( این تعداد به دو 
برابر رسید و بطور طبیعی و حتی در شرایط وفور منابع مالی و رونق اقتصادی نیز تامین مالی 
این افزایش تعدادی و ریالی مستمری ها بسیار سخت است، امری که دولت فعلی، وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بویژه سازمان تامین اجتماعی علیرغم همه مضایق مالی تا 
کنون از پس آن برآمده است. مخلص کلام اینکه رویکرد و جهت گیری دولت فعلی و بویژه 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی در موضوع افزایش مستمری های 
بازنشستگی طی سه سال گذشته، من حیث المجموع و با توجه به در نظر گرفتن شرایط و 
مقتضیات حاکم بر کشور )قیمت نفت، کسری منابع و سرمایه ها و ثروت در اختیار دولت، 
نرخ تورم و ...( بطور نسبی مثبت و بهتر از دولت قبل بوده و در جهت جبران عقب ماندگی 
بجای مانده عمل شده است و در ثانی افزایش مستمری ها مطابق قانون و حتی فراتر از 
نرخ تورم اعمال شده است، صرفنظر ازاینکه بخش قابل توجهی از افزایش های دریافتی 

بازنشستگان در کمکهای جنبی صورت پذیرفته که بعضاً به چشم نمی آید.
و در این میان قطعاً جامعه کارگری که امروز مردی از  جنس خود را بر مصدر کار می 
بینند، با تیز بینی و موقعیت سنجی صحیح و با در نظر گرفتن تمامی مضایق و مقتضیات 
دولت فعلی، دکتر ربیعی و سازمان تامین اجتماعی درک خواهند کرد که رویکرد و جهت 
گیری اصلی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رسیدن به نقطه بهینه در شرایط موجود 
کشور بوده و جامعه کارگری و تشکل های واقعی آنها پی خواهند خواند برد که ربیعی مردی 
از تبار خودشان، در طی سالهای اخیر کاری سهل و ممتنع را به انجام رسانده وآنهم چیزی 
نیست جز پیگیری مجدانه و متعهدانه مطلوبات در حد مقدورات و قطعاً چنانچه این روند 
در ادامه با رونق رشد اقتصادی کشور تداوم یابد، شرایط بهتری در سالهای آتی برای این 

قشر خدوم و تلاشگر رقم خواهد خورد.
* نائب رئیس هیـــات مدیره سازمان تامین اجتماعی

پیام حمایت و قدردانی جامعه مدرسین خطاب به سید حسن نصرالله

 در همه حال از شما حمایت خواهیم کرد
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پیامی خطاب به سید حسن نصرالله ضمن اعلام 
حمایت و قدردانی از وی و مجاهدت های حزب الله تاکید کرد: ما با شما هستیم و در همه 

حال از شما حمایت خواهیم کرد.
به گزارش رسا، جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پیامی خطاب به سید حسن نصر 

الله، دبیرکل حزب الله لبنان از مجاهدت های این جنبش اسلامی قدردانی کرد.
متن پیام به این شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم

برادر مجاهد حضرت حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای سید حسن نصرالله »دامت 
توفیقاته« دبیرکل محترم و سرافراز حزب الله لبنان

سلام علیکم و رحمة الله و برکاته
حضور در میدان مبارزه ومجاهدت توفیقی الهی است که شامل حال بندگان خاص 
خداوند می شود. شما که امروز با حیات پیوسته با نور معرفت و برخاسته از عمق ایمان، 
زندگی در راه مبارزه را انتخاب کرده اید، مصداق »منهم من ینتظر« هستید که همراه 
با رزمندگان مقاومت »من المومنین رجال صدقوا ما عاهدوا الله« را معنا کرده اید و باب 
بهشتی جهاد را همچنان پر رهرو قرارداده اید. امروز تمام آزادیخواهان جهان شما سید 
مقاومت را یکی از مفاخر امت اسلامی مبارزی بیدار و متعهد در راه جهاد با جهالت تکفیر 
و دنائت وجنایت اسرائیل خبیث می دانند. ای سید مجاهدان؛ اسلام ناب محمدی و بویژه 
جهان تشیع در طول تاریخ، از صدر اسلام تا کنون، سوابق درخشانی در میدانهاى خون 
و شمشیر داشته و ثمره مجاهدانی چون شما این شجره طبیه را مستحکم تر گردانیده 
است. شمایی که براى رضاى حق تعالی راه مبارزه را برگزیده اید و براى ارزشهاى معنوى 
و انسانی بپاخاسته اید چه باک دارید از شهادت عزیزان و آسیب دیدن نور چشمانتان 
در جبهه مقاومت و تحمل سختی ها. حزب الله عزیز ما، در روز رستاخیز با سرافرازى 
در پیشگاه مقدس خداى بزرگ و پیامبران و امامان معصوم )علیهم السلام( اولیاى الهی، 
صف هاى طولانی از شهیدان در راه دفاع از حق را عرضه می دارد؛ و انشاالله ما نیز همراه و 
همنشین این فرزندان و مجاهدان عزیز باشیم. روحیه بالای ایمانی و تبعیت از ولایت الهی 
امام خمینی )قدس سره( رهبر فقید انقلاب اسلامی ایران و خلف صالحش امام خامنه 
ای »مدظله العالی« حزب الله قهرمان را خار چشم آمریکا، اسرائیل ومرتجعان منطقه قرار 
داده است واین ولایتمداری خالصانه، حزب الله را قدرتی تاثیر گذار وشگست ناپذیر کرده و 
خواهد کرد. ما با شما هستیم و در همه حال از شما حمایت خواهیم کرد ومنتظر و عده های 
الهی در تحقق حاکمیت حق به رهبری منجی عالم بشریت حضرت ولی عصر )عجل الله 
تعالی فرجه الشریف( خواهیم ماند که صبر ومجاهدت، در این راه پیروزی را نزدیکتر خواهد 
گرداند. سلام ما را به تمام رزمندگان مقاومت، حزب الله قهرمان، جانبازان، خانواده های 
شهداء و مدافعان اسلام ناب محمدی وحرم اهل بیت )علیهم السلام( برسانید. خداوند شما را 
در این راه پر بهجت مشمول الطاف خاصه خود گرداند وشما سربازان حضرت حجت )عجل 

الله تعالی فرجه الشریف( را پیروز وسربلند به قله های افتخار ومجد اسلام برساند. انشاالله
محمد یزدی
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

پایان مسئولیت 6 عضو شورای نگهبان
با پایان مسئولیت نیمی از اعضای شورای نگهبان قانون اساسی شامل سه فقیه و سه 

حقوقدان، اعضای جدید این شورا نیمه دوم تیر تعیین می شوند.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، دوره مسئولیت سه عضو فقیه این شورا شامل آیت 
الله جنتی، آیت الله مدرس یزدی و آیت الله شب زنده دار به زودی به پایان می رسد و در 
صورت ابقا، مسئولیت آنان برای دوره 6 ساله ای دیگر تمدید می شود. احکام سه عضو 
فقیه دیگر شورای نگهبان شامل آیت الله محمد یزدی، آیت الله مومن و آیت الله هاشمی 
شاهرودی در سال 92 تمدید شد و سه سال از دوره مسئولیت آنان باقی است. همچنین 
دوره مسئولیت سه نفر از مجموع 6 حقوقدان شورای نگهبان شامل آقایان ره پیک، علیزاده 
و سلیمی رو به اتمام است که پس از اتمام مسئولیتشان با معرفی همین افراد یا گزینه 
های دیگر از طریق رئیس قوه قضاییه به مجلس شورای اسلامی و رای گیری در مجلس 

جایگزین می شوند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

راه توسعه و پیشرفت کشور باز شده است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، تولید و مصرف آبزیان را در رونق اقتصادی 
اثرگذار است و گفت: با توجه به اینکه راه توسعه و پیشرفت کشور باز شده است، باید با 

استفاده از دانش و تکنولوژی دنیا در تولید انواع محصولات دریایی پیشرو باشیم.
به گزارش ایرنا از پایگاه روابط عمومی مجمع تشخص مصلحت نظام، آیت الله اکبر 
هاشمی رفسنجانی در دیدار رئیس و اعضای سازمان شیلات ایران، افزود: قبل از انقلاب 
اسلامی، پیشرفت کشور در علوم دریایی محدود و اندک بود و پس از انقلاب توفیقات خوبی 
در این زمینه به دست آمده است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، دانش و تخصص 
را مبدأ و پایه پیشرفت در همه زمینه ها به خصوص علوم دریایی برشمرد و گفت: دانشگاه 
آزاد اسلامی با تأسیس واحدی در خارک به آموزش نیروی انسانی مورد نیاز در زمینه 
کشتی رانی، دریانوردی، شیلات و ... پرداخته است که فارغ التحصیلان آن، به راحتی جذب 
محیط کار می شوند. هاشمی رفسنجانی، ضرورت تأسیس دانشگاهی مخصوص شیلات یا 
افزایش رشته های دانشگاهی در این زمینه را مورد تأکید قرار داد و اظهارداشت: با توجه به 
اهمیتی که شیلات در اقتصاد کشور و تأمین نیاز غذای سالم مردم دارد، این بخش باید 
علمی تر به کار خود بپردازد. وی با تأکید بر اینکه پروتئین گوشت سفید به خصوص انواع 
ماهی ها و میگوها جزء سالم ترین پروتئین هاست، افزود: تولید و مصرف انواع آبزیان دریایی 
ضمن حفظ سلامت خانواده ها، در رونق و شکوفایی اقتصاد نیز تأثیرگذار است. در ابتدای 
این دیدار، معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران با ارائه گزارش مبسوطی از جایگاه 
تولید و فعالیت های شیلات ایران در جهان، میزان تولید آبزیان در بخش پرورشی ایران را 
40 درصد اعلام کرد و گفت: در حال حاضر 800 شناور صیادی مشغول به فعالیت بوده 
و در صید ماهی ها نیز، مقام دوم را در کل اقیانوس هند داریم. صالح همچنین گزارشی 
از استقبال سرمایه گذاران خارجی در پروژه های پرورش آبزیان با توجه به محدودیت آب 
شیرین و پرورش در قفس در داخل دریاها و هم چنین میزان صادرات آبزیان ارائه داد و 
گفت: کارهای زیربنایی پرورش آبزیان به ویژه میگو و ماهی با اختصاص 45 هزار موافقت 
اصولی در 15 هزار هکتار در دوران سازندگی آغاز شد که تاکنون 9 هزار هکتار آن زیرکشت 
پرورش آبزیان رفته و هر چند ادامه آن در مقطعی متوقف شد، ولی مجدداً در دولت تدبیر 

و امید پیگیری و با استقبال قابل توجه ای روبه رو شده است.

نماینده و سفیر ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی:

 آژانس در حفظ اطلاعات محرمانه ایران بکوشد
رضا نجفی نماینده و سفیر ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی در پایان جلسه بررسی 
موضوع ایران در نشست روز چهارشنبه شورای حکم گفت: ما در تذکری به آژانس خواستار 

تلاش بیش از پیش برای حفظ اطلاعات محرمانه ایران شدیم.
نشست دیروز به تایید برنامه های هسته ای جمهوری اسلامی ایران را برپایه قطعنامه 
2231 شورای امنیت سازمان ملل اختصاص داشت. وی در جمع خبرنگاران افزود: با توجه 
به اینکه در حال نزدیک شدن به زمان اجرای قسمت مهمی از پروتکل الحاقی که طبق آن 
بعد از 6 ماه باید اعلامیه اولیه توسط ایران ارائه شود به آژانس تذکر دادیم که پیش از پیش 
در حفظ اطلاعات محرمانه ایران تلاش کند. وی درباره جلسه دیروز شورای حکام گفت: 
بحث ایران در جلسه امروز شورای حکام که مطرح شد بسیار کوتاه بود و شاید کوتاهترین 
بحثی بود که در چند سال اخیر در شورای حکام برگزار شد. کمتر از 1 ساعت به طول 
انجامید. نجفی ادامه داد: تعدادی از هیات ها در صحبت های خود از روند اجرای برجام 
حمایت و تاکید کردند بر اینکه باید همه کشورهایی که طرف برجام هستند به تعهدات 
خود عمل کنند. همچنین آنها خواستار این شدند که آژانس به روند خود ادامه دهد. 
نماینده و سفیر جمهوری اسلامی ایران در آژانس افزود: ما نیز در بیانه ملی خود علاوه بر 
ذکر این مورد تاکید کردیم که کاملا در برجام تعهدات هر دو طرف پیش بینی شده است. 
طرف مقابل می بایست تعهدات خود را به طور کامل اجرا کند و از هر اقدامی که مانع 
اجرای موفقیت آمیز برجام می شود، جلوگیری کند. رضا نجفی گفت: در این جلسه رژیم 
صهیونیستی نیز ادعاهایی را نیز مطرح کرد که جواب ان را دادیم و اعلام کردیم رژیمی که 
به هیچ معاهده بین المللی در باره منع تسلیحات کشتار جمعی نپیوسته در موقیعتی نیست 

که بخواهد اظهار نظری درباره برنامه های هسته ای کشورهای دیگر بکند.

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی:

عده ای می خواهند 
دولت را از چشم ملت بیندازند

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی، هر صدایی که به تضعیف دولت منجر شود 
را مخالف صدای رهبر معظم انقلاب دانست و گفت: برخی به نام ملت صدای اقلیت خود 

را علیه دولت پژواک می دهند.
محمدعلی وکیلی در گفت و گو با ایرنا افزود: کسانی که به دنبال شکاف بین دولت و 
ملت هستند، با خودنظام بینی می خواهند دولت را به هر بهانه ای از چشم ملت بیندازند. 
وی اظهار داشت: این عده به نام ملت و خودمردم انگاری تلاش می کنند صدای اقلیت 
خود را علیه دولت پژواک دهند. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه »کدورت به وجود نیاورید، اتّحاد دولت و ملّت 
را حفظ کنید« پاسخی بود به این اقلیت که وحدت دولت و ملت در شرایط فعلی ضروری 
است و همدلی دولت و ملت در سال کنونی به طور حتم راهبردی و پیش برنده منافع نظام 
است. رهبر معظم انقلاب اسلامی امسال در مراسم سالگرد ارتحال امام )ره( فرمودند: ممکن 
است شما از یک دولتی خوشت بیاید، از یک دولت دیگری خوشت نیاید؛ دیگری هم از آن 
دولت دیگر خوشش نیاید، از این دولت خوشش بیاید؛ ممکن است، اشکالی هم ندارد. رقابت 
های انتخاباتی به جای خود، اختلاف نظرها به جای خود، حتّی انتقاد هم به جای خود- امّا 
دولت و ملّت باید همه در کنار هم باشند؛ یعنی اگر در این مملکت یک حادثه ای رخ بدهد 

که تهدیدی برای کشور باشد، دولت و ملّت باید همدوش حرکت کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه تصریح کردند: نقِار به وجود نیاورید، کدورت به 
وجود نیاورید، اتّحاد دولت و ملّت را حفظ کنید؛ این یکی از توصیه های بنده است در همه  
دولت ها. در همه  دولت هایی که بنده بعد از رحلت امام مسئولیّت داشتم، این توصیه  من 
بوده است؛ با اینکه دولت ها سیاست های مختلفی داشتند، جهت گیری های مختلفی 
داشتند لکن ملّت باید با دولت همراه باشد، اتّحاد را حفظ کند؛ این منافات ندارد با انتقاد 
کردن یا حرف زدن یا مطالبه کردن؛ اینها اشکالی ندارد؛ رقابت های انتخاباتی به جای خود.

موگرینی:

توافق با ایران موفقیت بزرگ 
دیپلماسی چندجانبه بود 

 فدریکا موگرینی با تاکید بر اینکه توافق هسته ای با ایران موفقیت بزرگی بوده است 
گفت اتحادیه اروپا در تلاش است تا از انتفاع مردم ایران از فواید توافق هسته  ی اطمینان 

حاصل کند.
به گزارش ایلنا به نقل از وبسایت خبری اتحادیه اروپا، فدریکا موگرینی روز دوشنبه با 
حضور در شورای امنیت سازمان  ملل به ایراد سخنانی در خصوص همکاری های سازمان 
ملل و اتحادیه اروپا پرداخت و تاکید کرد: باید در تحلیل هایمان در خصوص ریس کها، 
تهدیدها و سختی های منطقه خاورمیانه و جهان امروز واقع بین باشیم، اما در عین حال باید 
متوجه نشانه های زمانی که امید را می بینیم و زمانی که برای ساخت آنها تلاش می کنیم 
نیز باشیم. موگرینی ضمن اشاره به اینکه این یک واقعیت است که تغییر امکان پذیر است 
و تغییر برای بهتر شدن در صورتی که جامعه جهانی متحد و متمرکز باشد قابل دستیابی 
است، تصریح کرد: در جولای سال گذشته شورای امنیت به توافقی در خصوص برنامه 
هسته ای ایران دست پیدا کرد که خود توافق به تنهایی یک موفقیت عمده در دیپلماسی 
چندجانبه به شمار می رفت. مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا اضافه کرد: شش ماه بعد، 
توافق اجرایی شد در این مسیر بر روی همکاری های مثبت  با آژانس انرژی اتمی حساب باز 
کرده ایم. او نقش اتحادیه اروپا نیز اشاره کرد و خاطرنشان کرد: به طور موازی، اتحادیه اروپا 
در تلاش برای اطمنیان از این امر است مردم ایران از فواید این توافق نامه منتفع شوند و در 
عین حال وضعیت همکاری های منطقه ای بهبود یابد. موگرینی تاکید کرد: بعد از دستیابی 
به توافق همه ما می دانستیم که باید  حرکت های مثبتی انجام دهیم از این رو در ماه نوامبر 
مجددا در وین، جایی که توافق امضا شده بود، ملاقاتی  با گروه بین المللی حمایت از سوریه 
داشتیم. او این ملاقات را برای اولین بار از آغاز جنگ، خواند که همه بازیگران منطقه ای 
و بین المللی دخیل در سوریه دور یک میز جمع شدند. موگرینی در پایان این بخش از 
صحبت های خود از  استفان دی میستورا به خاطر کار بزرگی که در راستای مذاکرات 
سوریه کرده تشکر کرد و گفت: فرآیند به جای حساسی رسیده است. این حیاتی است که 
کمک های انسان دوستانه به مناطق بیشتری برسد و همچنین این یک امر حیاتی است که 

مذاکرات واقعی را با گروه های مختلف سوریه ای در ژنو آغاز شود.

یک نماینده مجلس مطرح کرد:

کنترل اموال اعضای شورای شهرها 
برای کاهش لابی گری

نماینده مردم همدان در مجلس ضمن تاکید بر ضرورت تشکیل هیات نظارت بر 
عملکرد اعضای شوراهای اسلامی شهر و روستا، گفت: اموال اعضای شورای شهرها و 

روستاها برای کاهش لابی گری و باج خواهی باید کنترل شود.
امیر خجسته در گفت وگو با خانه ملت در توضیح چگونگی نظارت بر عملکرد اعضای 
شوراهای اسلامی شهر و روستا و جلوگیری از بروز تخلفات و سوءاستفاده های مالی، گفت: 
نظارت بر عملکرد اعضای شوراهای اسلامی شهر و روستا، اصلی است که مجلس در صورت 

عدم توجه دولت، طرحی را برای این منظور تهیه خواهد کرد.
نماینده مردم همدان، فامنین و قهاوند در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: همانگونه 
که هیات نظارت بر عملکرد نمایندگان وجود دارد، باید هیات نظارت بر عملکرد اعضای 

شوراهای اسلامی شهر و روستا تشکیل شود.

یادداشت

اخبــار

رییس جمهوری گفت: همواره باید به اصول 
اخلاقی توجه داشته باشیم چرا که اسلام دین 
اخلاق است و انقلاب ما نیز انقلابی اسلامی 
بوده و هست و بنابراین نهایت انقلابی بودن ، 
توجه به رفتار اسلامی و اجرای مکارم اخلاقی 

است و اخلاق لازمه انقلابی بودن است.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
روز چهارشنبه در جلسه هیات دولت ارتقای 
روحیه امید، وحدت و تلاش همگانی را برای 
اقتصاد مقاومتی ضروری  به اهداف  رسیدن 
دانست و گفت: در چنین صورتی است که 
شرایط مناسبی برای بهبود وضعیت جامعه 
جمهوری  رییس  آید.  می  بوجود  مردم  و 
در  ها  رسانه  ارزشمند  نقش  به  همچنین 
پیشبرد سیاست های اقتصاد مقاومتی پرداخت 

و ادامه داد: متاسفانه برخی رسانه ها در پرداختن به اقتصاد 
مقاومتی صرفا انتظارات جامعه را افزایش داده و در مقابل، 
نقش تلاش و کوشش همگانی و امید به آینده را کمرنگ 
می کنند که این اساسا خلاف سیاست های اقتصاد مقاومتی 
است. روحانی در ابتدای سخنان خود نیز با بیان اینکه ماه 
رمضان، ماه برکت و رحمت الهی است، اظهار داشت: برکت 
و رحمت الهی در سایه تلاش ، کوشش همگانی، وحدت و 
همدلی در کنار توجهات و لطف خداوند متعال حاصل می 
شود، بنابرین همه باید دست به دست هم داده تا از این 
نعمات الهی حداکثر بهره را بگیریم. وی ماه رمضان را، ماه 
غفران و آمرزش گناهان دانست و با تبریک حلول این ماه 

به ملت ایران و همه مسلمانان جهان اظهارداشت: امیدوارم 
همگی بتوانیم از برکات این ماه بزرگ، حداکثر استفاده و بهره 
برداری را به عمل آوریم و در این ماه بیش از گذشته ، مراقب 
اعمال خود باشیم. رییس قوه مجریه گفت: در ماه مبارک 
رمضان باید دوستی ها، کمک ها و یاری رساندن هایمان 
به دیگران بیش از ماههای دیگر باشد و بیش از همیشه به 

معنویت و خداوند توجه کنیم. 
روحانی با بیان اینکه آغاز دولت یازدهم و مراسم تنفیذ و 
تحلیف و معرفی وزرا به مجلس در ماه مبارک رمضان انجام 
شده است ، خاطرنشان کرد: در سال گذشته نیز توفیق برجام 
در ماه رمضان حاصل شد و امیدوارم در این ماه نیز دولت و 
مردم در کنار یکدیگر و با هماهنگی، موفقیت هایی را بدست 

آورند و ماه رمضان پربرکتی را شاهد باشیم. وی 
با بیان اینکه رحمتی که در ماه رمضان وعده 
داده شده در سایه اخلاق حسنه ، رفتار درست 
و اخلاق اجتماعی صحیح حاصل می شود ، 
اظهارداشت: همواره باید به اصول اخلاقی توجه 
داشته باشیم چرا که اسلام دین اخلاق است 
و انقلاب ما نیز انقلابی اسلامی بوده و هست 
و بنابراین نهایت انقلابی بودن ، توجه به رفتار 
اسلامی و اجرای مکارم اخلاقی است و اخلاق 
رییس جمهوری  است.  بودن  انقلابی  لازمه 
افزود: هدف اصلی، دستیابی و اجرای احکام 
الهی و موازین اسلامی است و اگر همه آن 
اجرایی شود، اخلاق حسنه ایجاد می شود و در 
آن صورت از آسیب های اجتماعی کاسته شده ، 
رفاقت جای رقابت های تخریبگر را می گیرد و 
از دروغ ، ریا و تخریب اثری باقی نخواهد ماند. روحانی گفت: 
ماه مبارک رمضان فرصت مناسبی است که در تمام سطوح 
جامعه و رسانه ها و در فضاهای حقیقی و مجازی شاهد 

اخلاق دینی، وحدت و اخوت اسلامی باشیم. 
رییس جمهوری همچنین با آرزوی امنیت و ثبات برای 
کشورهای همسایه و اسلامی اظهار امیدواری کرد: ماه رمضان 
ماه پیروزی ملت های مسلمان منطقه بر کفر، تروریسم و 
خشونت بوده و کشورهای اسلامی در همه صحنه ها در برابر 
صهیونیست  ها، تروریست ها و خشونت گرایی و افراط گرایی، 
موفق و پیروز بوده و مسلمانان در همه نقاط جهان در ثبات 

و امنیت باشند.

انتقاد دکتر روحانی از برخی رسانه ها:

اخلاق لازمه انقلابی بودن است
اخبار

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
شخصا معتقدم که احمدی نژاد دیگر جرات 

ورود در عرصه انتخابات را ندارد.
عبدالله رمضان زاده در گفت وگو با ایلنا، 
با اشاره به طرح موضوع یک  دوره ای شدن 
دولت روحانی از سوی جریان های خاص 
عنوان کرد: افرادی که هیچ گزینه ای برای 
عرضه به مردم ندارند، شروع به تبلیغات 
منفی در مورد تک دوره ای بودن دولت آقای 
روحانی کرده اند؛ این در حالی است که نه 
تنها من بلکه بسیاری از سیاسون بر این 
تحلیل هستند که روحانی در دوره بعد هم 

رئیس جمهور ایران خواهد بود.
* روحانی در حال حاضر 

رقیب سیاسی ندارد
این فعال سیاسی اصلاح طلب با انتقاد از ادعای تندروها 
مبنی بر اینکه اصلاح طلبان پروژه عبور از روحانی را کلید 
زده اند، گفت: البته سخنگوی اصلاح طلبان نیستم، منتها 
می گویم اصلاح طلبان خودشان زبان سخن گفتن دارند و 
نیاز به سخنگویی دیگران ندارند. هر کسی می تواند حرف 
خود را بزند، ولی دوستان اگر کاندیدایی برای عرضه دارند 
او را اعلام و به مردم معرفی کنند چون هیچ کسی را که 
بتواند با روحانی رقابت کند، ندارند دست به تخریب دولت 

می زنند.
رمضان زاده در پاسخ به این سوال که مهم ترین رقیب 
روحانی را برای سال 96 چه کسانی می دانید، یادآور شد: 
معتقدم مهم ترین رقیب روحانی تیم اقتصادی دولت است 
که در بسیاری از موارد به ضرر روحانی عمل می کند و 
آقای روحانی حتما باید تجدیدنظری در این تیم داشته 
باشد. واقعا برای آقای روحانی در حال حاضر رقیب سیاسی 

نمی بینم.
* تیم اقتصادی دولت محافظه کار است

درست  دولت  اقتصادی  سیاست های  داد:  ادامه  او 
است، اما تیم اجرایی مناسبی برای اجرای این سیاست ها 
در دولت نیست اولویت بندی سیاست گذاری های دولت 
درست است، اما تیم مناسبی برای اجرای این سیاست ها 

ندارد و تیم فعلی بی اندازه محافظه کار است و از ریسک 
پرهیز می کند.

این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال 
که فکر می کنید در سال 96 چه مسئله ای برگ برنده 
آقای روحانی خواهد بود، تاکید کرد: فکر می کنم وزنه دولت 
در سال 96 یک برنامه  درازمدت اقتصادی 15 ساله برای 
بهبود وضعیت اقتصادی کشور خواهد بود و به نظرم آقای 
روحانی به فکر این مسئله است و حتما تا سال 96 این کار 

را انجام خواهد داد.
رمضان زاده در مورد آرایش سیاسی طیف احمدی نژاد 
احمدی نژاد  مثل  چهره ای  آمدن  از  کرد:  خاطرنشان 
در عرصه رقابت استقبال می کنم بالاخره او تا به امروز 
پاسخگوی تخلفات خود و دولت های نهم و دهم نبوده 
است و با کاندیداتوری و حضور در عرصه رقابت امکان این 
پاسخگویی فراهم خواهد شد و این بهترین فرصت برای 
ملت است که دیگر از چنین افرادی رودست نخورند. با 
همه این ها شخصا معتقدم که احمدی نژاد دیگر در عرصه 

انتخابات ورود نمی کند.
* دولت باید در کابینه تغییر جدی ایجاد کند

ضرورت  مورد  در  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
تغییر در کابینه و بدنه مدیریتی دولت گفت: معتقدم که 
ضروری است دولت در فرصت باقی مانده تغییر جدی در 

کابینه خود ایجاد کند در مورد استانداران 
حتما  موارد  برخی  در  هم  فرمانداران  و 
نیازمند تغییر هستیم تا شاهد عملیاتی تر 
شدن سیاست های دولت روحانی باشیم. در 
این میان ضرورت اولیه تجدیدنظر در تیم 

اقتصادی دولت است.
* تیم رسانه ای دولت کم کار است

مورد  در  اصلاحات  دولت  سخنگوی 
فعالیت تیم رسانه ای دولت عنوان کرد:  اینکه 
تیم رسانه ای دولت کم کار است، واقعیتی 
است که نمی توان آن را انکار کرد؛ یعنی 
مراکزی برای پاسخگویی در نظر گرفته شده 
است که این ها با یکدیگر هماهنگ عمل 
نمی کنند و فعال هم نیستند در حالی که 
دولت نیازمند یک تیم رسانه ای قدرتمند، 
فعال و به روز است در حالی که تاکنون این اتفاق نیفتاده 
است. در عین احترام به آقای نوبخت معتقدم سخنگویی 

دولت نیازمند یک کار تمام وقت است.
رمضان زاده در مورد عملکرد نمایندگان لیست امید 
گفت: اگر عدم همراه برخی اعضا را در نظر نگیریم بقیه 
اعضای لیست امید خیلی خوب عمل کردند و به تعهدهای 
خود پایبند بودند، متاسفانه کسانی که از سوی اصولگرایان 
معتدل در لیست امید قرار گرفتند نتوانستند به تعهدهای 

خود عمل کنند و این تنها ضعف لیست امید بود.
او در مورد ترکیب هیات رییسه مجلس دهم افزود: من 
معتقدم این بهترین ترکیب هیات رئیسه بعد از مجلس 
ششم بود و کاملا قابل دفاع است به نظرم بهترین وضعیت 

هیات رئیسه ترکیب فعلی است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال 
که پست های باقیمانده مجلس دهم به چه صورت تقسیم 
خواهد شد، گفت: فکر می کنم در این مورد اختلاف جدی 
ایجاد نمی شود و دوستان با هم فکری در این مورد به 

جمع بندی خواهند رسید.
رمضان زاده تاکید کرد: به نظر من شأن عارف و سوابق 
او اقتضا می کند که در مرکز پژوهش های مجلس قبول 

مسئولیت کند. 

عبدالله رمضان زاده:

احمدی نژاد جرات ورود به انتخابات را ندارد

وزیر دادگستری گفت: هیچ اقدام خاصی 
سوی  از  خاوری  بازگرداندن  خصوص  در 
کشور کانادا انجام نشده است؛ این در حالی 
است که این کشور عضو کمیسیون ضد 

فساد است.
و  الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
المسلمین مصطفی پور محمدی این مطلب 
را روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران و در 
حاشیه مراسم توافقنامه وزارت دادگستری 
در  فنآوری  و  تحقیقات  علوم  وزارت  با 
ساختمان مرکزی وزارت دادگستری عنوان 
کرد. پور محمدی گفت: خیلی از کشورها 
به کمیسیون ضد فساد با وجود عضویت، 
پایبندی ندارند و اصلا همکاری نمی کنند. 
محمود رضا خاوری در هفته اول مهر ماه 
1390 از مقام مدیر عامل بانک ملی ایران 
شده  حادث  عصبی  »مشکلات  بهانه  به 
کانادا  به  و  داد  استعفا  مزمن«  بیماری  و 
گریخت، این سفر ناگهانی به کانادا همزمان 
با رسوایی اختلاس 3 هزار میلیارد تومانی 
که در شهریورماه 1390 برملا شد، صورت 
گرفت. پور محمدی درباره حقوق خبرنگاران 

و اصاحب رسانه گفت: ما حامی خبرنگاران 
و جامعه رسانه ای برای تامین حقوقشان 
هستیم واین هم جزو حقوق شهروندی است 
که باید رعایت بشود. وزیر دادگستری اظهار 
کرد: ما در مراکز مختلف اداری، محلات و 
مساجد و دانشگاه ها، دفاتر مشاوره حقوقی و 
حفاظت حقوقی دایر می کنیم که نیاز جدی 
و گسترده جامعه به شمارمی آید. وی ادامه 
داد: هدف از ایجاد این مراکز این است که 
مردم راه های انحرافی نروند و هزینه اضافی 
خرج نکنند و وقت اضافی صرف نکنند و با 
ساده ترین راه و کم هزینه ترین و سریع 
ترین راه بتوانند به خواسته هایشان برسند 
و حقوق خودشان را احیا کنند. پور محمدی 
افزود: دفاتر و مراکز حقوق شهروندی را به 
عنوان موضوعی جدی در دست پیگیری 
داریم؛ ضمن اینکه با تمام حوزه های مرتبط 
روستا،  و  شهر  های  شورایاری  جمله  از 
امور مساجد و کانون وکلا  شهرداری ها، 
برای دفاتر یاد شده، ارتباطات مناسبی برقرار 
کرده ایم. وزیر دادگستری در ادامه بیان کرد: 
خوشبختانه قانون آن تصویب شده است و 

امیدواریم با کمک رسانه ها بحث جایگاه 
شهروندی را ارتقا دهیم. پورمحمدی اظهار 
کرد: ما جامعه ای هستیم که از لحاظ مواد 
قانونی و حرمت گذاری به انسان ها، مطالب 
خوب و ارزنده ای داریم و در مقام اجرا باید 
تلاش کنیم که ضعف ها و کاستی های خود 
را رفع کنیم. وی ادامه داد: وزرات دادگستری 
که سرای  است  کرده  توافق  با شهرداری 
محلات و هرکجا امکان داشته باشد مانند 
یک مسجد هم بتواند جزو مراکز حقوق 
شهروندی باشد به گونه ای که هفته ای سه 
جلسه در این مراکز برگزار شود؛ ضمن اینکه 
یک حقوقدان و یک روان شناس نیز در این 
مراکز خدمات ارائه می دهند. پور محمدی 
خاطرنشان کرد: مردم می توانند با مراجعه به 
این افراد در مراکز حقوقی و با پرداخت مبلغ 
ناچیزی به عنوان حق الزحمه برای مشکلات 

خودشان مشاوره کنند.
افزود: شمار و سقف  وزیر دادگستری 
معینی برای این مراکز درنظر گرفته نشده 
امکاناتی  که  زمانی  هر  و  هرکجا  و  است 
مناسب فراهم شود، ما می توانیم این مراکز 

ادامه  اندازی کنیم. وی در  راه  را  حقوقی 
تصریح کرد: نزدیک به 400 شعبه و دهها 
هزارسرای محلات،22 هزار مسجد وپایگاه 
فرهنگی، 10 هزار روانشناس، 60 هزار وکیل 
و یکصد هزار حقوقدان داریم که اگر حتی 
یک پنجم آنهابرای ارائه خدمات حقوقی 
اعلام آمادگی کنند به راحتی می توان برای 

مردم خدمت گذاری کرد.
به چگونگی  اشاره  با  وزیر دادگستری 
تبادل مجرمان و زندانیان با خارج کشور نیز 
گفت: در زمان حاضر با حدود 50 کشور، 
توافق استرداد مجرمین را داریم؛ ضمن اینکه 
سال گذشته از بهترین سال هایی بود که 

تبادل زندانی با کشورها را داشتیم.
وی ادامه داد: بیش از 70 زندانی را از 
اول سال 95 تا زمان حاضر منتقل کرده ایم 
که از این شمار، 50 زندانی ایرانی از کویت 
به کشور منتقل شدند و انتقالی شماری 
از ارمنستان صورت  از زندانیان هم  دیگر 
در  بزرگی  جابجایی  اینکه  ضمن  گرفت؛ 
تبادل زندانیان طی سال جاری در دستور 

کار داریم.

وزیر دادگستری:

کانادا خاوری را تحویل نمی دهد

حشمت الله فلاحت پیشه:

مجلس هیچ رغبتی برای تصویب 
پروتکل الحاقی ندارد

یک نماینده مجلس با بیان اینکه مجلس هیچ رغبتی برای تصویب پروتکل الحاقی به 
صورت دائمی ندارد، گفت: متأسفانه رویکرد آمریکاها در عدم اجرای برجام و بدعهدی آن 

ها، موجب شده که نمایندگان مجلس با تصویب دائمی این پروتکل مخالف باشند.
حشمت الله فلاحت پیشه در گفت وگو با خانه ملت، درباره رویکرد مجلس دهم برای 
بررسی و تصویب پروتکل الحاقی، گفت: به نظر من ایران کماکان در قالب اجرای بخش 
اول اجرای برجام به تعهد خود در اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی عمل می کند، البته 
این اجرا نیز به علت عدم تصویب در مجلس، موقتی است. نماینده مردم اسلام آباد غرب و 
دالاهو در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: بر اساس توافق هسته ای، دولت ایران باید در 
مدت هشت سال لایحه اجرای پروتکل الحاقی را برای تصویب به مجلس ارائه کند و از آن 
طرف نیز کنگره آمریکا و مجالس کشورهای 1+5 نیز تحریم های علیه ایران را کاملا رفع و 
حذف کنند. وی با اعلام اینکه در شرایط کنونی مجلس شورای اسلامی هیچ رغبتی برای 
تصویب پروتکل الحاقی به صورت دائمی ندارد، تصریح کرد: متأسفانه رویکرد آمریکاها در 
عدم اجرای برجام و بدعهدی آن ها، موجب شده که نمایندگان مجلس با تصویب دائمی 

این پروتکل مخالف باشند. 

علی حیدری *

کشور  زندان های  سازمان  کل  رئیس 
اظهار کرد: سالانه 10 درصد به جمعیت 
کیفری کشور اضافه می شود که برنامه هایی 

را برای این جمعیت باید پیش بینی کنیم.
اصغر جهانگیر در مراسم تودیع و معارفه 
تهران ضمن  استان  زندان های  مدیر کل 
سابق  رئیس  سلیمانی  زحمات  از  تشکر 
سازمان زندان های استان تهران اعلام کرد: 
عنوان  به  پس  این  از  ایشان  است؛  قرار 
معاون امنیتی سازمان زندان های کل کشور 
انجام وظیفه کند. وی با بیان اینکه سازمان 
زندان ها از گذشته دارای معاونت بوده، اما 
با نظر سازمان مدیریت  طی مدتی صرفاً 
و بدون تصویب رئیس قوه قضائیه معاونت 
حذف شد، ادامه داد: با پیگیری های ما و 
ابلاغ رئیس دستگاه قضا معاونت امنیتی – 
انتظامی سازمان زندان های کل کشور دوباره 
راه اندازی شد. جهانگیر در ادامه بر ضرورت 
وجود معاونت امنیتی – انتظامی در جهت 
نظارت بر بازداشتگاه های کشور تاکید کرد و 
گفت: این معاونت می تواند از حقوق زندانیان 
حمایت کند که ما امروز این معاونت را ایجاد 
کردیم. رئیس کل سازمان زندان های کشور 
با بیان اینکه باید تلاش کنیم؛ در راستای 
وظایف قانونی که به ما سپرده شده برای 
حقوق مردم فعالیت کنیم، اظهار کرد:  از 
آنجا که متهم در مراحل تحقیقاتی قرار 
تحقیقات،  پایان  در  است؛  ممکن  و  دارد 
بی گناهی وی اثبات شود، ضروری است؛ 

در این مرحله از حقوق بیشتری برخوردار 
باشد  آسان تر  وی  دسترسی های  و  بوده 
که تاسیس این بازداشتگاه ها روش خوبی 
برای تضمین این حق است. وی با اشاره 
به تاسیس تعدادی بازداشتگاه در سال 94 
و  بازداشتگاه  گذشته 25  سال  در  گفت : 
اردوگاه را به صورت کامل اختصاص دادیم 
که امیدواریم با تامین اعتبارات لازم مابقی 
بازداشتگاه ها و اردوگاه های ضروری را نیز 
تاسیس کنیم. جهانگیر با تاکید استان تهران 
دارای  و  کشور  استان  پرجمعیت ترین  را 
تنوع بالای جمعیت خواند که به تبع آن 
نیز شاهد تنوع جرائم در این استان هستیم. 
رئیس کل سازمان زندان های کشور با تاکید 
براینکه آنچه که در سازمان زندان های تهران 
انجام می شود، می تواند؛ الگوی سایر استان ها 
نیز باشد، خاطرنشان کرد: اگر کاستی در 
فعالیت های بخش های مختلف این سازمان 
باشد، می تواند به عنوان الگوی منفی مورد 
توجه قرار گیرد. وی با اعلام اینکه اداره کل 
زندان های استان تهران بیشترین جمعیت 
داده  اختصاص  خود  به  را  کشور  کیفری 
کل  کیفری  جمعیت  کرد:  عنوان  است، 
کشور 215 هزار نفر است، این در حالی 
است که استان تهران به تنهایی 32 هزار 
نفر جمعیت کیفری را در زندان های خود 
جای داده است. جهانگیر در ادامه با اشاره 
به نگاه جدید سازمان زندان ها در خصوص 
استفاده از ظرفیت دستگاه قضا و همکاران 

قضایی خاطرنشان کرد: در سال 94 با کسب 
موافقت رئیس قوه قضائیه توانستیم یکی از 
همکاران قضایی را به عنوان مدیرکل زندان 
استان گیلان منصوب کنیم که با توجه به 
شناخت قضایی وی عملکردی موفق داشته  
است. وی با بیان اینکه تلاش کردیم این 
تجربه در سایر استان ها از جمله استان تهران 
تکرار کنیم، خاطرنشان کرد: آقای محبی را 

با توجه به فعالیت قضایی و خدمات شایان 
ایشان در کسوت قضا به عنوان رئیس جدید 
تهران منصوب  استان  زندان های  سازمان 
کردیم. وی اظهار امیدواری کرد: مصطفی 
محبی باتوجه به اشراف قضایی و تجربه 
سروکار داشتن با محکومان و پرونده های 
سازمان  به  خوبی  کمک  بتواند  قضایی 

زندان های کل کشور ارائه کند.

رئیس کل سازمان زندان های کشور:

سالانه 10درصد به جمعیت کیفری کشور اضافه می شود



3 اقتصادی
پنجشنبه  بیستم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4021

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,451,000یک مثقال طلا

1,027,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,100,000سکه بهار آزاد ی

10,110,000سکه امامی

5,060,000نیم سکه

2,730,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

بالاترین مصرف برق در سال 95 ثبت شد؛

زنگ خطر خاموشی های تابستانی به صدا درآمد
همزمان با افزایش گرمای هوا، بالاترین پیک مصرف برق کشور در سال جاری با 45 
هزار و 653 مگاوات مصرف به ثبت رسید تا در آستانه تابستان زنگ خطر خاموشی ها 

به صدا درآید.
 با افزایش دمای هوا در اکثر شهرهای کشور به محدوده 40 درجه سانتیگراد و حتی 
بالاتر، بالاترین پیک مصرف برق از ابتدای سال جاری تاکنون به ثبت رسید.براساس گزارش 
مدیریت شبکه برق ایران، روز گذشته سه شنبه 18 خرداد ماه 1395 در ساعت 21:04 
شب با مصرف 45 هزار و 653 مگاوات رکورد جدیدی در پیک مصرف برق تابستانی به 
ثبت رسید ضمن آنکه بالاترین پیک مصرف برق روز هم در ساعت 13:51 بعد از ظهر با 
مصرف 45 هزار و 142 مگاوات حاصل شد.از سوی دیگر پیک مصرف برق ایران روز گذشته 
در مقایسه با دو شنبه افزایشی بیش از 300 مگاواتی و در مقایسه با مدت زمان مشابه سال 
گذشته افزایشی بالغ بر دو هزار مگاواتی داشته است.علاوه بر این، روز گذشته کل مبادلات 
برق ایران حدود یک هزار و 905 مگاوات بوده که سهم واردات برق به کشور 635 مگاوات و 
سهم صادرات حدود یک هزار و 270 مگاوات و عمدتا به کشورهای عراق، ترکیه، افغانستان 
و پاکستان بوده است.ذخیره برق نیروگاه های کشور هم روز گذشته در ساعات پیک حدود 
یک هزار و 313 مگاوات بوده ضمن انکه سهم صنایع کشور از مصرف هم حدود سه هزار 
و 932 مگاوات به ثبت رسیده است.در همین حال محمودرضا حقی فام معاون هماهنگی 
توزیع شرکت توانیر اخیرا در گفتگو با مهر با تشریح 3 برنامه مقابله با خاموشی های تابستانی، 
از مذاکره با استانداری ها برای کاهش ساعت کاری ادارات در برخی از روزهای تابستان خبر 
داده است.به گزارش مهر، هم اکنون ظرفیت تولید برق ایران به بیش از 74 هزار مگاوات 
رسیده است که پیش بینی می شود تا پیش از آغاز گرمای طاقت فرسای تابستانی، این 
ظرفیت به حدود 54 هزار مگاوات افزایش یابد.در این بین حمید چیت چیان وزیر نیرو 
اواسط سال جاری خط قرمز پیک مصرف برق تابستانی را تعیین کرده و یادآور شده بوده: 
پیک مصرف برق در تابستان در مرز 54 هزار مگاوات پیش بینی شده و در صورتی  که مصرف 
برق از این مرز عبور کند خاموشی خواهیم داشت.در حالی پیک مصرف برق برای تابستان 
امسال حدود 54 هزار مگاوات تعیین شده که تابستان سال گذشته با مصرف حدود 50 هزار 
و 177 مگاوات، رکورد جدیدی در پیک مصرف این حامل انرژی پاک به ثبت رسیده بود.

کارشناسان معتقدند در روزهای گرم سال و در دماهای بالا به ازای هر یک درجه افزایش دما 
بیش از 400 مگاوات مصرف برق شبکه افزایش می یابد.

 سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز سه عامل 
و  پیشگیرانه«  اقدامات  »انجام  اقتصادی کشور«،  »مسایل کلان 
»اقدامات مقابله ای« را از دلایل کاهش 10 میلیارد دلاری قاچاق در 

دو سال اخیر اعلام کرد. 
قاسم خورشیدی در گفت و گو با ایرنا، با بیان اینکه این روزها قاچاق 
یکی از جدی ترین مسایل زیرگروه بخش اقتصاد در کشور است و 
مورد توجه جدی قرار دارد، افزود: در یک دوره طولانی که همواره 
اقتصاد کشور با رشد قاچاق مواجه بود، با تمهیداتی که مسئولان 
کشور به ویژه ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و دستگاه های عضو این 
ستاد اتخاذ کردند، شاهد روند کاهشی قاچاق در کشور هستیم به 
طوری که در دو سال 1393 و 94، برآوردهای اولیه نشان می دهد 

نزدیک به 10 میلیارد دلار از قاچاق کشور کاسته شده است.
سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز در تشریح دلایل 
کاهش قاچاق در کشور گفت: در بخش اقتصادی، سه اتفاق در 
کشور رخ داده است که به روند کاهشی قاچاق کمک کرده است؛ 
نخست، به تصمیم ها و مسایل در حوزه کلان اقتصادی کشور بر می 
گردد؛ وقتی نرخ تورم در کشور کنترل شده و روند کاهشی به خود 
گرفته و در مسیر تک رقمی است، در قاچاق نیز تاثیر می گذارد؛ 
چون قاچاق در شرایط کاهش نرخ تورم مقرون به صرفه نیست.

وی ادامه داد: علاوه بر این، نوسان های فزاینده نرخ ارز در سال های 
اخیر مدیریت شده و در دو سال و نیم گذشته،  کمترین نوسان را به 
خود دیده است؛ طبقات تعرفه ای از 14 طبقه به 10 طبقه در سال 
گذشته کاهش و امسال به هشت طبقه تنزل یافته است. همچنین 
میانگین ضریب تعرفه واردات کالا به کشور تعدیل شده و از حدود 
27 درصد در سال 1392 به 18 درصد در سال 94 کاهش داشته 
است.خورشیدی افزود: برخی از گروه های کالایی که بنا به مقتضیات 
کشور در سال های 1391 و 1392، واردات آنها ممنوع اعلام شده 
بود، امروز لغو شده است؛ بنابراین اگر نیازی در کشور وجود داشته 
باشد، لازم نیست از طریق قاچاق تامین شود.وی اضافه کرد: موضوع 
رکود اگر چه یک پدیده منفی در اقتصاد است اما تاثیر آن بر کاهش 
قاچاق مثبت است؛ واردات کشور در سال 1392 حدود 63 میلیارد 
دلار، در سال 1393 حدود 53 میلیارد دلار و در سال 94 حدود 41 
میلیارد دلار بوده است؛ این روند نشان می دهد که تقاضا به شدت 
در کشور افت کرده و به همین میزان تقاضا برای قاچاق نیز دچار 
افت شده است.سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
»انجام اقدامات پیشگیرانه« را دومین دسته از عوامل کاهش میزان 
قاچاق بیان کرد و گفت: در دو سال 93 و 94، مجموعه ای از اقدامات 

پیشگیرانه در کشور اتفاق افتاده است؛ »فعال سازی سامانه)پورتال( 
ارزی و ارتباط سیستمی بین بانک مرکزی و سایر بانک های عامل 
با گمرک و سازمان توسعه تجارت، فعال سازی سامانه جامع امور 
گمرکی، فعال سازی سامانه جامع دارویی و رهگیری دارو تا داخل 
داروخانه ها، فعال سازی سامانه شناسه رهگیری کالا و الصاق شناسه 
روی نخستین گروه کالایی، فعال سازی سامانه جامع ترانزیت و بهره 
برداری مشترک از آن توسط گمرک و سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای، اعمال محدودیت برای ترانزیت برخی کالاهای هدف 
قاچاق از جمله 23 برند سیگار و برخی اقلام کالایی دیگر، حرکت 
به سمت اعمال نظارت هوشمند سیستمی بر حمل و نقل جاده ای 
کشور« از جمله این اقدامات است.خورشیدی که مسئولیت مدیریت 
دفتر مبارزه با قاچاق فرآورده های نفتی و نظارت بر حمل و نقل 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز را نیز برعهده دارد، افزود: در 
این بخش، در سال 1392، بیش از 7.2 میلیارد دلار از قاچاق 25 
میلیاردی سال 1392 مربوط به سوخت است که در سال 1393 به 
3.8 میلیارد دلار و در سال 94 به کمتر از یک میلیارد دلار کاهش 
یافته است؛ در مجموع بیش از 6 میلیارد دلار از کاهش 10 میلیاردی 

قاچاق، مربوط به سوخت می شود؛. یعنی بیش از 60 درصد مربوط 
به کاهش قاچاق سوخت است.وی گفت: مصرف سوخت کل کشور 
در سال 1392 از پنج فرآورده یارانه ای )نفت سفید، نفت کوره، نفت 
گاز، بنزین و گاز مایع( روزانه 247 میلیون لیتر بوده که این عدد در 
سال گذشته به 196 میلیون لیتر کاهش پیدا کرده است؛ بخشی از 
این، ناشی از توسعه گازرسانی و اصلاح الگوی مصرف از فرآورده مایع 
یارانه ای بوده و بخش قابل ملاحظه ای نیز ناشی از اصلاح سهمیه 
بندی سوخت بوده است؛ فقط در ارتباط با حمل و نقل دیزلی، در 
سال 94 نسبت به 1392، نزدیک به 12 میلیون لیتر در روز میانگین 
کاهش مصرف داریم.سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز گفت: برآوردها نشان می دهد 9 میلیون از این میزان، فقط مربوط 
به اجرای طرح تخصیص سوخت بر مبنای پیمایش است؛ این میزان 
قبلا قاچاق می شده و امروز امکان قاچاق آن وجود ندارد؛ البته در 
ارتباط با کاهش قاچاق سوخت، کاهش قیمت جهانی سوخت نیز 

بی تاثیر نبوده است.
وی افزود: بنابراین در این دو سال از نظر حجم، 65 درصد کاهش 
قاچاق سوخت را تجربه کردیم اما از نظر ارزش به دلیل افت قیمت 

جهانی نفت، 85 درصد کاهش ارزش قاچاق سوخت را تجربه کرده 
ایم.خورشیدی، هدف از »انجام اقدامات پیشگیرانه« را تسهیل تجارت 
و افزایش خطر تجارت غیر قانونی یا همان قاچاق ذکر کرد.وی، 
سومین سطح از دلایل کاهش قاچاق را »اقدامات مقابله ای« بیان 
کرد و گفت: در کنار اصلاح سیاست های کلان اقتصادی و در پیش 
گرفتن اقدامات پیشگیرانه، در بخش مبارزه نیز اقدامات وسیعی انجام 
شد؛ از جمله اینکه نیروی انتظامی با توان عملیاتی بیشتر از گذشته، 
وارد حوزه مبارزه شده است؛ با استفاده از ظرفیت شورای عالی امنیت 
ملی و ستاد کل نیروهای مسلح، ماموریت مبارزه با قاچاق به دو 
نیروی دریایی سپاه و ارتش ابلاغ شده است و این دو نهاد به طور 

رسمی ماموریت مبارزه با قاچاق کالا در دریا را برعهده گرفته اند.
سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: علاوه بر 
این، 11 معبر موقت مرزی که یکی از محل های ورود کالا بودند از 
ابتدای مهرماه 94 تا پایان اسفند 94 در چهار استان مرزی آذربایجان 
غربی، کردستان، کرمانشاه و سیستان و بلوچستان مسدود شده 
است؛ همچنین طرح های متعدد کنترل ناوگان حمل و نقل بار و 
مسافر در کشور با هماهنگی نیروی انتظامی در طول سال گذشته 
انجام شده است.وی ادامه داد: همچنین طرح های پاکسازی در سطح 
عرضه به طور سراسری به همراه تشدید مبارزه با کالای قاچاق توسط 
سازمان حمایت از مصرف کننده و تولیدکنندگان انجام شده است.

خورشیدی افزود: علاوه بر این، مجموعه وزارت اطلاعات نیز در سال 
گذشته به طور جدی در مبارزه با قاچاق سازمان یافته وارد شد؛ به 
گونه ای که آمار کشفیات وزارت اطلاعات در سال 94 نسبت به سال 
پیش از آن، 10 برابر شده است؛ ارزش کشفیات وزارت اطلاعات از 
2 هزار و 800 میلیارد ریال در سال 1393 به 28 هزار میلیارد ریال 
در سال 94 افزایش یافته است؛ فقط در یک مورد، وزارت اطلاعات 
با همکاری سازمان غذا و دارو در استان اصفهان، تجهیزات پزشکی 
به ارزش بیش از 73 میلیون دلار کشف کرد.وی اضافه کرد: مجموع 
این اتفاق ها منجر به افزایش کشفیات قاچاق شده و ارزش کشفیات 
از 18 هزار میلیارد ریال در سال 1393، به بیش از 50 هزار میلیارد 
ریال در سال گذشته افزایش یافته است؛ این اقدامات مقابله ای نیز 
افزایش خطر و هزینه را برای قاچاق در پی داشته اشت.سخنگوی 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: به دنبال این سه اقدام، 
10 میلیارد دلار از ارزش کل قاچاق کشور )25 میلیارد دلار در سال 
1392( کاهش یافته است؛ البته این به معنای خوب بودن وضعیت 
قاچاق در کشور نیست چون هنوز سالیانه 15 میلیارد دلار قاچاق در 

کشور رخ می دهد.

سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز تشریح کرد:

چگونگی کاهش 10 میلیارد دلاری قاچاق در دو سال اخیر 

مدیرعامل بانک صادرات ایران با بیان این که ساختار نظام 
بانکی کشور قوی است و در معرض بحران و ورشکستگی قرار 
ندارند، گفت: کاهش نرخ سود به نفع بانک ها و واحدهای 

تولیدی استفاده کننده از تسهیلات است. 
به گزارش ایرنا، اسماعیل للََه گانی صبح چهارشنبه در 
حاشیه مراسم سالگرد عرضه سهام بانک صادرات در بورس در 
پاسخ به خبرنگار ایرنا درباره ادعای مرکز پژوهش های مجلس 
مبنی بر قرار گرفتن بانک های کشور در معرض ورشکستگی 
افزود: در شبکه بانکی مشکلاتی مانند بدهی دولت، پایین 
بودن میزان سرمایه و افزایش مطالبات معوق وجود دارد اما 
به معنای این نیست که بانک ها در معرض ورشکستگی قرار 
داشته باشند.وی با بیان این که بانک های کشور به حدی قوی 
هستند که خود را حفظ کنند، اضافه کرد: اقدام های خوبی 
برای پیگیری وصول مطالبات معوق انجام شده است، به گونه 
ای که بانک صادرات پارسال 10 درصد از مطالبات را کاهش 
داد که این روند امسال نیز ادامه می یابد.مدیرعامل بانک 
صادرات ایران با بیان اینکه مطالبات معوق در شبکه بانکی 
در حال کاهش است، گفت: دولت تلاش هایی برای پرداخت 
بدهی خود به شبکه بانکی انجام داده و افزایش سرمایه بانک 

های دولتی در حال عملیاتی شدن است.للََه گانی با اشاره به 
این که ساختار نظام بانکی ایران به حدی قوی است که دچار 
ورشکستگی و بحران جدی نشود، افزود: با توجه به تاکید مرکز 
پژوهش های مجلس تلاش می کنیم توان بانک ها را افزایش 

دهیم و به سطح استانداردهای بین المللی برسیم.
* لزوم کاهش نرخ سود بانکی متناسب با نرخ تورم

نرخ  کاهش  درباره  همچنین  صادرات  بانک  مدیرعامل 
سود بانکی نیز گفت: کاهش نرخ سود تسهیلات همزمان 
با کاهش نرخ سود سپرده ها انجام می شود که در نهایت 
به سود بانک ها و شبکه تولید کشور خواهد بود.للََه گانی با 
بیان اینکه واحدهای تولیدی باید قدرت رقابت داشته باشند، 
افزود: به علت نرخ بالای تسهیلات، هزینه تولید محصولات 
افزایش می یابد و این امر باعث بالارفتن هزینه تمام شده 
تولید کالا و در نتیجه کاهش میزان فروش محصولات می 
شود.وی کاهش میزان فروش محصولات واحدهای تولیدی 
را از عوامل اصلی ایجاد مطالبات معوق شبکه بانکی عنوان 
کرد.مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: کاهش نرخ سود 
تسهیلات به کاهش قیمت محصولات تولیدی منجر می 
شود و رونق واحدهای تولیدی را بدنبال دارد.للََه گانی معتقد 

است، کاهش سود بانکی نه تنها به زیان بانک ها نیست بلکه 
می تواند برای آن ها مفید باشد.وی درباره کاهش نرخ سود 
سپرده های بانکی گفت: سپرده گذاران باید توجه داشته 
باشند که در سال های گذشته نرخ سود سپرده نسبت به 
نرخ تورم همیشه منفی بوده که به تازگی این روند معکوس 
شده و نرخ تورم پایین تر از نرخ سود پرداختی به سپرده ها 
شده است.وی تاکید کرد: کاهش نرخ سود بانکی باید به طور 
جدی پیگیری شده و متناسب با نرخ تورم، نرخ سود سپرده 
و تسهیلات کاهش یابد.مدیرعامل بانک صادرات ایران در 
پاسخ به پرسش خبرنگار دیگری درباره تسویه بدهی موسسه 
میزان توسط این بانک گفت: بر اساس تفاهمنامه ای که میان 
بانک صادرات و بانک مرکزی و هیات تسویه موسسه میزان 
به امضا رسیده، بانک صادرات تنها متعهد به تسویه مبالغی 
است که از طریق انتقال اموال و دارایی در اختیار این بانک 
قرار داده می شود. للََه گانی افزود: تاکنون از طریق انتقال 
اموال و دارایی بخشی از این بدهی ها پرداخت شده و هرگونه 
پرداخت بیشتر مشروط به انتقال سایر اموال و دارایی به بانک 
صادرات است. وی درباره پرداخت وام مسکن توسط بانک 
صادرات نیز گفت: بانک صادرات در حال طراحی مدلی در 
زمینه تسهیلات بخش مسکن است. وی افزود: با توجه به این 
که بانک صادرات از گذشته سپرده گذاری انجام داده است، 
بنابراین از امروز می تواند پرداخت تسهیلات جدید مسکن را 
شروع کند.مدیرعامل بانک صادرات درباره پرداخت تسهیلات 
به خریداران محصولات داخلی گفت: برنامه هایی توسط 
این بانک برای حمایت از تولید داخل در سال 1395 در 
دستور کار است که از جمله آنها می توان به صدور کارت های 
اعتباری و تضمینی برای خرید اشاره کرد.وی با بیان این که 
روند واگذاری این کارت های اعتباری و تضمینی در حال 
آماده سازی است و احتمالا تا دو هفته آینده عرضه می شود، 
افزود: این تسهیلات در اختیار خریداران قرار گرفته و سپس 

به صورت اقساطی از حساب مشتریان کسر می شود.

 پرداخت یارانه های نقدی در پایان پنچمین سال اجرا در حالی ادامه دارد که بررسی های 
مرکز پژوهشهای مجلس حکایت از عقبگرد شاخص های اقتصادی ایران در سال های اخیر دارد .

 به گزارش خبرانلاین ، هر چند این عقبگرد تنها ریشه در پرداخت یارانه های مستقیم ندارد اما 
بررسی ها نشانگر آن است که سهم مخرب یارانه ها در اقتصاد ملی آن قدر مورد توجه بوده است 
که کارشناسان میزان یارانه نقدی پرداخت شده را در کنار بودجه عمومی قرار دهند تا عمق فاجعه 

را به افکار عمومی معرفی کنند .
 در 5 سال گذشته دو برابر اعتبارات عمرانی ، یارانه نقدی به مردم پرداخت شده است که بررسی 
ها نشان می دهد نه در بهبود کیفیت زندگی مردم نقشی داشته و نه توانسته است جبران هزینه 

های ناشی از افزایش قیمت سوخت را نماید . 
 هر چند اکثریت مردم با شیوه کنونی دریافت یارانه موافقند و تمایلی به قطع این روش ندارند 
اما براوردها نشان می دهد هدفدار کردن یارانه های نقدی در کنار افزایش سهم یارانه خانوارهای 
بدون درامد و ضعیف از منظر اقتصادی می تواند در میان مدت حامیان بازنگری در شیوه کنونی 

پرداخت یارانه را افزایش دهد . 
 از ابتدای اجرای قانون هدفمندی یارانه ها تا کنون بیش از 207 هزار میلیارد تومان یارانه نقدی 
میان مردم توزیع شده است . هر چند رقم 45 هزار و 500 تومان در ماه برای هر نفر ایرانی چندان 
رقم قابل توجه و تاثیرگذاری تلقی نمی شود اما رقم بزرگ 207 هزار میلیارد تومان برای اقتصاد 
بحران زده ایران ان قدر جدی هست که ضرورت تغییر روند در 5 سال آتی را برای مسئولان 

ایرانی آشکار نماید . 
توزیع اعتبار یک میلیون شغل میان مردم

در حالی که اقتصاد ایران با بحران جدی بیکاری روبروست و نرخ بیکاری جوانان 15 تا 29 سال 
دو برابر نرخ معمول بیکاری در ایران است، اعتباری معادل اعتبار مورد نیاز برای ایجاد یک میلیون 
شغل میان مردم توزیع شده است . نرخ بیکاری در حال حاضر در حدود 11 درصد است به این 
ترتیب نرخ بیکاری جوانان به بیش از 22 درصد می رسد و این امر جامعه را با مشکلات پیچیده 

اقتصادی و اجتماعی روبرو می کند . 
تله پروژه های عمرانی 

 در حالی اقتصاد ایران پرداخت این رقم را متقبل شده است که سهم اعتبارات عمرانی در همین 

دوره زمانی ، آن چنان که اشاره شد نیمی از این رقم بوده است . 
 بدین ترتیب برخی کارشناسان یکی از متهمان ردیف اول رکود کنونی اقتصاد را یارانه نقدی می 
دانند و معتقدند عدم هزینه این اعتبار در پروژه های عمرانی و اشتغال زا سبب شده است ایران با 
بجران بالای بیکاری، رکود و کم شدن توان اقتصادی کشور روبرو باشد به طوری که وزیر صنعت، 
معدن و تجارت وضعیت کنونی سرمایه گذاری در صنعت را در ایران فاجعه بار خوانده و تاکید 

کرده است باید فکری به حال این بخش شود . 
 اقتصاد ایران پیش از اجرای قانون هدفمندی یارانه ها نیز با بحران هایی جدی مواجه بود ، به 
طوری که کارشناسان بارها ضرورت تغییر روند و اصلاح ساختار اقتصادی کشور را گوشزد می 
کردند اما بر کسی پوشیده نیست گه پرداخت یارانه های نقدی سبب شد بحران های اقتصادی 
ایارن پیچیده تر و عمیق تر از گذشته شود .   در عمل می توان یارانه را به قفلی محکم بر پای 
اقتصاد ایران تشبیه کرد، قفلی که هر ماه در موعد مقرر توان حرکت را از اقتصاد ایران سلب می 
کند .   در حال حاضر بیش از 73 میلیون ایرانی دریافت کننده یارانه نقدی هستند اما بررسی ها 

نشان می دهد جمعیت نیازمند به این رقم در حد و اندازه 73 میلیون نفر نیست . 
 هر چند مجلس شورای اسلامی دولت را مکلف کرده است نسبت به حذف یارانه 24 میلیون 
نفر در سال جاری اقدام کند اما برآوردها نشان می دهد شیوه پیشین در شناسایی و حذف یارانه 
بگیران برخوردار حتی با وجود تانوانی در حذف یارانه 24 میلیون ایرانی می تواند  تداوم یابد .   در 
حال حاضر میزان اعتباری که در قالب پول نقد در میان مردم توزیع می شود ، هر ماه 3 هزار و 
321 میلیارد تومان میان مردم توزیع می شود . بررسی های بانک مرکزی نشان می دهد وضعیت 
سفره خانوار نیز در این دوره زمانی با وجود توزیع پول نقد 3 هزار و 321 میلیارد تومانی بهبودی 
نیافته و خانوار ایرانی همچنان با کسری بودجه روبروست . در جالی که ایران در شرایط کنوی با 
بحرانی جدی در حوزه تامین مالی روبروست ، این پول با احتساب دلار 3400 تومانی با حدود 
970 میلیون دلار برابری می کند . این در حالی است که تزریق هدفدار این اعتبار همان طور که 
اشاره شد می تواند هر ماه منجر به ایجاد بیش از 16 هزار شغل شود که این رقم در هر ماه برای 
اقتصاد ایران فرصتی قابل توجه محسوب می شود . با در نظر گرفتن هزینه 200 میلیون تومانی 
ایجاد هر فرصت شغلی می توان چنین نتیجه گرفت که اقتصاد ایران در 5 سال گذشته اعتبار 

ایجاد بیش از یک میلیون شغل را در قالب یارانه نقدی میان مردم توزیع کرده است .  

 عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران معتقد 
است که »شرایط کشور باید به گونه ای باشد که بانک های 
خارجی بتوانند ورود کنند و از توان مالی آن بانک ها هم بتوانیم 
در سیستم تامین نقدینگی واحدهای تولیدی و صنعتی استفاده 

کنیم.«
عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران معتقد است 
که »هم اکنون قدرت سیستم بانکی کشور در حدی نیست که 
نیازهای بخش صنعت را جواب دهد؛ به طوری که هم نقدینگی 
را به موقع توزیع و هم مصرف کند.« محمدرضا بهرامن در 
گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین با اشاره به نبود قدرت مالی 
نظام بانکی کشور برای حمایت از صنایع، عنوان کرد: »بحث ما 
این است که امروز با توجه به شرایطی که واحدهای تولیدی، 
به خصوص واحدهای کوچک و متوسط دارند، نیاز به گردش 
نقدینگی و تامین مالی برای توسعه فعالیت هایشان دارند.« وی 
افزود: »امروز سیستم مالی و بانکی کشور نمی تواند نیاز آنها 
را برآورده کند، بنابراین با توجه به شرایطی که وجود دارد، 
باید تغییرات و برنامه ریزی اساسی را در این خصوص داشته 
باشیم.« عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران 

تصریح کرد: »شرایط کشور باید به گونه ای باشد که بانک های 
خارجی بتوانند ورود کنند و از توان مالی آن بانک ها هم بتوانیم 
در سیستم تامین نقدینگی واحدهای تولیدی و صنعتی استفاده 
کنیم.« بهرامن عنوان کرد: »این ها مبانی ای است که باید در 
نظر بگیریم. به هرحال بانک های ما یک برنامه ریزی درازمدتی 
را طی سالیان گذشته داشتند و به طور قطع در شرایطی که 
امروز ما تورم 10.5 درصدی را داریم، ولی در تورم ما داریم 
بهره حدود 20 و 30 درصدی را پرداخت می کنیم.« وی متذکر 
شد: »این شرایط برای بخش خصوصی مثبت نیست، چون 
سرمایه ها و نقدینگی عملا به سپرده گذاری می رود. وقتی که 
تورم 10.5 درصد است، توجیه پذیر است که سرمایه گذاری در 
بانک ها صورت گیرد.« عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی 
اتاق ایران ادامه داد: »این ها عارضه هایی است که ما باید یک 
نسخه کامل برای این بخش داشته باشیم تا بتوانیم رونقی 
را برای بخش تولید کشور داشته باشیم.« بهرامن تاکید کرد: 
»می بایست که ما وام و تسهیلات کمکی به صنایع کشور داشته 
باشیم.« وی با ذکر این که در پرداخت وام، نگاهی مهندسی 
شده وجود ندارد؛ این در حالی است که این نگاه می تواند باعث 

بهبود وضعیت صنایع کشور شود، افزود: »در صورت این که 
در کنار وام ها، حمایت یارانه ای داشته باشیم، موفق خواهیم 
بود، چراکه بازار قدرت پاسخ و پرداخت سودهای بالای بانکی 
را ندارد.« عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران 
تصریح کرد: »در این میان، تعرفه ها و مجوزهای تازه ای توسط 
دولت می بایست اعلام و یارانه ها به صنایع کشور تخصیص پیدا 
کند؛ به طوری که منابع تنها به بخش تولید کشور برود؛ نه 
بخش دیگری.« بهرامن تاکید کرد: »زمانی که عرضه و تولیدات 
کشور افت پیدا کند، در حوزه اشتغال با چالش روبه رو خواهیم 
شد، بر این اساس، هرگونه حمایتی در خصوص پرداخت یارانه 

صورت گیرد، به مانند کمک به دولت خواهد بود.«
وی با بیان این که در حال حاضر سیستم بانکی کشور قدرت 
توزیع نقدینگی را ندارد، گفت: »بانک ها هم بدهکار و هم طلبکار 
هستند. به همین دلیل این وضعیت سیستم بانکی کشور را 
باید اصلاح کنیم.« عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق 
ایران ادامه داد: »در حال حاضر قدرت سیستم بانکی کشور در 
حدی نیست که نیازهای بخش صنعت را جواب دهد؛ به طوری 

که هم نقدینگی به موقع توزیع و مصرف شود.«

مدیرعامل بانک صادرات ؛ 

ساختار بانکی کشور در معرض ورشکستگی نیست 

اعتبار یک میلیون شغل در یارانه نقدی توزیع شد 

چرا قانون هدفمندی یارانه ها نیاز به اصلاح دارد؟

عضو کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران: 

نقدینگی به سمت سپرده گذاری می رود، نه تولید

طرح انحلال بانک ها در بانک مرکزی

 کدام موسسات ادغام می شوند؟
بانک مرکزی در حال مطالعه طرحی برای ادغام، انحلال و اصلاح ساختار بانک ها در 
راستای کاهش تعداد آنها است، تا مشخص شود کدام موسسات و بانک ها باید در یکدیگر 

ادغام شوند. 
به گزارش مهر، طی سالهای گذشته روند افزایش تعداد بانکها در کشور افزایش یافته 
است، تا همین چند سال پیش بود که بانکها در کشورمان فقط محدود به بانکهای دولتی 
بودند، اما در این سالها خصوصی ها نیز به عرصه بانکداری کشورمان افزوده شدند و علاوه 
بر آن با بالا رفتن تعداد موسسات اعتباری و ... هم بانک مرکزی برنامه هایی را برای ادغام 
آنها در جهت ساماندهی اجرایی کرد. بر این اساس تعداد بانکهای کشورمان رو به افزایش 
گذاشت، اما حال مسئولان بانک مرکزی نگران این روند رو به افزایش هستند و این بار قصد 
دارند که برخی از بانکها را با هم ادغام کنند. گرچه مکانیزم اجرای این برنامه هنوز مشخص 
نیست، اما به هر حال قصد باتک مرکزی از اجرایی کردن چنین طرح و برنامه ای کم کردن 
تعداد بانکهای فعال در کشور است، شاید به همین دلیل هم باشد که در سالهای اخیر مجوز 
جدیدی برای تاسیس بانک جدید التاسیس ارائه نکرده است. اکبر کمیجانی قائم مقام بانک 
مرکزی درباره تعداد زیاد بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری و برنامه بانک مرکزی برای 
ادغام و کاهش آنها اظهار داشت: ادغام و انحلال بانک ها و موسسات مالی اعتباری در دستور 
کار بانک مرکزی قرار دارد، البته این کار در حال انجام است. قائم مقام بانک مرکزی با تاکید 
بر اینکه باید با جدیت بیشتری به برنامه ادغام بانک ها فکر کنیم، افزود: گرچه هنوز برنامه 
خاصی برای ادغام بانک ها وجود ندارد، یعنی درباره اینکه کدام یک از بانک ها با یکدیگر 
ادغام شوند، هنوز برنامه ای وجود ندارد، به ویژه موسسات اعتباری غیردولتی برای برنامه 
ریزی در این زمینه باید در مجامع و سهامدارانشان تصمیم گیری های لازم صورت گیرد.

وی ادامه داد: ولی به هر حال بانک مرکزی مطالعات کارشناسی خود را برای چگونگی 
ادغام و اصلاح ساختار بانک ها در دستور کار قرار داده است.

وظایف جدید بانک های ادغام و منحل شده  
غلامرضا مصطفی پور در گفتگو با مهر درباره برنامه و طرح بانک مرکزی برای ادغام 
بانکهای کشور گفت: زمانیکه فضای رقابتی بویژه فضای رقابتی سالم بین بانک های کشور 
وجود نداشته باشد و در عین حال بانک ها مکلف به اجرای دستورالعمل ها و مقررات و 
قوانین خاص و تکلیفی باشند، اما بازدهی در نتیجه این رقابت ها و فعالیت ها و خدمات 
دهی و اعمال نرخ های دستوری حاصل نشود، با توجه به تعداد زیاد و تنوع بانکها، آنها 

مجبورند در این شرایط از برخی از قوانین و دستورات عدول کنند.
مدیرعامل اسبق بانکی افزود: در این شرایط، شاهد قانون شکنی و نقض مقررات و قوانین 
از سوی بانکها خواهیم بود، به طوریکه در بانک بزرگی مانند بانک ملی، کار به سوء استفاده 
مالی 3 هزار میلیارد تومانی و فرار مدیرعامل اسبق آن از کشور رسید. اینگونه اتفاقات و 
مسائل، هزینه های سنگینی برای کشور دارد و از لحاظ حیثیتی و ریسک، نه تنها شهرت 
بانک را خدشه دار می کند، بلکه مسائل و مشکلات عدیده ای را برای اقتصاد کشور و نظام 
بانکی مان ایجاد می کند. وی با تاکید بر اینکه در طرح بانک مرکزی برای ادغام بانکهای 
کشور باید یک استراتژی قوی وجود داشته باشد، تصریح کرد: اگر در این ادغام تقسیم 
کار صورت گیرد، اجرای طرح شدنی خواهد بود، در غیراینصورت اجرای آن با اشکالات و 
ابهاماتی مواجه می شود. اگر قرار است بانکهای دولتی ادغام شوند باید مشخص شود که 
آیا وظایف آنها در هم ادغام می شود یا اینکه یکی از آنها در دیگری ادغام خواهد شد و 
وظایفش بر عهده دیگری قرار می گیرد. مانند اینکه بخواهند دو بانک دولتی بزرگ ملی 
و سپه را در هم ادغام کنند، در صورتیکه هر یک از آنها وظایف مشخصی بر عهده دارند. 
بنابراین باید مشخص باشد که آیا مثلا این دو بنیه و استطاعت انجام دادن وظایف یکدیگر 
را دارند یا خیر؟ مصطفی پور ادامه داد: اگر هدف از این ادغام این است که بانکی در بانک 
دیگر ادغام شود و یکی از آنها باقی بماند و یا اینکه هر دو در هم ادغام شوند و بانکی جدید 
ایجاد گردد و هیچکدام از بانکهای قبلی با فعالیت های قبلی شان باقی نمانند، باید جزئیات 
و شرح وظایفشان دقیقا اعلام گردد. وی با بیان اینکه در بانک های توسعه ای مانند، صنعت، 
کشاورزی و مسکن امکان ادغام وجود ندارد، زیرا هر یک از آنها وظایف مخصوص به خود 
را دارند، اظهارداشت: این مورد بویژه درباره بانک مسکن جدی تر است، زیرا بخش هایی 
مانند مسکن و ساختمان در کشور در شرایط فعلی به شدت نیازمند تامین منابع از سوی 
نظام بانکی هستند. همچنین بخش هایی مانند صنعت، تولید و کشاورزی در کشورمان نیز 

نیازمند تامین مالی جدی هستند.
ادغام بانک های شیک و همگن 

این تحلیلگر مسائل بانکی تصریح کرد: اما در بانکهای مشمول اصل 44 امکان ادغام به 
صورت جدی وجود دارد، آنها بانکهایی شیک و همگن و هم ماموریت هستند که امکان 
ادغامشان در هم وجود دارد مثل بانک صادرات، تجارت، رفاه و ملت که می توانند در هم 
ادغام شوند. یا بانکهایی که دارای مشکلات ادغامی کمتری هستند در بانکهای دیگر ادغم 
گردند. همچنین بانکهای دارای اهداف اجتماعی مانند بانکهای قرض الحسنه مهر ایران یا 
رسالت هم می توانند در هم ادغام گردند، این موضوع برای موسسات مالی و اعتباری و 
صندوق های قرض الحسنه با ماموریت مشابه هم مصداق دارد تا در نهایت یک نهاد قرض 
الحسنه خصوصی واقعی ایجاد شود. وی خاطرنشان کرد: به هر حال در ادغام بانکهای 
دولتی باید ماموریت به درستی تعریف شود، اگر هدف ادغام باشد، آیا بانک مربوطه به 
تنهایی می تواند وظایف تمامی بانکهایی را که در آن ادغام شده اند را انجام دهد. زیرا 
بانکهای دولتی در حال حاضر، تامین مالی طرح های دولت را بر عهده دارند و اجرا کننده 
استراتژی برنامه های دولت و پروژه های ملی و منطقه ای هستند. یا فعالیت هایی مانند 
انتشار اوراق مشارکت یا اوراق گواهی و غیره را انجام می دهند. مصطفی پور با تاکید بر 
اینکه بانک مرکزی در طرح خود باید مشخص کند که در این ادغام آیا بانکی که دیگر بانکها 
در آن ادغام می شوند، همچنان قدرت انجام چنین طرح هایی را خواهند داشت یا خیر؟ 
تصریح کرد: بانکهای اصل چهل و چهارمی هم باید نسبت به وضعیت فعلی شان خصوصی 
تر شوند، این در حالی است که این بانکها اسماً خصوصی اند، اما مدیریتشان دولتی است.

وی خاطرنشان کرد: سیاست گذار پولی کشور باید فضا را به نوعی باز کند که بانکها بتوانند 
از طریق فعالیت های گسترده تر با توجه به استراتژی ها، سهم خود را در بازار فعالیت 
بانکی و توسعه اقتصاد کشور از جمله افزایش تولید ملی و داخلی و ایجاد اشتغال ایفا کنند.  
این کارشناس مسائل بانکی با اشاره به برنامه و سیاست گذاری های اقتصاد مقاومتی 
گفت: اقتصاد کشورمان بانک محور است و بانک ها نقش اساسی در رشد و توسعه اقتصادی 
کشور دارند و تا زمانیکه بانکهای کشورمان کارآمد نباشند، نمی توانند برنامه های اقتصاد 
مقاومتی را حمایت کنند. وی نسبت به کادر مدیریتی و اجرایی بانکها از دانش، تجربه 
و اعتقاد کافی به انجام وظایف برخوردار باشند، تاکید کرد و گفت: اگر این افراد، کارآمد 
نباشند، حتی اگر بانک مربوطه قوی باشد، در نهایت خروجی و عملکرد ضعیف خواهد 
بودف این در حالی است که برخی از مدیران بانکی از دانش و تجربه و اعتقاد کافی به انجام 

وظایف برخوردار نیستند.
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هافبک تیم امید بازیکن آزاد شد
ماهان رحمانی، هافبک سایپا و تیم امید با نظر مسئولان سازمان لیگ، بازیکن آزاد شد 

تا بتواند تیم جدید خود را انتخاب کند.
ماهان رحمانی، هافبک 20 ساله سایپا و تیم امید که گفته می شد دو فصل دیگر با سایپا 
قرارداد دارد، از سوی سازمان لیگ به عنوان بازیکن آزاد اعلام شد تا بتواند بدون دریافت 
رضایتنامه تیم جدید خود را انتخاب کند. گفته می شود رحمانی به دلیل وجود بندی در 
قراردادش، بازیکن آزاد شد تا برای انتخاب تیم جدید نیازی به دریافت رضایتنامه از باشگاه 
سایپا نداشته باشد. هر چند مدیران سایپا امیدوار به حفظ این بازیکن 20 ساله هستند اما 

بعید نیست رحمانی از این تیم جدا شود و پیراهن تیم جدیدی را بپوشد.

گل محمدی سرمربی ذوب آهن ماند
گل محمدی قرارداد خود را با ذوب آهن برای یک سال دیگر تمدید کرد.

 یحیی گل محمدی پس از جلسه روز )سه شنبه( با هیات مدیره باشگاه ذوب آهن 
قرارداد خود را به مدت یک فصل دیگر تمدید کرد. 

گل محمدی در طی دو سال اخیر هدایت ذوب آهن را بر عهده داشته و با این تیم دو 
بار قهرمان جام حذفی فو                        تبا                          ل ایران هم شد.

باشگاه استقلال: 

محمدی را نمی خواهیم
باشگاه استقلال اعلام کرد علاقه ای به جذب مهرداد محمدی ندارد.

باشگاه استقلال اعلام کرد ضمن احترام به مهرداد محمدی بازیکن جوان تیم راه آهن 
خبر علاقه تیم فوتبال استقلال به جذب این بازیکن را تکذیب می کند. مهرداد محمدی 
در لیست بازیکنان مورد نظر کادر فنی استقلال جایی ندارد و باشگاه استقلال تماسی با 
ایشان برای حضور در استقلال نداشته است. مهرداد محمدی از جمله بازیکنانی است که 

گفته می شود در فهرست برانکو ایوانکوویچ قرار دارد.

شرط علی دایی برای باشگاه صبا بعد از انتخاب حامی مالی؛

اول با بازیکنان تسویه کنید
سرمربی تیم فوتبال صبای قم شرط اصلی اش برای ادامه کار در این تیم را تسویه حساب 

با بازیکنان اعلام کرده است.
علی دایی که فصل پیش در تیم صبای قم با مشکلات مالی بسیاری دست به گریبان 
بود، پس از اینکه حامی مالی جدید این تیم مشخص شد اصلی ترین شرط خود برای 
حضور در این تیم را تسویه حساب با بازیکنان فصل پیش دانست.سرمربی صبای قم 
فصل گذشته با حامی مالی باشگاه به مشکلاتی خورد و همین مسئله باعث شد این تیم 
تا پایان فصل با مشکلات مالی مواجه شود.به همین خاطر دایی این فصل قصد دارد ابتدا با 
بازیکنان فصل پیش تسویه حساب کامل کرده و سپس برای قرارداد جدید با آنها به توافق 
برسد.گفته می شود حامی مالی جدید باشگاه صبا از دوستان نزدیک علی دایی است و در 

زمینه ماشین های سنگین راهسازی فعالیت دارد.

احمدرضا عابدزاده به صبا نمی رود

 فروزان شاگرد دایی می شود
بهزاد غلامپور به عنوان مربی دروازه بان در کنار علی دایی در تیم صبای قم به کارش 

ادامه خواهد داد.
بعد از توافق علی دایی با باشگاه صبا شائباتی مبنی بر تغییر مربی دروازه بان های صبای قم 

و حضور احمدرضا عابدزاده به عنوان دستیار دایی در این تیم مطرح شد.
این در حالی است که دایی قصدی برای تغییر کادر فنی خود ندارد و بهزاد غلامپور به 
عنوان مربی دروازه بان ها به کارش ادامه خواهد داد.همچنین بحث حضور وحید طالب لو در 
تیم صبا در روزهای گذشته مطرح شده بود. در حالی که دایی قصد دارد محسن فروزان 

دروازه بان فصل گذشته راه آهن را به خدمت بگیرد.

افراسیابی:

 هنوز در مورد مکانی رأیی صادر نکرده ایم
سرپرست کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال گفت: هنوز در مورد پرونده انضباطی سوشا 

مکانی رأی خود را صادر نکرده ایم.
محبوب افراسیابی در مورد مطرح شدن شایعه محرومیت شش ماهه سوشا مکانی اظهار 
داشت: درمورد مکانی هنوز کمیته اخلاق رأی خود را صادر نکرده است و شایعات مطرح 
شده در این رابطه، مورد تأیید ما نیست. وی در پاسخ به این پرسش که آیا کمیته اخلاق 
در نظر دارد محرومیتی برای مکانی در نظر بگیرد، یادآور شد: در حال حاضر در ماه مبارک 
رمضان هستیم و به احترام این ماه فعلًا قصد صدور حکم نداریم، اما مشخص نیست در 
آینده چه اتفاقی رخ می دهد. سوشا مکانی اخیراً به علت پوشیدن لباس های نامناسب به 

کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال احضار شده بود.

عشوری: 

درخواست ۶۰۰ میلیونی ذوب آهن برای 
صدور رضایتنامه منطقی نیست

باشگاه ذوب آهن برای صدور رضایتنامه سینا عشوری خواهان مبلغ 600 میلیون تومان 
از این بازیکن شد و این در حالی که این بازیکن چنین موضوعی را منطقی نمی داند.

 سینا عشوری نیم فصل دیگر با ذوب آهن قرارداد دارد اما او خواهان عقد قرارداد با 
تراکتورسازی است. او در این زمینه با ذوبی ها مذاکره کرد ولی باشگاه ذوب آهن به عشوری 
گفته که برای گرفتن رضایت نامه باید 600 میلیون تومان به حساب این باشگاه واریز کند.

عشوری در این خصوص به خبرنگار تسنیم گفت: نمی دانم چه بگویم و اصلا انتظار 
نداشتم با این وضعیت مواجه شوم. درخواست 600 میلونی ذوب آهن منطقی نیست و 
نمی دانم آنها با چه استدلالی خواهان گرفتن این پول هستند.وی ادامه داد: دوست دارم در 
تراکتورسازی بازی کنم و قبلا هم گفتم که بازی در ذوب آهن در سال های گذشته برایم 
افتخار بود. فقط یک نیم فصل با این تیم قرارداد دارم و امیدوارم مسئولان ذوب آهن شرایطم 

را درک کنند. از این وضعیت ناراحت هستم و امیدوارم آنها شرایط خود را تغییر دهند.

آخرین وضعیت روزبه چشمی از زبان نوروزی
معاون پزشکی باشگاه استقلال اعلام کرد که هافبک استقلال شش ماه و نیم نیاز به 

زمان دارد تا به آمادگی برسد.
 دکتر امین نوروزی درباره آخرین وضعیت روزبه چشمی گفت: با توجه به اینکه دو ماه و 
9 روز از عمل سنگین روزبه چشمی می گذرد که شامل ترمیم رباط ACL و رباط خارجی 
زانو و همچنین ترمیم مینیسک بود، باید بگویم شرایط این بازیکن در حال حاضر مطلوب 
است.وی افزود: چشمی تحت درمان فیزیوتراپی و آب درمانی قرار می گیرد و باید در این 
ماه عصا را کنار بگذارد. برای بهبودی این بازیکن با توجه به این نوع جراحی نباید ریسک 

کرد و حدود شش ماه و نیم دیگر زمان نیاز دارد تا به آمادگی کامل برسد.

زهیوی فردا قراردادش را تمدید می کند
زهیوی فردا قراردادش با استقلال خوزستان را نهایی می کند.

رحیم زهیوی هافبک -مهاجم استقلال خوزستان بالاخره پس از صحبت های مکرر با 
سرمربی و مسئولان استقلال خوزستان با این تیم به توافق رسید تا لیگ شانزدهم را در 

این تیم باشد.
وی که گل قهرمانی های استقلال خوزستان را زد، فردا با حضور در باشگاه استقلال 
خوزستان قراردادش را امضا می کند. گفتنی است زهیوی از چند تیم پیشنهاد داشت اما 

ترجیح داد علی رغم پول کم تر در این تیم بماند.

جدایی مدافع برزیلی از جمع شاگردان دایی
مدافع برزیلی فصل گذشته صبای قم به ایران نمی آید و ادامه فوتبال خود را در کشورش 

دنبال می کند.
 فیلیپ خوزه ماچادو که فصل گذشته نخستین سال حضورش در فوتبال ایران را با 
صبای قم و در کنار علی دایی تجربه کرد و با پایان قراردادش با این تیم به کشورش 

بازگشته بود امروز با عقد قراردادی به چاپه کوئنزه برزیل پیوست.
 او مدافع ثابت فصل گذشته صبا بود اما تصمیم گرفت به سری A برزیل بازگردد.

ماچادو در فصل اخیر لیگ برتر 28 بازی برای صبا انجام داد و 4 کارت زرد و یک کارت 
قرمز گرفت.پیش از این فرشید باقری، پیام صادقیان و جلال الدین علی محمدی از صبا 

جدا شده بودند. 

رئیس کمیته فنی و توسعه فوتسال و فوتبال ساحلی:

اردوی تیم ملی فوتسال را تعطیل کردند تا دسته جمعی به امارات بروند!

رئیس کمیته فنی و توسعه فوتسال و فوتبال ساحلی 
با انتقاد شدید از تعطیلی اردوی تیم ملی، گفت: به 
بهانه ماه رمضان اردوی تیم را تعطیل کردند تا بازیکنان 

دسته جمعی به امارات بروند و قصابی شوند.
عباس ترابیان به مسائل پیرامون تیم ملی فوتسال 
و تعطیلی اردوی این تیم در ماه رمضان پرداخت و 
تاکید کرد که این اردو تعطیل شده تا بازیکنان ملی 
ماه  تورنمنت  در  برای حضور  دسته جمعی  پوش 
رمضان، به امارات بروند. وی تاکید کرد که حضور ملی 
پوشان در امارات تبعات سنگینی برای تیم ملی خواهد 

داشت. رئیس کمیته فنی و توسعه فوتسال همچنین 
با انتقاد از عدم معرفی کادر فنی تیم های پایه، گفت: 
می خواهند سیستم »خسوسی« )سرمربی پیشین تیم 

ملی فوتسال( را در تیم های پایه پیاده و تکرار کنند.
مشروح گفتگوی ترابیان با خبرنگار مهر در زیر 

می آید
صد درصد مخالف تعطیلی اردوی تیم ملی هستم

اول از همه باید بگویم برنامه تعطیلی لیگ در ماه 
رمضان را به کمیته فنی انعکاس ندادند که اگر این کار 
را می کردند، صد درصد مخالفت می کردیم. تیم ملی با 

برگزاری چند مرحله اردو تازه شکل گرفته بود.
می خواهند دسته جمعی به دوبی بروند

تیم ملی در شرایطی که باید به تمریناتش ادامه 
تا  ماه رمضان تعطیل شد  بهانه  به  یکباره  می داد، 
بازیکنان دسته جمعی به دوبی بروند. به این خاطر 
که می خواهند درآمدزایی کنند. من نمی دانم اسم این 

کار را چه بگذارم.
مثل قصاب به جان بازیکنان تیم ملی می افتند

امیدوارم بازیکنان تیم ملی از امارات سالم برگردند. 
خودتان می دانید در چنین تورنمنت هایی جوایز بسیار 

نفیسی در نظر می گیرند و بازیکنان زیادی هم از 
آمریکای لاتین و آفریقا می آیند که برای رسیدن به 
این جوایز، مثل قصاب به جان بازیکنان تیم ملی ما و 

دیگر بازیکنان می افتند.
 احساس خطر می کنم

نگران آسیب دیدن بازیکنان تیم ملی در امارات 
هستم و احساس خطر می کنم. همان موقع که ما در 
کمیته فوتسال بودیم، کشور کویت از این پیشنهادها 
به بازیکنان ایران می داد که ما مخالف بودیم. سه، چهار 
بازیکن کلیدی تیم ملی ایران الان به امارات می روند 
و اگر خدایی ناکرده مصدوم شوند، باید چه کار کنیم؟

چه توهین هایی که به ایرانی ها نمی شود
تعطیلی تمرینات در ماه رمضان واقعا یک معضل 
است. تمرینات تیم ملی تازه شکل گرفته بود که حالا 
می روند امارات و تفریح و بازی. حالا بماند که چه 
توهین هایی که به ایرانی ها نمی شود. رفتن ملی پوشان 
به امارات مورد تایید من نیست. به علی کفاشیان هم 
گفتم. من موافق این اقدام نبودم ولی هیچکس آنرا به 

کمیته فنی منعکس نکرد.
می خواهند سیستم »خسوسی« را تکرار کنند

هستم،  آن  نگران  شدت  به  که  دیگری  معضل 
وضعیت کادر فنی تیم های پایه است که بارها تذکر 
داده ایم. بازی تیم زیر 20 سال ایران آذرماه شروع 
می شود. فرصتمان تا آن زمان خیلی کم است. بیایید و 
کادر فنی را زودتر معرفی کنید. من شنیده ام که آقای 
ناظم الشریعه )سرمربی تیم ملی( می خواهد سیستم 
خسوسی را پیاده کند و هم در تیم بزرگسالان و هم در 
تیم پایه مربیگری کند. من  اصلا موافق این کار نیستم.

همان معضلات زمان خسوس را خواهیم داشت
در کمیته فنی هم مصوبه است که سرمربی تیم 
ملی نمی تواند همزمان سرمربی تیم های پایه باشد. در 
اینصورت ما همان معضلات زمان خسوس کاندلاس 
)سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال( را خواهیم داشت. 

ما این همه مربیان با استعداد داریم که در دل همین 
فوتسال تربیت شده اند و باید از وجود آنها استفاده 
کنیم. کسانی که تجربه لازم را دارند و با مشخصات 

کمیته فنی برای مربیگری همخوانی دارند.
تیم زیر 20 سال ژاپن سه اردو داشته است

از نظر ما تیم زیر 20 و زیر 17 سال ایران چیزی 
کمتر از تیم ملی ندارد و همطراز همین تیم است. تیم 
زیر 20 سال ژاپن تا الان سه اردو داشته ولی ما حتی 
کادر فنی را هم نمی شناسیم. نباید اجازه بدهیم سایر 
کشورها مثل ژاپن و تایلند در همان سنین پایه سوار 

کار شوند و قهرمانی را از چنگ ایران در بیاورند.
مگر می شود بازیکن برای تیم ملی

 تصمیم گیری کند؟
آقای ناظم الشریعه گفته اند اگر تیم ملی در ماه رمضان 
اردو داشت، ملی پوشان نمی توانستند به امارات بروند. به 
نظرم اینها بهانه  است و من آنرا قبول ندارم. مگر می شود 
بازیکن برای شما تعیین تکلیف کند و تصمیم بگیرد. من 
کاری به آقای ناظم الشریعه ندارم. به کلیات مدیریت کار 

داریم. در بخش مدیریتی داریم ضعیف عمل می کنیم.
چهار بازی با برزیل از دست رفت

طبق برنامه قبلی، قرار بود برزیل مردادماه به ایران 
بیاید که به خاطر مشکلات مالی و عدم تامین هزینه های 
این تیم، سفر آنها به ایران کنسل شد. در عوض آنها به 
احترام تیم ملی ایران و همچنین بنده که عضو هیات 
امنای جایزه بزرگ برزیل هستم، از ما دعوت کردند 
برگزاری  برای  بخواهد،  دلمان  زمانی که  بازه  در هر 
چهار بازی تدارکاتی به این کشور برویم. این سفر هیچ 
هزینه ای جز بلیت هواپیما برای تیم ملی نداشت. ضمن 
اینکه کادر فنی می توانست به سادگی بازیکنان را قبل از 
جام جهانی، با شرایط نزدیک برزیل و کلمبیا، هماهنگ 
کند. این واقعا یک فرصت طلایی بود که دوستان خیلی 
راحت از آن صرفنظر کردند و هیچ بازی دیگری هم 

جایگزین آن نشد.

مدیر برنامه های رحمانی: 

بختیار اگر دنبال پول بود 
به الخریطیات یا الوکره می رفت

مدیربرنامه های هافبک جدید استقلال گفت: این بازیکن اگر دنبال پول بود قطعا به 
الخریطیات یا الوکره قطر می رفت.

 طی روزهای گذشته اخباری پیرامون اینکه بختیار رحمانی پیش قرارداد خود به مبلغ 
750 میلیون تومان را دریافت کرده و حتی گفته شده این بازیکن قراردادی دو میلیاردی 
با استقلال امضا کرده است.مدیر برنامه های بختیار رحمانی، اظهار داشت: قرارداد یکه 
بختیار رحمانی با استقلال امضا کرد یک قرارداد کاملا احساسی بود زیرا او اگر می خواست 
با منطق و به خاطر پول به تیمی بپیوندد قطعا پیشنهاد باشگاه های الخریطیات و الوکره 
که چند روز بعد به دست ما رسید را قبول می کرد.وی افزود: شما بهتر می دانید برای پول 
جمع کردن در کشور قطر کار راحت تر است و آنجا به وی پیشنهاد یک میلیون دلاری 
و 800 هزار دلاری داده بودند اما وی فقط به یک دلیل پیشنهاد استقلال را پذیرفت.

مدیر برنامه های هافبک جدید استقلال تاکید کرد: تماشاگران استقلال در صفحه شخصی 
بختیار رحمانی به وی گفته  بودند اگر وی به قطر برود دیگر به استقلال نیاید بهتر است 
که همین موضوع باعث شد تا رحمانی روی این موضوع چند روز فکر و با چند نفر از 
نزدیکانش مشورت کرد و چنین تصمیمی گرفت حتی باشگاه استقلال در قرارداد از 
بختیار رحمانی خواسته تا در سال اول هرگز اجازه جدایی به وی را نخواهد داد و روی این 
مسئله تاکید داشته است.وی تاکید کرد: رقم قرارداد بختیار رحمانی با استقلال رقمی کاملا 
معقول است و همانطور که اشاره کردم اگر می خواست پول زیادی بگیرد در ایران نمی ماند. 
ضمن آنکه این روزها می شنویم بختیار از استقلال پیش قرارداد گرفته ولی چنین موضوعی 

صحت ندارد و او هنوز رقمی از استقلال دریافت نکرده است.

رمضانی:

 در مورد محمدی با پرسپولیسی ها 
در حال مذاکره هستیم

سرپرست تیم فوتبال راه آهن گفت: چند باشگاه لیگ برتری خواهان جذب مهرداد 
محمدی هستند و مذاکرات مان در مورد این بازیکن با باشگاه پرسپولیس ادامه دارد.

 سعید رمضانی  درباره آخرین وضعیت مهرداد محمدی در تیم راه آهن اظهار داشت: با 
توجه به اینکه تیم های زیادی خواهان به خدمت گرفتن محمدی هستند باشگاه در حال 
بررسی پیشنهادات است تا در نهایت بهترین تصمیم را در این مورد بگیریم.  وی افزود: 
بازیکنانی مثل محمدی سرمایه باشگاه به حساب می آیند و به این خاطر باید در مورد آینده 
این بازیکن تصمیمی بگیریم که نه خودش ضرر کند و باشگاه نیز سود ببرد. به این خاطر 
می خواهیم با بررسی همه موارد در خصوص صدور رضایت نامه یا انتقال قرضی او به تیمی 
دیگر تصمیم بگیریم.  سرپرست تیم راه آهن در واکنش به این موضوع که مهرداد محمدی 
شخصاً علاقه زیادی دارد تا برای پرسپولیس بازی کند و چرا باشگاه راه آهن مانع این امر 
می شود، تأکید کرد: مهرداد نباید احساسی تصمیم بگیرد. باید این موضوع را در نظر گرفت 
که باشگاه هم باید از انتقال بازیکن خود سود ببرد. محمدی پیشنهاد خارجی هم دارد و 
بازیکن باارزشی برای باشگاه راه آهن به حساب می آید.  رمضانی ادامه داد: مذاکرات ما با 
باشگاه پرسپولیس در مورد انتقال محمدی به این تیم ادامه دارد و به زودی در این زمینه و 

شرایط انتقال او به پرسپولیس تصمیم گیری خواهیم کرد.

موانع حضور جباری در استقلال

 مصدومیت زیاد و مبلغ قرارداد بختیار!
سرمربی استقلال در حال بررسی است تا بالاخره تصمیمش را در مورد جباری بگیرد. 
البته گزارش روزنامه الوطن در مورد مصدومیت های این بازیکن و پرداخت سنگین به 

بختیار تصمیم گیری را سخت کرده است.
هزینه سنگین خرید بختیار رحمانی که ظاهرا بخش بزرگی از قراردادش را نقد گرفته 
است و درخشش این بازیکن به ویژه در لیگ قهرمانان آسیا برای تراکتورسازی موجب 
شده که علی رغم پیغام های معنی دار مجتبی جباری برای استقلال، حضور این بازیکن در 
هاله ای از ابهام قرار داشته باشد.بررسی وضعیت جباری نشان می دهد او سال گذشته هم 
مثل بسیاری از سال های قبل خودش، وضعیت صفر و یکی داشته است، یعنی یا بهترین 
بازیکن میدان بوده و یا مصدوم بوده و اصلا به میدان نرفته است تا جاییکه روزنامه الوطن 
دلیل کنار رفتن این بازیکن از قطر را مصدومیت های زیاد وی اعلام کرد.بختیار رحمانی 
اما از جباری جوان تر است و کمتر هم مصدوم می شود. به همین دلیل منصوریان هنوز در 
مورد جباری به نتیجه نهایی نرسیده است.البته جباری جزو بازیکنان لیگ برتری محسوب 
نمی شود و محدودیت نقل و انتقالاتی کمتری دارد که ممکن است به همین دلیل به 

صورت بازیکن مکمل و تعویضی توسط استقلال خریداری شود.

کنعانی: 

حضورم در پرسپولیس مشخص نیست
مدافع فصل گذشته ملوان اعتقاد دارد حضورش در پرسپولیس قطعی نیست.

 حسین کنعانی زادگان که دو فصل گذشته را به خاطر خدمت سربازی اش در ملوان 
سپری کرد، به واسطه قراردادی که با پرسپولیس دارد، باید به این تیم برگردد. کنعانی 
در این باره به "ورزش سه" می گوید: من بازیکن پرسپولیس بودم و اکنون هم با این تیم 
قرارداد دارم اما هنوز صحبت جدیدی درباره بازگشتم با مسئولان باشگاه انجام ندادم.

حضورم در پرسپولیس هنوز قطعی نشده و باید ببینیم در روزهای آینده چه اتفاقاتی رخ 
می دهد.وی می افزاید: دوران خیلی خوبی در ملوان داشتم. از همه آنهایی که در انزلی 
مرا کمک کردند تشکر می کنم. خدمت سربازی ام تمام شده و منتظر هستم تا ببینم در 

آینده چه شرایطی در انتظارم است.

تمدید قرارداد یک بازیکن دیگر با پیکان
 مهاجم تیم فوتبال پیکان قراردادش را با این باشگاه تمدید کرد. 

مرتضی آقاخان، مهاجم جوان و تیم فوتبال پیکان قراردادش را  به مدت یک سال 
دیگر  با این باشگاه تمدید کرد.پیش از این صادق بارانی، شهریار مغانلو، پیام نیازمند و فراز 
امامعلی قراردادشان را تمدید کرده بودند. هدایت پیکان در لیگ برتر شانزدهم به عهده 

مجید جلالی است.

 هیاهوی نقل و انتقالات این فصل رنگ و بوی چند سال 
قبل را به خود گرفته است که برای خودش بازار مکاره ای بود. 
بازار سیاه در حال تکرار شدن است. وقتی برای بازیکنانی که 
هنوز خیلی زود است به آنها ستاره بگوییم اما در قامت یک 
فوق ستاره از آنها در کانال های مختلف خبری و سایت های 
رنگارنگ جوسازی می شود باید صدای زنگ خطر را شنید 
به خصوص که در این سیاه بازی های مکاره ای که راه افتاده 
است سرخابی ها بد جور خود را درگیر کرده اند و چنان 
دست روی یک بازیکن گذاشته اند که گویی اگر به اصطلاح 
خودشان او را جذب نکنند چه شاه ماهی را از دست داده اند!

رقابت های نه چندان معنادار برای جذب شماری بازیکن که 
ناگهان خود را در قامت ستاره می بینند و بعید هم نیست تا 

چندی دیگر همین ها لیگ برتر برایشان تنگ آید.
هواداران استقلال خشمگین هستند و دلخور به خصوص 
آن دسته از افرادی که در فضای مجازی فعالیت دارند و با هر 
بادی به طرفی در می آیند. اسیر شدن در فضای مجازی بدون 
در نظر گرفتن حقایق یکی از مشکلاتی است که هواداران 
استقلال و پرسپولیس را در چنگال خود گرفته است اما کسی 

حواسش نیست که حقایق در حال پنهان شدن است.
در چند روز گذشته حتی خرده گرفته شده که رسانه ها 
هوای استقلال را ندارند و یا به وزیر انگ قرمز و آبی می بندند. 
در فضایی که اشکالات مدیریتی وجود دارد نباید همه چیز را 
با هم درهم کرد و این قدر در این غلط ها غوطه خورد که 

واقعیتی که موجود هست به فراموشی سپرده شود.
در  بارها  حداقل  فارس  خبرگزاری  ورزشی  تحریریه 
گزارش های خود بر عملکرد وزارت ورزش و جوانان و به 
خصوص شخص خود وزیر ورزش نقدهای مختلفی نوشته 
است که در آرشیو موجود است اما ربط دادن همه چیز بر هم 

نه منطقی است و نه در دایره انصاف می گنجد.
تحمیلی  متولیان  عنوان  به  جوانان  و  ورزش  وزارت  بر 
پرسپولیس و استقلال نقدهای زیادی وارد است چه روزهایی 
که با انتخاب خادم سرخابی ها چنان در مشکلات در حال 
این  نقد  در  که  نبود  مطلبی  دیگر  که  بودند  غرق شدن 
تصمیمات مدیریتی نگارش نشده باشد. جالب است که در 
همان روزها هواداران پرسپولیس به شدت نسبت به محمود 
گودرزی موضع داشتند و او را دوستدار استقلال می دانستند 
چرا که وضعیت استقلال در لیگ هم از نظر فنی هم از نظر 
مالی بهتر از پرسپولیس بود و اینک چرخ گردون شرایط را 
به نفع پرسپولیس کرده است و این توهم را در بین هواداران 
استقلال به وجود آورده اند که وزیر پرسپولیسی است و می 
خواهد مانع موفقیت استقلال شود. البته که چاه کن همیشه 
در ته چاه است و آنهایی که این روزها با ذهن و روح هواداران 

دو تیم بازی می کنند دست آخر خود رسوا هستند.
با تمام انتقادهایی که به برخی کج رفتاری های وزیر نسبت 
به فوتبال داریم و همچنان روی حرف های خود نسبت به 
این مهری ها هستیم اما باید منصف باشیم و بگوییم که وزیر 
ورزش در مورد خواسته اش از سران پرسپولیس و استقلال 

بابت جذب بازیکنان با قیمت مناسب حرف ناحقی نمی زند.
در واقع این همان حرف هوادارانی است که می گویند چرا 
باید بین بازیکنان فوتبال و مشاغل دیگر در جامعه این چنین 

تفاوت باشد.
وزیر ورزش تذکرش را فقط به باشگاه استقلال آن هم 
الان نداده است. وزیر چند ماه قبل به دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس این توصیه و شاید تذکر را می دهد که این دو 
باشگاه باید به ملی پوشان خود نهایت یک میلیارد تومان، به 
بازیکنان خوب خود 700 میلیون تومان و به سایرین تا 400 
میلیون تومان پول بدهد. این خواسته وزیر نمی تواند ناحق 
باشد اما وقتی دو باشگاه از مسیر مشخصی که برایشان تعیین 
شده پا را فراتر می گذارند پس وزیر به عنوان رئیس مجمع چه 

زمانی باید به این ریخت و پاش ها ورود کند؟
سال های گذشته بازار سیاه نقل و انتقالات به قدری با 
سرعت جلو رفت که اکنون اتفاقا همین مدیران فعلی سرخابی 
در دام بدهی گذشتگان گیر افتاده اند و با چشم خود دیده اند 
که چطور قراردادهای نامناسب چه بلایی سر این دو باشگاه 
بدون هیچ  آنچنانی  قراردادهای  این همه  آیا  آورده است. 
ضمانتی برای اجرای آن کافی نیست تا درس عبرتی شود که 

دست از این شیوه های خانمان برانداز دست بردارند؟
چند سال قبل سازمان لیگ با عنوان تعیین سقف قرارداد 
قصد داشت تا جلوی رشد بی رویه قرارداد های بازیکنان را 
بگیرد اما این پروژه بیش از حد خام و تعریف نشده بود و به 

جای کمک به فوتبال باعث قراردادهای زیر میزی شد.
دو سال قبل وزارت ورزش از سازمان لیگ خواست تا فکر 
چالشی تری بابت قراردادهای میلیاردی کند و در این راستا 
تصمیم به این گرفته شد تا باشگاه ها سقف بودجه داشته 
باشند. نتیجه این تصمیم ورود جوانان بیشتری به لیگ شد و 
در نهایت برخی از تیم ها به جای خرج کردن پول به ستاره ها 
و ناز کشیدن برخی از این بازیکنان به استفاده از جوانان روی 
آوردند. کار به اینجا رسیده که کی روش همیشه منتقد به 
فوتبال می گوید دیگر بابت مصدوم شدن ستاره ها گریه نمی 
کنیم. نتیجه آن شده که استقلال خوزستان با مشتی بازیکن 

گمنام قهرمان می شود.
مسیری که سرخابی ها هم باید یاد بگیرند آن را پیاده کنند. 

در استقلال دوستان از یک طرف در حال افتادن هستند و در 
پرسپولیس از سوی دیگر بام.

پرسپولیس هنوز یاد نگرفته روی پای خود بایستد. ورود 
برخی نام ها به نقل و انتقالات باشگاه که سالهاست تلاش می 
کنند تا هر طور شده سمتی در این باشگاه برای خود دست 
و پا کنند چه معنی می تواند داشته باشد؟ چرا باید برای 
خرید ستاره هایی که برای بازی در لیگ برتر ایران ناز می 
کنند افرادی به باشگاه پرسپولیس ورود کنند که برای خرید 
این تیم صلاحیت شان تایید نشد؟ آیا این سیاست یک بام و 
دو هوا از سوی پرسپولیس و وزارت ورزش نیست؟ آیا جذب 
بازیکن از هر راه و هر روشی با سیاست ها و تفکرات برانکو 
تناقض ندارد؟ استقلال هم مسیری در پیش گرفته که شاید 
مقصدش ناکجاآباد باشد. دست گذاشتن روی بازیکنانی که 
چند سالی است از ایران خارج شده اند و هنوز یادمان نرفته 
برخی از آنها چطور برای جدایی از استقلال لحظه شماری می 
کردند و حالا که دیگر در لیگ ستارگان قطر و یا امارات جایی 
برای آنها نیست چنان این روزها روی جلد روزنامه ها رژه می 

روند که انگار همیشه و همواره وفادار استقلال بوده اند.
آیا بازگشت ستارگان رانده شده از لیگ قطر درد سرخابی 
هاست؟ آیا مسئولان پرسپولیس و استقلال به میانیگن سنی 

تیم خود فکر کرده اند؟
 اینها مواردی است که در حال نادیده شدن است و این 
روزها بیشتر به این فکر می کنند که چرا وزیر ورزش جلوی 
تیم خود را گرفته است اما یکی از وزیر و معاونان محترمشان 
نمی پرسد اگر می خواهی در این دو باشگاه تغییرات ایجاد 
کنی چرا تعلل می کنی. این ضعف وزارت ورزش در این 
شرایط است. مشخص نبودن مدیران دو تیم بزرگ ترین 
معضل این دو باشگاه است. اگر هیات مدیره ای بداند که 
هست قطعا نظارت بر قراردادهای میلیاردی یا زیر میزی هم 
خواهد داشت اما یکی بگوید آقای وزیر این تعلل در انتخاب 
مدیران دو باشگاه برای چیست یا بر اساس چه مصلحتی است 

که هوادار آزارده است؟

 نتیجه تیم ملی دوومیدانی جوانان در رقابت های قهرمانی آسیا به مانند گذشته باز هم زنگ 
خطر را برای یکی از مهم ترین رشته های ورزشی به صدا در آورد تا مسئولان بدانند تا زمانی 
که استعدادیابی و کار زیربنایی در دوومیدانی صورت نگیرد هیچ موفقیتی به دست نمی آید.

مسابقات دو و میدانی با حمایت آسان پرداخت
 تیم ملی دوومیدانی ایران با ترکیب مهدی رستمی مقدم )پرتاب وزنه(، آرین زرعکانی 
)پرش ارتفاع(، سجاد زارع)پرتاب دیسک(، هادی مداحی )پرش سه گام(، جواد شوریابی 
)400 متر با مانع، 4 در 400 متر امدادی(، محمدرضا فریدی )400 متر، 4 در 400 متر 
امدادی(، فرشاد کردلو )400 متر، 4 در 400 متر امدادی(، محمد رضا رحمانی )400 متر با 
مانع، 4 در 400 متر امدادی(، عطا اسدی )800 متر، 1500 متر(، عبدالرحیم درزاده )800 
و 1500 متر(، امین لطف الهی )پرتاب وزنه(، علی مقصودی)پرتاب دیسک(، اکبر هلالی) 
پرتاب چکش(،زهرا بهمنی )400 متر(، سپیده صارمی )800 متر( و امینه کشیری )پرتاب 
چکش(  در رقابت های قهرمانی جوانان آسیا شرکت کرد.  آن چه که شاید از همان ابتدا هم 
مشخص بود این است که تیم ملی ایران در این رقابت ها نمایش خوبی نخواهد داشت . قبل 
از آغاز این رقابت ها مسابقه های قهرمانی کشور برگزار شد و نتیجه و رکوردهایی که در این 
رقابت ها برجای ماند نشان داد که اوضاع جوانان دوومیدانی خوب نیست. رییس فدراسیون و 
مسئول کمیته جوانان از رکوردهای به دست آمده ناراضی بودند و شرایط را بد توصیف کردند. 
رقابت های قهرمانی آسیا به میزبانی "هوشی مینه" ویتنام آغاز شد اما نتایج این رقابت ها 
برای ایران درخشان نبود. تیم ملی ایران تنها سه مدال در این رقابت ها به دست آورد که البته 
هیچ کدام به رنگ طلا نبود. امین لطف الهی و مهدی رستمی در پرتاب وزنه مدال نقره و 
برنز را کسب کردند، عطا اسدی هم در 1500 متر صاحب مدال برنز شد. تیم ملی ایران با 
این سه مدال در جایگاه سیزدهم قرار گرفت. هنگ کنگ، ازبکستان، عربستان، قرقیزستان 
و پاکستان تنها تیم هایی بودند که از ایران پایین تر قرار گرفتند. ژاپن، چین، هند،  مالزی، 
چبن تایپه، تایلند، ویتنام، قطر، عراق، کره جنوبی، کره شمالی و قزاقستان هم در رده های اول 

تا دوازهم قرار گرفتند.
ژاپنی ها در این دوره از رقابت ها 13 طلا، 10 نفره و 4 برنز کسب کردند و قهرمان شدند.

 در دوره قبل این رقابت ها که به میزبانی چین تایپه برگزار شد تیم ملی ایران با 2 طلا، 
یک نقره و 5 برنز در جایگاه هفتم قرار گرفت. محمدحسین ابارقی ) برنز دوی 100 متر(، 
محمدحسین ابارقی  )طلای دوی 200 متر(،  سینا روحانی )برنز دوی 400 متر(،  محمد امین 
برزی )برنز دوی 110 متر با مانع(، خلیل ناصری )برنز 3000 متر با مانع(، جواد شوریابی، 
محمد چشمه زار، محمد سبب کار و سینا روحانی)نقره دوی 4 در 400 متر(، پرش ارتفاع 
)برنز   پرش ارتفاع( و شاهین جعفری )طلای پرتاب وزنه( مدالهای ایران را در این رقابت ها 

کسب کردند.
در میان نفراتی که در دوره قبل مدال آور بودند تنها ابارقی در سطح اول دوومیدانی ایران 
فعالیت می کند و عضو تیم ملی است هرچند که او به دلیل مشکلاتی در حال حاضر از حضور 

در تیم ملی محروم است.
هیچ یک از این جوانان که در دوره قبل جوانان آسیا مدال آور بودند جایی در تیم ملی 
فعلی بزرگسالان ندارند. در واقع این جوانان بعد از این مدال  آوری شان رها شده اند. این نشان 
می دهد که حال امروز دوومیدانی ایران نتیجه کارهای نکرده در سال های گذشته است. 
بارها انتقادهایی صورت گرفته که چرا فدراسیون کار زیربنایی در دوومیدانی انجام نمی دهد؛ 
مشکلی که نه فقط در فدراسیون کیهانی، نه فقط در فدراسیون داوری بلکه در بیشتر 

فدراسیون های گذشته دوومیدانی وجود داشته است.
بیشتر تمرکز روسای فدراسیون بر این بوده اند کارهایی انجام بدهند که در مدت ریاست 
خود به نتیجه برسند نه اینکه حاصل آن به فدراسیون های بعد و البته روسای فدراسیون  
بعدی برسد. اینکه روسای فدراسیون ها توجهی به کار زیربنایی در دوومیدانی نمی کنند 
علتش می تواند اهمیت ندادن مسئولان ارشد ورزش به این رشته باشد. وزیر ورزش و رییس 
کمیته ملی المپیک توجه کافی به این رشته پایه و پرمدال ندارند. ورزشی که در المپیک 
بیشترین تماشاگر را دارد و بلیت  آن از بسیاری از رشته هایی که مسئولان ایرانی آن را مایه 
افتخار می دانند گران تر است در ایران در همان گام نخست باقی مانده و حتی برای جذب 
اسپانسر مشکل دارد. رشته ای که در ایران حتی تماشاگر هم ندارد و مسئولان حاضرند 

تماشاگر به صورت رایگان به به دیدن مسابقه ها بیاید.
وقتی مسئولان ارشد ورزش کشور تنها نتایج مقطعی روسای فدراسیون های مهم به مانند 
دوومیدانی و شنا را مدنظر قرار بدهند رییس فدراسیون هم تلاش می کند خواسته های کوتاه 
مدت آن ها را برآورده کنند چرا که کار طولانی مدت آن ها هیچ گاه به چشم نمی آید بنابراین 

مدیران هم ترجیح می دهند به فکر برنامه های کوتاه مدت باشند.
 در حال حاضر اگر احسان حدادی مدال کسب کند اهمیت بیشتری دارد تا اینکه 
فدراسیون مجید کیهانی جوانانی را پرورش دهد که 10 سال بعد بتوانند مدال طلای المپیک 
را کسب کنند. آنچه که به نام این فدراسیون ثبت می شود مدال حدادی در المپیک است نه 
مدال هایی که در سال های آینده به دست می آید و این به خاطر ساختار بیمار ورزش ایران و 

بی توجهی مسئولان ورزش به استعدادیابی است.
تا زمانی که کارهای مقطعی و کوتاه مدت ملاک موفقیت مدیر یا رییس یک فدراسیون 
باشد نباید توقع داشت که آن ها تلاشی برای کسب موفقیت و کار زیربنایی برای رشته خود 
انجام بدهند. در سال های اخیر نه تنها در دوومیدانی بلکه در بسیاری از رشته های مهم 
نتایجی به دست آمده که زنگ خطر را برای مدیران به صدا درآورده اما هیچ یک به آن 

توجهی نکرده اند و این باعث شده که حال ورزش ما امروز اینگونه باشد.
البته مسئولان ارشد ورزش کشور هم به مانند روسای زیر دست خود فکر می کنند. 
عملکرد هر وزیر یا رییس کمیته ملی المپیک با نتیجه ای که در المپیک و یا بازی های 
آسیایی به دست می آید سنجیده می شود بنابراین شاید آن ها هم نمی خواهند بکارند اما 

دیگران درو کنند.

لیگی که با ستاره های میلیاردی دست به اعتصاب زد و با جوان ها جذاب شد

دایه های دلسوزتر از مادر برای فوتبال!

زنگ خطر برای ورزش مادر و مسئولانی که هیچوقت آن را نمی شنوند
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محققان موسسه بیومهندسی و نانوفناوری سازمان علم، فناوری و تحقیقات سنگاپور 
)A+STAR( ماده جدیدی ساخته اند که می تواند بطور موثری باکتری اشرشیا کولای را تنها 

30 ثانیه پس از تماس از بین ببرد. 
 این ماده جدید موسوم به "الیگومرهای ایمیدازولیوم" می تواند به کاهش نگرانی های 
فزآینده در مورد عفونت ای کولای و همچنین باکتری های دیگر مقاوم به دارو کمک کند. 
این ماده آنتی باکتریال می تواند ای کولای را با کارایی 99.7 درصد از بین برده و از رشد آن 

جلوگیری کند. 
این امر نشان دهنده کاربردهای زیاد این ماده بویژه در محصولات بهداشت شخصی است. 
ساختار منحصربفرد این ماده آن را قادر می سازد تا به درون غشای سلول باکتری نفوذ کرده 

و آن را از بین ببرد. 
از سوی دیگر، آنتی بیوتیک ها بدون نفوذ به درون این غشا به کشتن این باکتری می پردازند. 
این امر بدان معنی است که ساختار دست نخورده سلول است که باعث ایجاد باکتری های 
مقاوم به دارو می شود.  این ماده تنها باکتری ای کولای را از بین نمی برد بلکه اطمینان حاصل 
می کند که هیچکدام از ساختارهای سلول باکتری زنده نمانده اند و به این شکل از رشد مجدد 

باکتری جلوگیری می کند.  
بار مثبت این ماده همچنین استفاده از آن را ایمن کرده و با هدف قرار دادن باکتری دارای 

بار منفی ای کولای، به سلول های قرمز خون آسیب نمی رساند. 
 این ماده بجز ای کولای بر روی باکتری ها و قارچهای مقاوم به داروی دیگر مانند 
سودوموناس آئروژینوزا، کاندیدا آلبیکنس و استافیلوکوکوس اورئوس آزمایش شد و نشان 
داد که می تواند این میکروب های بیماری زا را در کمتر از دو دقیقه با کارایی 99.9 درصد از 
بین برد. ماده مذکور به شکل پودر قابل حل در آب ارائه شده است.  زمانی که الیگومرهای 
ایمیدازولیوم در الکل حل می شوند، به سرعت به شکل ژله ای در می آیند. می توان این ماده 
را به اسپری های الکل مورد استفاده در خانه، بیمارستان و فضاهای عمومی برای کشتن 

باکتری ها و اجتناب از شیوع بیشتر آن ها افزود.

گام محققان کشور برای تدوین استاندارد خشک کردن گیاهان دارویی با بالاترین ماده موثره

تولید کم هزینه  گاز هیدروژن با نانوکاتالیست توسط محققان کشور
محققان دانشگاه گیلان با انجام یک پژوهش آزمایشگاهی، 
نانوکاتالیستی معرفی کرده اند که می توان از آن برای تولید ارزان 

و سریع گاز هیدروژن بهره برد.
 با وجود اینکه هیدروژن دومین عنصر فراوان در طبیعت 
است، اما به دلیل میل ترکیبی بالای آن، به صورت عنصری در 
دسترس نیست. هیدروژن را می توان از سوختن مواد فسیلی 
نظیر زغال سنگ، نفت و گاز به دست آورد. امروزه فرایندهای 
مختلف دیگری نیز جهت تولید هیدروژن معرفی شده و مورد 

ارزیابی قرار گرفته اند.
با این وجود در حال حاضر 98 درصد از کل هیدروژن تولید 
شده در جهان از احتراق سوخت های فسیلی حاصل می شود. 
محصولات تولید شده  ناشی از سوختن هیدروژن در حضور هوا 
و حرارت فقط آب است، بنابراین این گاز علاوه بر کاربردهای 
فراوانش در صنایع مختلف، می تواند به عنوان یک سوخت پاک 

مورد استفاده قرار بگیرد.
محمدحسن لقمانی، مجری طرح، هدف از انجام این طرح 
سنتز یک نانوکاتالیست کارآمد جهت تسریع مؤثر واکنش تولید 

گاز هیدروژن بوده است.
این محقق در خصوص مزایای استفاده از این نانوکاتالیست 
گفت: تولید هیدروژن با نانوذرات موجب می شود نیاز به استفاده 
از منابع فسیلی مرتفع شود و از سوی دیگر از آنجایی که ذخیره  
گاز هیدروژن در سیلندر با خطر انفجار همراه است، استفاده از 
این روش شرایطی را فراهم می کند تا گاز هیدروژن در حین 

تولید در محل موردنظر همزمان مصرف شود.
وی با بیان اینکه  سدیم بوروهیدرید یک ماده  معدنی است 
که بیشترین مقدار هیدروژن را در بین هیدریدهای فلزی دارد، 

ادامه داد: با استفاده از فرایند هیدرولیز کاتالیستی می توان گاز 
هیدروژن را از این ماده آزاد کرد؛ ازاین رو از نانوذرات کبالت 
بورید به عنوان کاتالیست در فرایند هیدرولیز سدیم بوروهیدرید 

استفاده شده است.
لقمانی با بیان اینکه نانوذرات کبالت بورید به دلیل انرژی 
سطحی بالا تمایل دارند به شکل کلوخه تجمع یابند، افزود: 
در این طرح با استفاده از تری فنیل فسفین و یون های لانتانیم 
و زیرکونیم، نانوذرات کبالت بورید بدون تجمع سنتز شدند؛ 
استفاده از این نانوکاتالیست های پایدار شده موجب می شود 

بازده فرایند هیدرولیز به بیش از 95 درصد افزایش یابد.

وی ادامه داد: در طرح حاضر نانوکاتالیست کبالت بورید در 
شرایط رفلاکس و در جو گاز آرگون سنتز شده و به منظور پایدار 
کردن آن از تری فنیل فسفین استفاده شده است؛ در ادامه 
نانوذرات سنتز شده توسط روش های XRD، TEM، BET و 
ICP مشخصه یابی شده اند. همچنین اثر یون های لانتانیم و 
زیرکونیم نیز بر مورفولوژی و اندازه ی ذرات و فعالیت کاتالیستی 

نانوکاتالیست سنتز شده مورد ارزیابی قرار گرفته است.
وی گفت: گاز هیدروژن در صنایع کلانی همچون صنعت 
پتروشیمی و همچنین صنایع کوچک تر نظیر کارخانه های 

تولید روغن خوراکی، مواد شوینده و چسب مورد نیاز است.

ثبت ژن  تحمل به شوری در گیاه پسته 
از سوی محققان ایرانی

پژوهشگران واحد علوم و تحقیقات در آنالیز ژن های درگیر در تحمل اسمزی در ارتباط 
با تنش شوری و بیان ژن های مرتبط با آن در گیاه پسته موفق به توالی یابی این ژن و ثبت 
آن شدند. زینب حمیدی تبار دانشجوی مجری طرح با اشاره به جزئیات این طرح توضیح 
داد: شوری یکی از عوامل محیطی مهم و موثر در کمیت و کیفیت عملکرد گیاهان است که 
امروزه به دلیل گرم شدن کره زمین و به تبع آن محیط زیست و کاهش میزان بارندگی، این 
پدیده روز به روز در حال افزایش است.وی با اشاره به اینکه عملیات به زراعی به همراه اصلاح 
ژنتیکی گیاهان در کاهش مشکلات این پدیده محیطی مؤثر است، افزود: در این تحقیقات 
که با عنوان »آنالیز ژن های درگیر در تحمل اسمزی گیاه پسته Pistacia vera L « اجرایی 
شد، به بررسی تنش شوری و بیان ژن های مرتبط با تنش شوری دو رقم پسته EBR1 و » 
بنه« پرداخته شد.حمیدی تبار، پسته EBR1 را رقمی دانست که در ایران کشت می شود و 
رقم بنه را نژاد وحشی پسته معرفی کرد.وی ادامه داد: در این تحقیق تنش شوری بر اساس 
ظرفیت مزرعه طی مدت 21 روز بر روی هر  دو رقم پسته اعمال شد.مجری طرح با اشاره به 
نتایج به دست آمده از این تحقیق اضافه کرد: در آنالیز واریانس، اختلاف معنی داری بین ارقام 
پسته مشاهده نشد ولی اختلاف معنی داری در مورد تنش اعمال شده مشهود بود.این محقق 
واحد علوم تحقیقات با بیان این که در این تحقیق ژن ACTIN برای اولین با در دنیا در 
 National Center for Biotechnology   پسته ایزوله و توالی یابی شد، یادآور شد: این ژن در
Information یا )NCBI( با کدjz898211 به ثبت رسید.وی اظهار کرد: علاوه بر آن جهت 
بررسی مکانیزم تحمل شوری در پسته بیان دو ژن مرتبط با تنش شوری بررسی و با توجه 
به نتایج بیان ژن، مشاهده شد. ژن NAC در زمان اعمال تنش افزایش بیان معنی داری در 
حد 3.55 پیدا شد ولی در ژن SOS تفاوت معنی داری مشاهده نشد.این تحقیق با راهنمایی 

دکتر آسا ابراهیمی و دکتر مهدی رهایی و به مشاوره دکتر رضا عزیزی نژاد اجرایی شد.

ساخت ماده ای که ای کولای را ظرف 3۰ ثانیه 
از بین می برد

محققان دانشگاه کاشان با مطالعاتی که بر روی روش های 
خشک کردن گیاه دارویی چای ترش انجام داده اند، اعلام 
کردند که خشک کردن این گیاهان در شرایط آفتاب به دلیل 
بالا بودن دما، موجب کاهش ماده موثره آن خواهد شد و آنها 
امیدوارند با ادامه این مطالعات به تدوین استانداردهای خشک 

کردن گیاهان دارویی با بالاترین ماده موثره دست یابند.
دکتر حسین حسینی، مجری طرح و عضو هیات علمی 
دانشگاه کاشان در گفت وگو با خبرنگار علمی ایسنا، با بیان این 
که بیش از 300 گونه از گیاه دارویی چای ترش در مناطق 
گرمسیری و نیمه گرمسیر دنیا یافت می شود، گفت: موطن 
اصلی این گیاه غرب آفریقا است؛ ولی امروزه شاهد کشت این 
گیاه در سطح وسیعی از غرب آفریقا، آسیا، استرالیا، از هند تا 
مالزی، آمریکای مرکزی و بسیاری از کشورهای گرمسیری 
هستیم. وی با تاکید بر این که این گیاه بومی ایران نیست، 
خاطرنشان کرد: کشت و کار گیاه چای ترش در ایران تنها 
در استان سیستان و بلوچستان و در شهرستان ایرانشهر 
گزارش شده است. به گفته این محقق، استان سیستان و 
بلوچستان به دلیل برخورداری از تنوع اقلیمی محل رویشگاه 
طبیعی تعداد زیادی از گیاهان دارویی است؛ به گونه ای که از 
بین 295 گونه گیاهان دارویی که از سطح این استان جمع 
آوری شده، 190 گونه از لحاظ نیاز اکولوژیکی با کشور هند 
مشترک هستند که این نشان از دامنه سازگاری بالای این 
گونه های باارزش با شرایط محیطی مختلف است.حسینی، 
و  استان سیستان  در  ترش  گیاه چای  زیر کشت  سطح 
بلوچستان را بیش از 300 هکتار ذکر کرد و ادامه داد: در 
این پروه تحقیقاتی روش های خشک کردن گیاه چای ترش 
به شیوه های خشک کردن در سایه، آفتاب و به روش »آون« 
مورد بررسی قرار گرفت.مجری طرح با تاکید بر این که در 
این بررسی به دنبال پاسخ این سوال بودیم که آیا تفاوت 
معنی داری میان این 3 روش خشک کردن وجود دارد یا 
خیر، اضافه کرد: برای این منظور نمونه های مورد آزمایش از 
3 منطقه شهرستان ایرانشهر برداشت شد. عضو هیات علمی 
دانشگاه کاشان با اشاره به مراحل خشک کردن طبیعی گیاه 

چای ترش توضیح داد: در روش طبیعی،کاسبرگ ها پس از 
جداسازی از کپسول ها بر روی صفحات مشبکی که هوا دو 
طرف آن جریان دارند، قرار داده می شوند. این صفحات در 
سایه و یا زیر آفتاب به منظور خشک کردن کاسبرگ های 
گیاه چای ترش گذاشته می شوند.حسینی با تاکید بر این که 
در روش خشک کردن مصنوعی نیز از دما و جریان هوای 
مصنوعی استفاده می شود، اضافه کرد: برای این منظور از 
دمای 40 درجه سانتیگراد و جریان هوای بالا و شدید در 
مراحل اولیه خشک سازی استفاده خواهد شد. وی با اشاره 
انجام شده بر روی روش های خشک  نتایج تحقیقات  به 
کردن گیاهان دارویی خاطر نشان کرد: نتایج به دست آمده 
در این مطالعات نشان داده است که شرایط خشک کردن 
سایه نسبت به شرایط آفتاب بهتر است؛ چراکه در شرایط 
آفتاب ماده موثره این گیاه دارویی به دلیل بالا بودن میزان 
دما، کاهش می یابد.مجری طرح در شرایط صنعتی استفاده 
از روش »آون« را راهکار مناسبی نسبت به شرایط سایه برای 
خشک کردن گیاهان دارویی دانست؛ ولی در عین حال تاکید 
کرد که تفاوت معنی داری میان شرایط خشک کردن در سایه 
و خشک کردن به روش »آون« ازلحاظ میزان ماده موثره 
وجود ندارد.وی با تاکید بر ضرورت توجه به زمان برداشت 
و خشک کردن گیاهان دارویی اظهار کرد: برای جلوگیری 
از کاهش میزان ماده موثره گیاهان دارویی علاوه بر شرایط 
خشک کردن آن، باید به زمان برداشت آنها نیز توجه شود.

حسینی در این باره توضیح داد: در چای ترش از کاسبرگ 
آن استفاده می شود و زمانی که کاسبرگ ها از میوه گیاه جدا 
شده باشند و قبل از آن که حالت فیبری پیدا کنند، برداشت 
می شوند؛ به عبارت دیگر برداشت چای ترش بعد از افتادن 
گل و قبل از خشک شدن و باز شدن غلاف دانه صورت 
می گیرد.وی زمان برداشت گیاه چای ترش را حائز اهمیت 
دانست و یادآور شد: معمولا چای ترش برداشت شده بعد از 
ساعت 9 صبح، ارزان تر خریداری می شود؛ چراکه دمای آفتاب 
موجب کاهش ماده موثره آن خواهد شد.به گفته وی، این امر 
نیز در مورد گل محمدی صدق می کند، به گونه ای که قیمت 
خرید گل های چیده شده پس از طلوع  آفتاب ارزان تر خواهد 
بود.وی با بیان این که روش های خشک کردن در گیاه علف 
طلایی )Solidago canadensis( نیز مورد بررسی قرار داده 
شده است، خاطر نشان کرد: نتایج این مطالعات همچنین 
نشان داد که خشک کردن گیاه رزماری و بادرنجبویه در 
شرایط آفتاب موجب کاهش 24 درصدی ماده موثره آنها 
خواهد شد.عضو هیات علمی دانشگاه کاشان با بیان این که در 
حال حاضر چای ترش موجود در بازار به روش خشک کردن 
در آفتاب عرضه می شود، گفت: در این روش به مدت 2 روز 
گیاه در معرض نور خورشید باقی می ماند که موجب کاهش 
ماده موثره آن خواهد شد.این محقق با اشاره به اهمیت 
داده های به دست آمده از این مطالعات یادآور شد: نتایج این 
مطالعات ما را در تدوین استانداردهایی برای خشک کردن 

گیاهان دارویی با بیشترین ماده موثره یاری خواهد کرد.
 به گزارش ایسنا، چای ترش گیاهی یکساله، شاخه دار و 
رنگ آن سبز تیره مایل به قرمز است. ترشی آن بخاطر وجود 
اسید سیتریک و ویتامین C موجود در آن است. این گیاه 

دارویی دارای آنتی اکسیدان های ضد چربی خون است.
 عقیده بر این است که وجود مقادیر زیاد آنتوسیانین 
در  مهمی  نقش  گیاه  کاسبرگ های  در   Anthocyanins
کاهش فشارخون و خواص ضد سرطانی آن دارد. بعضی از 
بررسی های علمی نیز در ایران انجام شده و مؤثر بودن آن در 

کاهش فشارخون بیماران دیابتی را نشان داده  است.

استفاده مداوم از هندزفری آسیب های زیادی به گوش وارد کرده و شنوایی گوش را به خطر 
می اندازد. متخصصان در مورد عوارض استفاده از هندزفری صحبت های مهمی انجام داده اند 

که در ادامه مشاهده می کنید.
اگر جزو آن دسته از افرادی هستید که مدت زمان زیادی با هدفون یا هندزفری به موسیقی 
گوش می دهید، بهتر است در عادت خود تجدید نظر کرده و این زمان را به حداقل برسانید. 

متخصصان وزوز گوش، شنیدن صداهای آزاردهنده در گوش، کم شدن شنوایی، کاهش 
حساسیت گوش به صداهای بلند، پیر گوشی، افزایش احتمال عفونت گوش و آسیب پذیری 

عصب شنوایی را از عوارض استفاده زیاد از این نوع وسایل می دانند.
دکتر محمدرضا شریفیان ، متخصص گوش و حلق و بینی درباره علائم آسیب گوش در اثر 

استفاده مداوم از هندزفری می گوید:
»در ابتدا ممکن است فرد فقط در گوش خود صدای زنگ یک یا دو طرفه احساس کند و 
پس از این مرحله، فرد به تدریج احساس می کند که شنوایی اش کم شده است. در صورتی که 
این کم شنوایی خیلی شدید شود، ممکن است مشکلاتی مانند سرگیجه و سردرد ایجاد شود.

افراد زیر 17 سال حساس تر بوده و گوش آنان نسبت به صدا آسیب پذیرتر است. همچنین 
در افراد بالای 40 سال نیز که به تدریج پیرگوش می شوند، این آسیب ها بیشتر است.

آلودگی صوتی نه تنها موجب مشکلات شنوایی می شود، بلکه مشکلاتی را در سیستم عصبی 
مانند کج خلقی، حساسیت و کم طاقتی به وجود می آورد 

صداهای عادی مانند صحبت کردن، حدود 60 دسی بل و قابل تحمل برای گوش است. 
هندزفری باید با شدت صدای کمتر از 80 دسی بل و حداکثر مدت زمان 45 دقیقه در هر 
بار استفاده باشد و بیشتر از آن مجاز نیست. در طول یک روز هم باید کمتر از هفت ساعت 

استفاده شود.
یک سری مکانیزم های دفاعی در گوش وجود دارد که با انقباض عضلات کوچکی که در 
آن است و کاهش میزان شدت صوتی که به حلزون شنوایی می رسد، می تواند از آن در برابر 
صداهای بلند محافظت کند. اما وقتی شدت صوت از حدی بالاتر برود، مکانیزم های دفاعی 

خیلی موثر نخواهند بود و ممکن است به دو شکل موجب آسیب گوش شود.
در صورتی که یک صوت با شدت صدای انفجاری به گوش برسد )مانند صدای ترقه( که 
معمولا صداهایی بالاتر از حدود 100 دسی بل است، ممکن است منجر به تخریب عصب 

شنوایی شود.
نوع دیگر آسیب گوش به طور مزمن است، به عنوان مثال اگر فرد برای مدت زمان طولانی 
در معرض صداهای بلند قرار بگیرد، مانند کسانی که در کارخانه های ریسندگی و صنعتی کار 
می کنند، یا کسانی که به طور مداوم از هندزفری استفاده می کنند، در این حالت اگر شدت 

صوت از 80 دسی بل بالاتر باشد، دچار آسیب گوش می شود.
جوانان ما باید از این موضوع مطلع باشند که صداهای بلند بیشتر وقت ها به تدریج اثر 
خودشان را می گذارند، به طوری که برای فرد محسوس نیست و وقتی متوجه می شود که 

دچار کاهش شنوایی شده است.
این افت شنوایی می تواند در زندگی روزمره فرد و در روابط اجتماعی و کاری وی تاثیر بدی 

بگذارد و حتی موجب معلولیت او شود.
آلودگی صوتی نه تنها موجب بروز مشکلات شنوایی می شود، بلکه مشکلاتی را در سیستم 
عصبی مانند کج خلقی، حساسیت و کم طاقتی به وجود می آورد و حتی مشکلات گوارشی 

ایجاد می کند. بنابراین افراد باید مواظب سلامتی خود باشند.«
دکتر خسرو ایرانفر، متخصص گوش، حلق و بینی نیز معتقد است: 

» درباره برخی اظهارات که می گویند گذاشتن طولانی مدت هندزفری در گوش می تواند 
موجب افزایش باکتری های گوش شود، باید گفت که این صحبت ها پایه علمی نداشته و 

نمی توان به آنها استناد کرد.
زمانی که چند نفر به طور مشترک از یک هندزفری استفاده کنند، احتمال انتقال یا افزایش 
باکتری های گوش وجود دارد، اما اینکه شخصی فقط خودش از یک هندزفری استفاده کند، 

موجب افزایش باکتری های گوش نمی شود.
تنها عارضه استفاده طولانی مدت از هندزفری، کاهش شنوایی است. استاندارد صدا برای 
گوش انسان 80 دسی بل است و برای درک این میزان صدا می توان گفت که صداهای موجود 

در یک خیابان معمولی بدون صدای بوق خودروها، معادل 80 دسی بل است.
چنانچه افراد صداهایی با بیش از این مقدار را به مدت طولانی گوش کنند، قطعا شنوایی 

آنها آسیب خواهد دید.
در آسیب شنوایی گوش، شدت دسی بل صدا مهم است، به طوری که صداهای بسیار بلند 
مانند موج انفجار در کسری از ثانیه می توانند به شنوایی گوش آسیب زده و حتی انسان را 

کر کنند.
این میزان آسیب در درجات کمتر ممکن است برای افرادی که در خودروهای بسته، موسیقی 
را با صدای بلند گوش می کنند، رخ دهد و آنها را طی زمان طولانی تری دچار آسیب های 

شنوایی کند.
شدت صدای هندزفری را زیر مقدار استاندارد تنظیم کنید، سر هندزفری خود را ماهی یک 

بار تمیز نمایید و از استفاده ی دائمی هندزفری خودداری کنید
صدای بالاتر از 120 دسی بل برای شنوایی گوش خیلی خطرناک است. گوش دادن به این 

اصوات می تواند در زمان کوتاه تری آسیب شنوایی را به دنبال داشته باشد.
افراد به منظور حفظ سلامت شنوایی خود باید از استفاده زیاد از هندزفری و نیز گوش دادن 
به صدهای بلند اجتناب نمایند و سعی کنند میزان صدا را طوری تنظیم کنند که شنوایی آنها 

دچار آسیب نشود.«
دکتر مهدی اکبری، شنوایی سنج در این باره اظهار می دارد: 

» استانداری که برای حداکثر شدت صدای هندزفری در دنیا تعریف شده است، 80 دسی بل 
می باشد. در اغلب دستگاه های هوشمند نیز اگر شدت صدا بیشتر از 80 دسی بل باشد، اخطار 

می دهند که برای شنوایی شما خطرناک است.
صدای بالاتر از شدت استاندارد و مدت زمان استفاده ی زیاد از هندزفری ها دو فرآیندی است 

که طبیعتا باعث کم شنوایی می شود. 
جرم گوش برای جلوگیری از ورود گردوغبار و کثیفی ها و باکتری ها از بیرون به داخل گوش، 
باید مجرای گوش را چرب نگه دارد، اما استفاده از هندزفری باعث انتقال جرم ها به قسمت های 
داخلی گوش می شود و مجرای گوش را خشک می کند. لذا باعث خارش گوش و عوارضی مثل 

بیماری های قارچی و باکتریایی می شود.
شنیدن صدای بالاتر از 80 دسی بل بسته به زمان استفاده می تواند باعث کم شنوایی موقت 
و یا حتی دائمی شود. بنابراین شدت صدای هندزفری را زیر مقدار استاندارد تنظیم کنید، سر 
هندزفری خود را ماهی یک بار تمیز نمایید و از استفاده ی دائمی و پشت سر هم هندزفری 

خودداری کنید.«
دکتر عمرانی متخصص گوش، حلق و بینی نیز بیان می کند: 

»وقتی صدا به پرده گوش منتقل می شود، پرده آن را به استخوان های شنوایی انتقال می دهد 
و استخوان  های شنوایی آن را با لرزش خود به حلزون شنوایی می رسانند. ولی اگر لرزش این 
استخوان ها بیش از حد باشد، سلول های شنوایی آسیب می زند. این مسئله باعث می شود یک 

سری از سلول های شنوایی به  طور موقتی یا دائمی از کار بیفتند.
پوست گوش بسیار حساس است و وقتی یک جسم خارجی مانند هندزفری درون گوش 
قرار بگیرد، با تحریک پوست، آن را دچار ورم می کند و جرم طبیعی گوش را که یک لایه 

محافظتی است، دگرگون می کند.
بنابراین توصیه می کنیم هندزفری را به هیچ عنوان سفت به داخل گوش فشار ندهید و آن را 
تمیز نگه دارید و به اندازه از آن استفاده کنید. اگر هندزفری بزرگ تر از مجرای گوش باشد و آن 
را با فشار قرار دهید، مجرای شنوایی ورم خواهد کرد و این ورم زمینه ای برای بروز عفونت های 

گوش در درازمدت خواهد بود.«

هندزفری چه آسیب هایی به گوش می زند؟
مطالعات نشان می دهد؛

کارگران شیفتی بیشتر در معرض بیماری های 
قلبی قرار دارند

طبق نتایج یک مطالعه، کمبود خواب و چرخه غیرعادی خواب ممکن است موجب 
افزایش ریسک بروز بیماری قلبی، مخصوصاً برای کارگران شیفتی، شود. 

به گزارش  مهر، دکتر دنیلا گریمالدی، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه شیکاگو، عنوان 
می کند: »در انسان ها و همه پستانداران، تقریبا تمام فرایندهای فیزیولوژیکی و رفتاری، 
بخصوص چرخه خواب-بیداری، از ریتم شبانه روزی پیروی می کنند که از طریق ساعت 

درونی بدن واقع در مغز تنظیم می شود.«
وی در ادامه عنوان می کند: »زمانیکه چرخه خواب-بیداری و تغذیه ما هماهنگ با ریتم 

ساعت درونی ما نباشد، اختلاف و ناهماهنگی در این ریتم ایجاد می شود.«
نتایج مطالعه بیانگر این مطلب است که کارگران شیفتی به شدت در معرض این 
ناهماهنگی ریتمی قرار دارند و به طورکامل از تاثیرات مفید قلبی-عروقی ناشی از خواب 

شبانه، به خاطر شیفت های گردشی، بهره مند نمی شوند.
این مطالعه شامل 26 فرد سالم با رده سنی 20 تا 39 سال بود که مجبور به 5 ساعت 
خواب در طول مدت 8 روز با ساعت خواب ثابت یا تاخیر 8.5 ساعته در چهار شب از 

هشت شب بودند.
ضربان قلب تندتر در طول روز در هر دو گروه مشاهد شد، و حتی شدت آن در شب با 
وجود کمبود خواب بیشتر هم می شد. همچنین در گروه دارای کمبود خواب و گروه خواب 

با تاخیر، افزایش سطح هورمون استرس موسوم به »نوراپی نفرین« مشاهده شد.
به گفته محققان، هورمون نوراپی نفرین موجب باریک شدن عروق خونی می شود، 

فشارخون را افزایش می دهد و لوله نای را منبسط می کند.
آنها همچنین اذعان داشتند که کمبود خواب و خواب با تاخیر با کاهش تغییرپذیری 
ضربان قلب به هنگام شب مرتبط است و موجب کاهش فعالیت عصب واگ در طول فاز 
خواب عمیق شده که طبیعتاً تاثیر نامناسبی بر عملکرد قلب دارد. به گفته محققان، تاثیر 

اصلی اعصاب واگ بر قلب، کاهش ضربان قلب است.
محققان توصیه می کنند کارگران شیفتی باید با پیروی از یک تغذیه سالم، ورزش منظم 

و خواب بیشتر از سلامت قلب شان محافظت کنند.

محققان می گویند؛

دوری از طبیعت عامل افزایش
 بیماری های روانی

به گفته محققان، علت شیوع بیشتر بیماری های روانی و اختلالات رفتاری در شهرها 
تاحدودی ناشی از کاهش دسترسی به طبیعت است. 

به گزارش مهر، پیتر کاهن، عضو تیم تحقیق از دانشگاه واشنگتن، در این باره می گوید: 
»شیوع شمار زیادی از بیماری ها ناشی از جدایی ما از محیط زیست طبیعی است.«

وی در ادامه عنوان می کند: »کودکانی که در شهرهای بزرگ رشد می کنند هرگز 
ستاره ها را ندیده اند. آیا می توانید تصور کنید که هرگز زیر آسمان پرنور و مملو از ستاره راه 
نرفته باشید. هرچقدر که شهرهای ما بزرگ تر می شوند، نمی دانیم چقدر و با چه سرعتی 

درحال نابودی رابطه مان با طبیعت بکر هستیم، طبیعتی که منبع وجودی ماست.«
در این مطالعه محققان استدلال می کنند که مردم باید با طبیعت تعامل برقرار کنند. 
باید بتوانند با احساست خود فواید فیزیکی و روانشناختی طبیعت را تجربه کنند. به عنوان 
مثال فقط نگاه کردن به طبیعت از پشت پنجره کافی نیست، بلکه نشستن بر روی چمن 
به وقت ناهار و خوردن ناهار یا راه رفتن با پای پیاده بر روی خاک می تواند تاثیرات شگرفی 

بر حال و احوال هر فرد داشته باشد.

نتایج یک مطالعه نشان می دهد؛

زنان 2 برابر مردان مضطرب می شوند
نتایج یک تحقیق نشان می دهد که زنان دو برابر مردان از اضطراب رنج می برند. 

به گزارش مهر، به گفته محققان بریتانیایی، افراد ساکن در آمریکای شمالی و اروپای 
غربی به مراتب بیش از مردم سایر نقاط جهان در معرض اختلالات اضطرابی قرار دارند.

طبق بررسی های این محققان، در آمریکای شمالی، از هر 100 نفر تقریبا 8 نفر از اضطراب 
رنج می برد که بالاترین میزان در سطح جهان است. در مقابل در آسیای شرقی، از هر 100 
نفر کمتر از 3 نفر دچار اضطراب می شوند که پایین ترین رقم در سطح جهان است.اولویا 
رمس، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه کمبریج، در این باره می گوید: »اضطراب مسئله 
مهم و غیرقابل اغماضی است. گاهی اوقات افراد فکر می کنند اضطراب بخشی از شخصیت 
شان است یا نمی توانند هیچ کاری برای آن انجام دهند، اما واقعا اینطور نیست.«اختلال 
اضطراب بواسطه نگرانی بیش از اندازه، ترس و پرهیز از موقعیت های پرتنش احتمالی نظیر 
گردهمایی های اجتماعی، مشخص می شود.رمس در ادامه عنوان می کند: »درمان های 
برای اضطراب وجود دارد که از آن جمله می توان به درمان های روانشناختی و درمان 
دارویی اشاره کرد و با برخی اقدامات دیگر نظیر فعالیت فیزیکی، مدیتیشن و یوگا، افراد 
می توانند به سلامت روانی خود کمک کنند.«در این مطالعه، تیم تحقیق به بررسی بیش 
از 1200 مطالعه قبلا منتشرشده در مورد اضطراب پرداختند. محققان دریافتند از سال 
1990 تا 2010، کل تعداد افراد مبتلا به اختلال اضطراب همچنان مانند قبل بود، یعنی 
تقریبا 4 نفر از هر 100 نفر.آنها دریافتند زنان تقریبا دو برابر مردان )9 درصد( بیشتر مبتلا به 
اختلال اضطراب هستند. همچنین در حدود 10 درصد از زنان و مردان زیر 35 سال مبتلا 
به این اختلال هستند.به گفته رمس، دقیقا مشخص نیست که چرا زنان بیش از مردان 
مبتلا به این اختلال می شوند، اما یک دلیل آن می تواند به خاطر تفاوت در مواد شیمیایی 

مغز در این دو جنسیت باشد.

مطالعات نشان می دهد؛

تاثیر چاقی و دیابت دوره بارداری
 بر بلوغ زودرس نوزاد دختر

یافته ها نشان می دهد چاقی و دیابت دوره بارداری مادران با شروع زودهنگام علائم بلوغ 
در دختران مرتبط است. 

به گزارش  مهر، مطالعات سازمان سلامت »کیسر پرمانانته« در کالیفرنیا نشان می دهد 
دختران مادران دارای اضافه وزن که در دوره بارداری مبتلا به دیابت دوره بادراری بوده اند، 

به شکل قابل توجهی در معرض تجربه بلوغ زودرس هستند.
تحقیقات نشان داده است که دختران امروزه به مراتب زودتر از دهه های گذشته به سن 
بلوغ می رسند و بلوغ زودرس با افزایش ریسک بروز پیامدهای بد برای سلامت، از جمله 
چاقی، دیابت نوع2، سندروم تخمدان پلی کیستیک، و سرطان در نوجوانی و بزرگسالی 
مرتبط است. این مطالعه مبتنی بر تحقیق بلندمدت بر روی 421 مادر و دختر از نژادهای 
مختلف بوده است. آی کوبو، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »در چندین 
مطالعه قبل رابطه بین فاکتورهای دوره بارداری یا قبل از بارداری مادر و زمان بلوغ دختران 
شان بررسی شده است. پی بردن به دلایل بلوغ زودرس می تواند در طراحی استراتژی های 
پیشگیری بسیار مهم باشد.« وی در ادامه می افزاید: »زنانی که قصد باردارشدن دارند یا 
باردار هستند باید بدانند که چاقی یا دیابت دوره بارداری آنها بر سلامت کودک شان در 
آینده تاثیر می گذارد، علاوه بر آنکه ریسک چاقی در دوران کودکی را هم برای کودک 

به همراه دارد.«
محققان در این مطالعه با بررسی دختران از سال 2005 تا 2012 و انجام آزمایشات دوره 
ای دریافتند دخترانی که مادرشان قبل از بارداری دارای اضافه وزن بوده و در مدت بارداری 
مبتلا به دیابت بوده اند 2.5 برابر همسن و سال های خود که مادرشان دارای وزن نرمال و 

بدون دیابت دوره بارداری بوده اند در معرض بلوغ زودرس هستند.

فوق تخصص روانپزشکی کودک: 

تنبیه، راه درمان کودکان بیش فعال نیست 
یک فوق تخصص روانپزشکی کودک و نوجوان گفت: واکنش های کودک بیش فعال 
عمدی و ارادی نیست، به همین دلیل تنبیه و سرزنش کردن کودک در اصلاح رفتار وی 

تاثیری ندارد.
دکتر محبوبه فیروزکوهی در گفت وگو با ایسنا ، افزود: بیش فعالی نوعی پرتحرکی ارثی 
است که بر اثر آن کودک رفتارهای خطرساز و ناگهانی انجام می دهد.بیش فعالی در کودکان 
در سن پیش دبستانی بیشتر قابل تشخیص است که بر اثر آن کودک طاقت منتظر ماندن 
را ندارد، صحبت دیگران را قطع می کند، به طور ناگهانی دیگران را هول می دهد و رفتارهای 
خطرناک دارد.وی گفت: این کودکان به دلیل شیطنت بی اندازه، از جانب پدر و مادر تنبیه 
و سرزنش می شوند و در محیط های اجتماعی به عنوان بچه بد شناخته می شوند.وی 
افزود: کودکان بیش فعال به دلیل انجام رفتارهای ناگهانی، در دوستیابی با مشکل مواجه 
شده و اعتماد به نفس آنها تحت تاثیر قرار می گیرد.این فوق تخصص روانپزشکی کودک 
و نوجوان گفت: در صورت عدم مراجعه به روانپزشک این بیش فعالی تا سنین بزرگسالی 
ادامه می یابد و موجب افسردگی، مضطرب شدن و سلب اعتماد به نفس از فرد می شود.

فیروزکوهی به والدین توصیه کرد که به جای آنکه به تنبیه و سرزنش فرزند بیش فعال خود 
بپردازند، رفتارهای خوب او را مورد توجه قرار داده و به او پاداش دهند.وی تاکید کرد: با 
کودک درباره استعدادهایش صحبت و خواسته های خود را برای فرزندتان روشن کنید.این 
پزشک متخصص به این نکته نیز اشاره کرد که 40 درصد بیش فعالان با درمان دارویی تا 

سنین نوجوانی درمان می شوند.

شربت آب لیموترش با تخم شربتی؛

 فوق العاده برای خانم ها
حالا که ماه مبارک رمضان فرا رسیده است با یک تیر چند نشان بزنید. با آب لیموترش 
تازه و تخم شربتی یک نوشیدنی سالم تهیه کنید که پیری زودهنگام را از شما دور، به 
تناسب  اندامتان کمک و تشنگی را برایتان قابل تحمل تر می کند. ترکیب این مواد برای 

سلامتی و زیبایی خانم ها فوق العاده است.
شما می توانید با آب لیموترش تازه و تخم شربتی یک نوشیدنی ساده و سالم تهیه کنید 
که سرشار از ویتامین ها، کلسیم، پروتئین و آنتی اکسیدان ها است. این نوشیدنی باعث 
ایجاد احساس سیری و تنظیم میزان قند خون می شود. مصرف منظم این نوشیدنی به 
دلیل دارا بودن مواد مغذی و آنتی اکسیدان فراوان، پیری زودهنگام را از شما دور کرده و 
به تناسب  اندامتان نیز کمک می کند. ترکیب این مواد برای سلامتی و زیبایی خانم ها 
فوق العاده است. در این مطلب شما را با فواید شربت آبلیمو و تخم شربتی و طرز تهیه آن 

بیشتر آشنا می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
آب لیموترش و تخم شربتی سرشار از کلسیم

زمانی که صحبت از تأمین کلسیم بدن به میان می آید همه یاد محصولات لبنی می 
افتند. اما شما می توانید نوشیدنی های دیگری تهیه کنید که سرشار از کلسیم بوده و 
زودهضم تر از شیر هستند. میوه های سرشار از ویتامین مانند لیموترش باعث تولید و 
نگهداری هر چه بیشتر کلسیم در بدن می شوند. لیموترش انرژی اندکی وارد بدن می کند 
و در عین حال سرشار از ویتامین ها و مواد مغذی بوده و یکی از مرکبات سالم محسوب 
می شود. از طرف دیگر تخم شربتی سرشار از مواد معدنی و به خصوص کلسیم و پتاسیم 
است. ترکیب آب لیموترش و تخم شربتی یک مکمل فوق العاده به خصوص برای خانم 

هایی است که در مرحله یائسگی قرار دارند.
آب لیموترش و تخم شربتی برای کاهش وزن

همان طور که گفته شد آب لیموترش و تخم شربتی برای سلامت خانم ها فوق العاده 
است. چون به بهبود عملکردهای بدن کمک می کنند. درست است که این نوشیدنی به 
تنهایی نمی تواند باعث کاهش چربی های انباشته شده در ناحیه شکم و ران ها شود اما 

به دلایلی که ذکر خواهد شد به کاهش وزن کمک می کند. 
شما می توانید با نوشیدن یک لیوان شربت آب لیموترش و تخم شربتی زیباتر و سالم تر 
شوید و گذر عمر را شکست دهید. اگر به دنبال دلیل این تأثیر می گردید باید بگوییم که 

تخم شربتی منبع فنول ها )ترکیبات آنتی اکسیدانی( است.
نتایج پژوهشی که در مجله American Society Nutrition به چاپ رسیده است، تخم 
شربتی به کاهش وزن بدن کمک می کند چون سیرکننده بوده و در کاهش اختلالات 
غذایی موثر است. از طرف دیگر ترکیب این دو ماده غذایی باعث تنظیم میزان قند خون، 
تصفیه بدن و حفظ سلامت روده ها می شود. تخم شربتی حاوی اسیدهای چرب امگا 
3، فیبرها، آنتی اکسیدان ها، پروتئین ها و مواد معدنی مفیدی است که ذخیره چربی ها 

را متزلزل می کنند.
از دیگر ویژگی های تخم شربتی که به کاهش وزن کمک می کند قدرت جذب 
کنندگی آن است. در واقع تخم شربتی می تواند تا 10 برابر بیشتر از وزن خود آب جذب 
کند؛ در نتیجه سیرکننده است و تأثیر زیادی در سلامت و تناسب اندام دارد. این دانه های 
ریز و پرخاصیت با مشکل دهیدراته شدن بدن )کم آبی( مقابله کرده و باعث بهبود جذب 
مواد مغذی و الکترولیت ها می شوند. تخم شربتی به دلیل دارا بودن زینک )روی( باعث 
می شود که عضلات، انرژی و مقاومت بیشتری داشته باشند و به این ترتیب نیز با چربی ها 
مقابله کنند. برای بهره مندی از خواص لاغری این نوشیدنی بهتر است آن را صبح مصرف 
کنید. در این صورت بدنتان با قدرت بیشتری با التهاب ها مقابله کرده و سلامت دستگاه 

قلب و عروق ارتقا پیدا می کند.
آب لیموترش و تخم شربتی برای مقابله با پیری زودهنگام

از هر چه بگذریم سخن »زیبایی و جوانی« خوش تر است. داشتن بدنی سالم، بدون 
توکسین و بدون کمبود ویتامین به معنای زیبایی بیرونی است. یعنی فردی که سالم است 
زیبا و بانشاط به نظر می رسد. باید بدانید عواملی مانند استرس، قرار داشتن در معرض 
اشعه های ماورای بنفش، آلودگی و رژیم های غذایی نادرست باعث بروز پیری زودهنگام 
می شوند. شما می توانید با نوشیدن یک لیوان شربت آب لیموترش و تخم شربتی زیباتر 
و سالم تر شوید و گذر عمر را شکست دهید. اگر به دنبال دلیل این تأثیر می گردید باید 
بگوییم که تخم شربتی منبع فنول ها )ترکیبات آنتی اکسیدانی( است. ترکیب این آنتی 
اکسیدان ها با آب لیموترش برای مقابله و نابودی رادیکال های آزاد فوق العاده موثر خواهد 
بود. آنتی اکسیدان های موجود در تخم شربتی باعث احیای آسیب های وارد شده به 
سلول های پوستی، مقابله با التهاب و بهبود خاصیت ارتجاعی پوست می شوند. بنابراین 

خودتان را به یک لیوان از این نوشیدنی مهمان کنید.



اجتماعی ۶

شهردار شاهد شهر:

 جامعه امروز نیازمند گسترش فرهنگ
 ایثار و شهادت است

شهردار شاهد شهردرقالب طرح جهادی سپاس با جانبازان این شهر دیدار کرد. 
 در این مراسم زارع شهردار شاهدشهر که خود نیز از رزمندگان 8 سال دفاع مقدس 
و جانبازان گرانقدر می باشند و پیشینه 30 سال خدمت در سپاه و از خانواده معظم 
شهر هستند پس از دیدار با جانبازان شاهد شهر در قالب طرح جهادی سپاسی در مورد 
فرهنگ ایثار و شهادت چنین گفت:آنچه باعث بقای اسلام و نظام اسلامی است فرهنگ 
ایثار و شهادت است و این فرهنگ برگرفته از فرهنگ عاشورا بوده که ما باید به آن توجه 

ویژه ای داشته باشیم.
 توجه به فرهنگ ایثار و شهادت راز بیمه شدن کشور در برابر دشمنان است. جامعه 
امروز نیازمند گسترش فرهنگ ایثار و شهادت است که در این زمینه همه دست اندرکاران 
وظیفه مهمی را بر عهده دارند. دوران هشت ساله دفاع مقدس مشعلی است که همیشه 
فروزان است و نیازهای فکری و معنوی نسل فعلی و نسل های بعدی را تأمین می کند. 
و نیازمند معرفی رشادت های رزمندگان در طول هشت سال دفاع مقدس به نسل سوم 

انقلاب است.
 تفاوت دفاع مقدس ما با بقیه جنگ ها در روحیه معنویت و ایثار و فداکاری رزمندگان 

بوده است که این روحیه در هیچ جنگی در دنیا دیده نشده است. 
رزمندگان ما خلأ تسلیحاتی خود را با معنویت پر می کردند و اگر لطف خدا و عنایت 
ائمه اطهار علیهم السلام نبود ما پیروز نمی شدیم. واقعیت این است که دفاع مقدس از 
مهم ترین جلوه های نقش آفرینی معنوی رزمندگان اسلام می باشد. واقعیت و گرایش 
رویدادهای واقعی به سمت ارزش های مقدس معنوی مهم ترین رویکردی است که در 

دوران دفاع مقدس شکل گرفت. 
ره آوردی که اعجاز خود را در 8 سال دفاع مقدس نشان داد و این دوره تاریخی را تحت 
پوشش قرار داد حضور رزمندگان و ایثارگرانی بود که بدون هیچ چشم داشتی در مناطق 
جنگی حاضر می شدند و سرچشمه همه این رشادت ها معنویت بوده است. اشتیاق و شور 
رزمندگان برای حضور در جبهه ها وصف ناشدنی بود و معنویت آنها باعث تحمل سخت 

ترین و مشکل ترین وضعیت ها می شد.
 بنابراین، میراث انقلاب ما معنویتی بود که در دوران دفاع مقدس جامعه را فرا گرفت. از 
بارزترین جلوه های رهبری و نقش معنوی حضرت امام خمینی رحمه الله و تأثیر شگرف 
آن بر روحیه ملت و رزمندگان اسلام، هدایت و رهبری ایشان در هشت سال حماسه 
دفاع مقدس است و اطاعت از فرماندهی از بدیهی ترین ویژگی ها و آشناترین شاخصه های 

رزمندگان اسلام است.

رئیس شورای شاهدشهر:

دولت باید دست واسطه های بین
 تولید کننده و مصرف کننده را کوتاه کند

رضا افشار رئیس شورای شاهد است که در سال 1387 نیز به عنوان کشاورز و باغدار 
نمونه در استان تهران انتخاب شد.

رضا افشار در خصوص مسائل و مشکلات کشاورزان به نمایندگی از سوی کشاورزان 
شهر خود اینچنین گفت: باغداران با مشکلات بسیاری روبرو هستند که یکی از مهمترین 
آنها کم آبی در شهرستان شهریار است که در آبیاری باغ ها و زمین های کشاورزی با 

کمبود آب مواجه  هستیم.
همچنین ریختن میوه ها به علت سرما و ورزش بادهای شدید در این منطقه رواج 
داشته و خطر سرمازدگی مخصوصا برای درختانی چون بادام، گوجه سبز، زردآلو و ... 
وجود دارد و حتی در برخی از سال ها که این درختان دچار سرمازندگی نشوند با آفاتی 
چون شته و ... مواجه می شویم که آسیب های زیادی را برای درختان میوه و در نهایت 

کشاورزان به همراه خواهد داشت.
کشاورز نمونه استان تهران در سال 1387افزود: در سالهای اخیر با فراوانی میوه مواجه 
شده ایم که این موضوع سبب شکستن و پائین آمدن قیمت ها شده است و کشاورزان 
با هزینه های بسیار زیادی این میوه ها را که تولید کرده اند بسته بندی کرده و به میادین 
میوه و تره بار برده و بالاجبار به قیمت های خیلی ارزان و سود بسیار ناچیز به فروش می 

رسانند و در بسیاری از اوقات کشاورزی و باغداری مقرون به صرفه نیست.
وی با اشاره به واسطه های بین تولید کنندگان و مصرف کنندگان حاضر در بازار گفت: 
دلالان و واسطه هایی که در بازارها هستند میوه ها را به قیمت خیلی نازل از فروشندگان 
خریداری کرده و پس از گردش در چند دست و بین نفرات مختلف، آن میوه به دست 
مغازه دار می رسد و در نهایت به قیمت خیلی گران به مصرف کننده فروخته می شود 
و در این میان فقط واسطه ها هستند که از این قضیه و معاملات سود می برند. بنابراین 
دولت باید در این قضیه نظارت داشته باشد که میوه مستقیما از تولید کننده به مصرف 
کننده برسد در این صورت مسلماً هم تولید کننده و هم مصرف کننده از قیمتهای 

مناسب و میوه خوب بهره مند خواهند شد. 
وی ادامه داد: شهریار مرکز تولید میوه های سردرختی از جمله زردآلو، گوجه سبز، 
شابلون، آلو، قطره طلا، گلابی، هلو، شلیل، شبرنگ و ... است. با توجه به اینکه کشاورزان 
شهریار دارای این امتیاز خوب هستند نیازمند این هستیم که چند کارخانه در مناطق 
مختلف شهریار احداث و راه اندازی شود که این میوه ها را به کمپوت یا آب میوه های 
مرغوب و استاندارد تبدیل کرده و در بازار عرضه کنند و به دست مصرف کننده برسانند 

که متاسفانه این شهر فاقد این گونه کارخانجات می باشد.
وی در رابطه با عدم امکانات و ابزار مناسب برای خشک کردن میوه ها گفت: اگر 
مسئولین بتوانند امکانات و ابزارهای مدرن را در اختیار کشاورزان قرار دهند باغداران می 
توانند بعضی از میوه ها را خشک کرده و در نتیجه مدت زمان بیشتری آنها را نگه دارند تا 
تمامشان را به فروش برسانند. چون خشک کردن میوه ها به صورت طبیعی در معرض 
آفتاب کیفیت آنها را کم می کند و همچنین کار بسیار دشواری است که بدون ابزارهای 

استاندارد و بهداشتی میوه هایی چون انگور، توت و ... را خشک کرد.
افشار در خصوص مشکل صادرات میوه نیز اینگونه گفت: متاسفانه به علت اینکه 
تمرکزی در جمع آوری و بسته بندی مناسب برای صادرات وجود ندارد، کار هر 
کشاورزی نیست که بتواند به راحتی میوه های خود را صادر کند. تنها برخی از باغداران 
بزرگ هستند که میوه های بسیار مرغوب تولید می کند و خودشان این میوه را منظم و 

بسته بندی می کنند سپس به کشورهای دیگر صادر می کنند.
پس اگر میوه های ما صادر بشود و یا دولت امکاناتی فراهم کند که این میوه ها به تمام 
شهرستان های محروم منتقل شود تعادل مناسبی در قیمت ها و فروش به وجود می آید. 
وی به وضعیت فروش میوه ها در سالهای گذشته اشاره کرد و افزود: در سالهای گذشته 
به این شکل مشکلات حاد و غیر قابل پیش بینی نبود. هر چه مشکلات اقتصادی در 
کشور بیشتر می شود در نتیجه مشکلات مردم هم افزایش می یابد و قدرت خرید 
خانواده ها کم تر می شود و این در واقع یک چرخه اقتصادی در کشور است که متاسفانه 
شامل حال همه ما شده و همه مردم به گونه ای با این مشکل اقتصادی دست و پنجه 

نرم می کنند.
افشار در پایان گفت: از مسئولین جهاد کشاورزی تقاضا داریم که به مشکلات باغداران 
و کشاورزان در نقاط مختلف رسیدگی کنند. میوه ها را از تولید کننده به قیمت مناسب 

بخرند و به کشورهای دیگر از جمله ارمنستان و آذربایجان و .. منتقل کنند.
 همانطور که نفت و یا خیلی از مصنوعات کارخانه ای را صادر می کنند باید میوه ها را 
که بیش از نیاز داخلی است جمع آوری کرده و با نظارت دقیق صادر کنند که در این 

صورت بدون شک وضعیت کشاورزان هم بسیار خوب خواهد شد. 
در پایان گفت: انتظارداریم که دولت ما از ادوات و وسایل کشاورزی، راه سازی و 
ساختمانی استقبال کرده و کارخانجات تبدیلی را وارد کشور کند تا کشاورزان بتوانند 
از ادوات کشاورزی مدرن استفاده کنند. نه به صورت سنتی که بسیار گزاف و هزینه 

بر است.

شایعه در لغت به معنی پراکندگی، پراکنده نمودن، پراکنده شدن 
است و هر چیزی را که پخش و پراکنده شود، گویند که شایع شده 

است. 
 شایعه اصطلاحی است که به نظری عینی و معین اطلاق می شود، 
نظری که مطرح می شود تا شنونده ای را متقاعد و تحت تاثیر قرار دهد 
و معمولا از طریق صحبت و از فرد به فردی منتقل می شود و نیازمند 

به برهان و دلیل قاطع نیست. 
 ولی در اصطلاح و به طوری که در محاورات عرف و معمول است 

شایعه به پخش خبرهای کذب گفته می شود. 
  شایعات و خبرهای کذب: 

  از شایعه تعاریف گوناگون و متفاوتی ارائه شده است که به چند مورد 
آنها که جامع تر می باشند ذیلا اشاره می شود. 

  شایعه یك خبر تائید نشده درباره حادثه، رخداد و یا واقعه ای است 
که بصورت شفاهی و غیر مستند منتشر می شود.   

شایعه موضوعی است خاص، و تصور و گمانی است غیر مستند و 
بدون وجود ملاك مشخص ، قابل رسیدگی و غیر مطمئن و معمولا به 

صورت شفاهی از فردی به فرد دیگر منتقل می شود.   
شایعه انتقال و شیوع خبرها،حوادث، رخدادهای غیر مطمئن به 
صورت دهان به دهان می باشند که با هدف یا بدون هدف در سطح 

جامعه پراکنده می شوند. 
  فضای شایعه:   

شایعه در فضائی مبهم، غیر واقعی و غیر مطمئن شکل می گیرد و به 
نقل از مجله اینترنتی فصل نو:(شایعه در بی خبری مردم گل می کند(. 

  فرمول شایعه: 
  تاثیر ابهام * اهمیت = شایعه   

هدف شایعه:  
  ایجاد ابهام و ترس ،پیچیده نمودن وضعیت و کتمان واقعیت است. 
  با توجه به اهداف شایعه ، نوع کاربرد،کارکرد و شیوه و طریق به 

کارگیری و اجرای آن متفاوت است. 
  شایعات با ایجاد ابهام در جامعه باعث رعب و وحشت شده و با 
تحریك افکار عمومی،تخریب امور )سیاسی،اجتماعی،اقتصادی فرهنگی( 
موجب بی اعتباری و مخدوش نمودن چهره مسئولین دولتی می شوند 
و نهایتا امنیت ملی را تهدید و موجب تضعیف دولت ها و حکومت ها 

می گردند. 
  امروزه از شایعه به عنوان ابزاری برای ایجاد جنگ سرد )روانی( 
استفاده شده و در این رابطه قدرتهای انحصار طلب نیروهای ویژه و زبده 
ای تربیت و به منظور رسیدن به اهداف استعماری و استثماری خود با 

صرف هزینه های گزاف از آنها بهره برداری می کنند.   
انواع شایعه به لحاظ ساختاری:   

1- عامیانه و شفاهی و دهان به دهان: 
  ساده و راحت بیان می شود و سریعتر به هدف می رسند و در جوامع 

احساسی بیشتر پذیرفته می شوند. 
  2- عالمانه و کتبی: 

  در قالب مقاله، گزارش تصویر و .... و بر اساس یك سری ذهنیات 
غیر واقعی ولی هدفمند منعکس می شوند و پیچیدگی و دقت بیشتری 
داردکه در جوامع پیشرفته بیشتر مورد توجه می باشند. )اصولا در 
چنین جوامعی به سهولت هر مطلب یا پدیده ای را نمی پذیرند و این 

نوع شایعات در رابطه با خود شایعه نیز مقاوم تر هستند(. 
  انواع شایعه پردازان: 

  هدفمند هستند و آگاهانه و با هدف و در اجرای ماموریت خاص و در 
قبال اخذ امتیاز)وجه،کالا،موقعیت و....( عمل می نمایند. 

  غیر هدفمند و به صورت تصادفی و بنا به عادت و نا آگاهانه و بدون 
بهره مند شده از هرگونه امتیازی عمل می نمایند.   
علت و دلیل بروز و گسترده شدن فضای شایعه: 

  1- فقدان اطلاعات دقیق، شفاف و کافی در مورد موضوعات 
  2- فقدان یا کمبود رسانه ای و یا عدم استفاده بهینه از رسانه ها 

  3- وجود فضای بیم و امید در جامعه   
4- انحصار و بسته بودن اخبار 
  اثرات مخرب و منفی شایعه: 

  1- خدشه وارد نمودن به فرهنگ عمومی و القاء این معنا که جامعه 

مورد هدف از سطح فرهنگ پائین برخوردار است با اثر پذیری از نوع 
بیان و جرات انجام کار.   

2- ایجاد سردرگمی ،بدبینی،شك،تردید،سوء ظن مردم نسبت به 
مسئولین و نسبت به یکدیگر. 

  3- بی اعتباری جلوه دادن گزارشات مسئولین و ایجاد عدم اطمینان 
مردم به اطلاع رسانی رسانه ها و عدم توجه به گفتار و عملکرد مسئولین 

دولتی. 
  4- شکل گیری و بروز بحران های اقتصادی،فرهنگی،اجتماعی، و 
نهایتا اعتراض عمومی، ایجاد اغتشاش و بحران امنیتی و بهره برداری 

سیاسی و بین المللی از رخدادهای سوء .  
نقش رسانه در بی اثر کردن شایعه و افزایش احساس امنیت: 

  رسانه ها با توجه به توانی که در انعکاس اخبار دارند می توانند نرخ 
وقوع جرائم اجتماعی را کاهش دهند. 

  وسایل ارتباط جمعی می تواند با ارایه برنامه های ویژه و پخش 
خبرهای خاص ، تکیه، تأکید و تکرار یك خبر و با برگزیدن عناوین و 
تنوّع بیان موضوع، انتخاب فضای خبری و یا روش های دیگر، به مردم 

القا کنند که چگونه و درباره چه چیزهایی بیندیشند. 
  بی گمان زمانی که رسانه ها و مسئولان در عمل به وظایف خود 
به یک هم افزایی قابل توجهی دست یابند ، بیشترین سود حاصل از 

این پیوند، متوجه مردم و تقویت احساس امنیت اجتماعی خواهد شد. 
  مقوله امنیت اجتماعی دیگر موضوعی نیست که بتوان به آن با 
روش های سلیقه ای و رهیافت های سنتی برخورد کرد بلکه به دلیل 
پیچیدگی فوق العاده آن نیازمند مطالعات گسترده بومی در بعد مفهوم 
سازی و شاخص سازی و سپس سنجش های مستمر میدانی به منظور 
ارزیابی وضعیت موجود با شاخص ها و مقایسه با گذشته و وضعیت 

مطلوب می باشد. 
  بعد عینی آن امری است که با شاخص های ملموس، قابل درک و 
بررسی است و با سیاستگذاری متناسب می توان در یک دوره زمانی به 
تقویت آن پرداخت و ابعاد آن را در جامعه گسترش داد در حالی که بعد 

ذهنی آن، بعنوان رفتاری که جامعه از خود بروز می دهد،   
رسانه های ارتباط جمعی به ویژه صدا و سیما و مطبوعات با انعکاس 
اخبار و فعالیتهای نیروی انتظامی، می توانند احساس امنیت را در بین 
مردم افزایش دهند که این خود می تواند به ارتقاء امنیت اجتماعی کمك 
کند.    وسائل ارتباط جمعی قادرند با کارکردهای منفی و تخطی از 
اخلاق رسانه ای، سلامت فکری و اخلاقی آحاد جامعه را تهدید کنند 
و الگوهای نابهنجار رفتاری را در جامعه تثبیت نمایند و از سوی دیگر 
می توانند با توجه به کارایی و توان رسانه ها، نرخ وقوع جرایم اجتماعی 

را کاهش دهند.   
راههای مقابله با شایعه: 

  1- ارتقاء سطح فرهنگ عمومی و اجتماعی جامعه. 
  2- شفاف سازی و صداقت در اعلام اخبار و عملکردها و اطلاع 

رسانی با بیان حقیقت برای تنویر و اذهان افکار عمومی 
  3- آموزش و آگاه سازی مردم در رابطه با خطرات ناشی از پراکنده 
نمودن اخبار غیر واقع که به صورت عادت و ناخواسته انجام می شود. 

  4- اطلاع رسانی سریع و شفاف در رابطه با خنثی سازی و شایعات 
و پخش و انتشار اخبار ضد شایعه.  

5- لزوم تشکیل سرویس ها و ستادی های ویژه بازرسی اخبار و 
شایعات در مراکز تجاری که به نوعی پیگیر مسائل امنیتی و اجتماعی و 
سیاسی می باشد به منظور بررسی و سنجش اخبار،ریشه یابی و آسیب 

شناسی شایعات، و ارائه راهکارهای کارشناسی در جهت مقابله با آنها. 
  6- آموزش مسئولین و مدیران جامعه در رابطه با سنجش گفتار 
،بیان حقایق،عدم ایجاد توقع در مردم ،عدم بیان مطالبی که تحقق آنها 

مشخص و معلوم نیست. 
  7- استفاده از روشها و شیوه های غیر مستقیم در برخورد با شایعات 

مانند تحریك حس میهن پرستی،مذهبی و ملی مردم. 
  8- انجام اقدامات پیشگیرانه مانند ارائه گزارش عملکردها،اعلام علل 
تاخیر در اجرای پروژه ها،اعلام علت عدم انجام بعضی از طرح ها و بیان 
ناکامی ها در اجرای بعضی از اقدامات و ارائه صادقانه علت عدم انجام و 

برآورده نمودن مطالبات مردم. 
  9- تبادل سریع و انعکاس به موقع اخبار، شایعات و .... 

پیاده روی ، بهترین و ارزان ترین راه کنترل فشار 
روحی است،صرفنظر از سرعت گام ها، پیاده روی به طور 

طبیعی میزان استرس را کم می کند. 

همه ما گاهی درگیر فشار روحی می شویم ،فشار 
روحی ریشه بسیاری از مشکلات روانی ، پزشکی و 
اجتماعی است ، هر یک از ما دائماً فشارهای روحی 
بسیاری را با نتایج متعدد آن تحمل می کنیم، فشار 
روحی تنها هنگامی سلامتی را به خطر می اندازد که به 

طور مؤثر با آن مقابله نشود .
ناراحتی ها و فشارهای روحی که می تواند خشنودی 
روحی را کاهش دهد، قادر هستند سلامت جسمانی را 
نیز زایل کنند. با وجود این مقداری فشار روحی معمول 
لازم است ، ناراحتی های روحی از نظر مالی و اقتصادی 

نیز زیان و آسیب هائی را بر ما وارد می آورد .

 فشار روحی سودمند می تواند تعداد کمی از افراد 
را تبدیل به قهرمان المپیک کند ، درصورتی که فشار 
روحی زیانبخش تعداد زیادی از افراد را دچار یأس 
و نومیدی می کند ، بنابراین باید به چنین نیروی 

قدرتمندی همواره توجهی خاص مبذول داشت. 
فعالیت ورزشی ، بویژه پیاده روی شیوه فوق العاده 
مؤثری برای برطرف کردن فشار روحی است ، امروزه 
میلیون ها نفر از مردم جهان برای مقابله با ناراحتی ها 
و فشارهای روحی روزمره بعد از کار روزانه خود به 
فعالیت های جسمانی مانند ، نرمش کردن ، دویدن در 
پارک ، دوچرخه سواری با دوستان ، پیاده روی و غیره 

می پردازند و از این فعالیت ها لذت می برند. 
پیاده روی ، بهترین و ارزان ترین راه برای کنترل فشار 
روحی است  پیاده روی ، صرفنظر از سرعت گام ها، به 
طور طبیعی میزان استرس را کم می کند ، فعالیت های 

ورزشی مناسب به طور قابل توجهی در مقابله با استرس 
نقش دارند. 

ورزش های آرامبخش مانند ،حرکات کششی و دیگر 
ورزش ها مانند ،پیاده روی ، دویدن و ورزش های هوازی 
موجب افزایش امواج آلفا در مغز می شوند ، این موج ها 
الگوی الکتریکی فعالیت مغز می باشد که نشان می 

دهند ذهن در حال آرامش قرار دارد .
 پیاده روی منظم و مرتب آندروفین ها را که باعث 
احساسات مثبت در ما می شود در خون وارد می کند ، 
این ماده خاصیت آرام بخشی دارد ، تمرین های طولانی 
مدت موجب تحریک مغز برای تولید هورمون هائی به 
نام » آندروفین «  می شود و موجب قطع درد و ایجاد 
حالت وجد و سرور در فرد می گردند ، بدین ترتیب به 
منظور دست یافتن به امنیت و اطمینان در مواقع کار 
سخت و یا استرس های فردی ، تقریباً هر ورزشی به 

شما کمک می کند تا خود را از تنش ها، نگرانی ها و 
اضطراب رها سازید. 

بهتر است پیاده روی را به عنوان فعالیت ورزشی مورد 
علاقه خود به طور منظم و مرتب ، انتخاب نمائید ، به 
طور کلی یکی از فعالیت های بدنی که به سادگی در 
دسترس شما قرار دارد ، پیاده روی است که یکی از 
فعالیت های منظمی است که برای از بین بردن فشار 
روانی بسیار سودمند است ، با پیاده روی می توان بر 
ناراحتی های روحی و عصبی غلبه کرد ، چرا که پیاده 
روی یک تسکین دهنده عمومی فشار و تنش عصبی 

است .
دربرابر  را  فرد  مرتب  و  منظم  روی  پیاده  انجام   
فعالیت های بعدی ناراحتی روحی در آینده محافظت 
می کند ، پیاده روی به شما انرژی می دهد تا احساس 
آرامش کنید و از سرزندگی و شادابی خود لذت ببرید.

ورزش سبک ) پیاده روی ( که به طوری منظم و 
مرتب انجام شود ، ضربان قلب شما را تا اندازهای بالا 
می برد و می تواند در از بین بردن فشار روحی معجزه 

کند. 
ورزش مرتب به طور منظم ، بدن را برای غلبه بر 
استرس مقاوم می سازد ، هنگامی که پیاده روی به 
درستی انجام گیرد موجب کاهش اثرات زیانبار استرس 
می شود ، حتی گاهی کارهائی مانند قدم زدن در 
اطراف محل زندگی می تواند ناراحتی شما را به خاطر 
مشکلات کاری و یا خانوادگی کمتر کند ، بدن شما 
طوری ساخته شده است که تحت فشار روانی، نیاز به 
تحریک دارد ، پیاده روی کنید یا بدوید،هر دو مؤثر 

است.
توصیه 

پیاده روی بهترین و ارزانترین راه کنترل فشار عصبی 
است . بهتر است به جای مصرف داروهای عصبی یا 
خواب آور ، هر روز مدتی در فضای آرام به قدم زدن 
آرامش  یک  روی،  پیاده  نکیند  فراموش   . بپردازید 
دهنده عمومی و عامل مؤثری در پیشگیری از بروز 
ناراحتی های روحی است. پیاده روی تسکین دهنده 

عمومی فشار و تنش عصبی است .

شایعه و تاثیر آن بر احساس امنیت 

کنترل فشار روحي با پیاده روي 

پنجشنبه  بیستم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4021

فرمانده انتظامی استان قم 

پلیس به دنبال ایمن سازی فضای مجازی است
فرمانده انتظامی استان قم گفت: پلیس به دنبال ایمن سازی فضای مجازی است. 

سردار"کاظم مجتبایی"در جلسه شورای جنگ نرم با اشاره به استفاده روز افزون 
خانواده ها از شبکه های اجتماعی موبایلی، اظهارداشت:امروزه با رواج هر تکنولوژی پیامد 
مثبت و منفی آن نیز در جامعه رواج پیدا می کند.  وی با بیان اینکه فضای مجازی و 
الکترونیک بسیار خطرناک تر از فضای حقیقی و دارای گستره بیشتری است، تصریح 
کرد: توسعه روزافزون فناوری اطلاعات و ارتباطات و نیز استفاده از این امکانات در امور 
مختلف اقتصادی و اجتماعی و نیز توسعه خدمات الکترونیک مانند بانکداری و تجارت 
الکترونیک، بستر و زمینه هایی برای افراد سودجو و متهمان فراهم کرده است.  فرمانده 
انتظامی استان قم با بیان اینکه شبکه های اجتماعی زندگی انسان ها را با تمامی باورها و 
ارزش ها نشانه گرفته است، بر لزوم ارتقاء تعاملات فی مابین با مراکز علمی و دانشگاهی 
استان در جهت بررسی و ارائه راهکار و اتخاذ تدابیر لازم در جهت فرهنگ سازی در این 
حوزه تاکید کرد. وی آسیب های فضای مجازی را هنجارشکنی هایی که از طریق این فضا 
ایجاد می شود دانست. سردار مجتبایی با بیان اینکه رویکرد فرماندهی انتظامی استان 
در حوزه فضای مجازی اجتماعی و ایمن سازی این فضاست، گفت: بایستی با همکاری 
رسانه ها مطالب آموزشی، پیام های مشاوره ای و هشدارهای پلیس در فضای مجازی به 
خوبی انعکاس داده شود. فرمانده انتظامی استان قم سپس ضمن قدردانی از زحمات 
کارکنان پلیس فتا و معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم بر جدیت بیشتر در 

پیشبرد ماموریت های مرتبط با حوزه فضای مجازی تاکید کرد. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

انهدام باند سارقان داخل خودرو در قم
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از انهدام باند سارقان داخل خودرو و 

کشف40فقره سرقت در قم خبر داد.
سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
وقوع چندین فقره سرقت داخل خودرو در مقابل بانک ها، موضوع در دستور کار مأموران 
پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.به گفته وی با بدست آوردن تصاویر سارقان و کنترل 
نامحسوس مکان های مورد نظر توسط مأموران آگاهی استان سرانجام یکی از متهمان 
شناسایی و بلافاصله دستگیر شد.رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:در بررسی سوابق 
وی مشخص شد نامبرده اهل یکی از استان های غربی و دارای 3 فقره سابقه کیفری 
سرقت به روش جلوبانکی است.وی گفت: متهم در تحقیقات به همدستی دو تن دیگر 
در این سرقت ها اعتراف کرد.سرهنگ کرمی افزود: پس از دستگیری همدست وی 
در یکی از مسافرخانه های قم در بررسی سوابق وی مشخص شد دارای 8 فقره سابقه 
کیفری است.رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: نهایتاً متهمان در مواجهه حضوری با 
مالباختگان به 40فقره سرقت در قم اعتراف که در ادامه پس از تشکیل پرونده جهت سیر 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان و با قرار قانونی روانه زندان شدند.

فرمانده انتظامي استان چهارمحال و بختیاري  خبرداد:

توقیف بیش از یک میلیارد برنج قاچاق
 در "لردگان" 

فرمانده انتظامي استان چهارمحال و بختیاري از توقیف محموله یك میلیارد و 
200میلیون ریالي برنج قاچاق در محور "یاسوج - لردگان" خبر داد. 

سردار نورعلي یاري ، اظهار داشت:پس از کسب خبري مبني بر حمل کالاي قاچاق 
از محورهاي مواصلاتي چهار محال و بختیاري به سمت استان هاي مرکزي کشور، 
ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز این استان طرح مبارزه با قاچاق کالا را به مرحله 
اجرا گذاشتند.وي افزود: ماموران با هماهنگي مقام قضائي در محور "یاسوج - لردگان" 
یك دستگاه کامیون کشنده FH حامل کالاي قاچاق را متوقف کردند.این مقام ارشد 
انتظامي خاطر نشان کرد: در بازرسي از این خودرو 23 هزار و 500 کیسه برنج 10 
کیلوگرمي قاچاق به ارزش یك میلیارد و 200 میلیون ریال کشف و یك نفر نیز دستگیر 
شد.فرمانده انتظامي استان چهارمحال و بختیاري با اشاره به معرفي متهمان به مراجع 
قضائي، از عموم مردم خواست: هرگونه اطلاع از فعالیت قاچاقچیان کالا را براي اقدام 
سریع و ضربتي پلیس، به تلفن یا پیامك 110، مرکز فوریت هاي پلیسي، گزارش کنند.

رئیس پلیس راهور استان با اشاره به اقدامات پلیس برای کاهش ترافیک در زمان افطار، 
گفت: 17 نقطه ترافیکی در قم در ساعات شلوغی و زمان افطار توسط پلیس راهنمایی 
و رانندگی روان سازی می شود.  سرهنگ"احمد پور بافرانی" در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: تغییرات بارز در شیوه زندگی افراد در ماه رمضان، منجر 
به تغییر در الگوی رفتارهای ترافیکی از جمله کاهش بار ترافیکی در روز، تراکم بارترافیک 
حوالی افطار و افزایش احتمالی ترافیک در ساعات شب می شود.  وی گفت:بر اساس 
مطالعات ترافیکی نحوه رانندگی در فصول مختلف سال و همچنین در مناسبت های 
ویژه به دلایل گوناگون از جمله دگرگونی در الگوی ترافیک درون شهری و برون شهری 
تغییر کرده و به تبع آن نیز میزان تخلفات و تصادفات رانندگی تغییرات محسوسی پیدا 
می کند.  رئیس پلیس راهور استان قم تاکید کرد: کاربران ترافیکی باید با بهره گیری از 
آموزه های دینی و اخلاقی، قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی را رعایت کرده و بدین 

ترتیب به حقوق اجتماعی همدیگر احترام بگذارند. 
وی سپس خواست رانندگان به موارد زیر دقت کنند: 

- سفرهای درون شهری خود را با برنامه ریزی به ساعات پیک ترافیک موکول ننمایند.
- به حقوق دیگران احترام گذاشته و اولویت های عبور سایر کاربران ترافیکی و وسایل 

نقلیه را مد نظر قرار دهند.
-در زمان هایی که معابر از سطح سرویس مناسب ) خلوتی معابر ( برخوردار بوده ،سعی 

نمایند با سرعت مجاز و مطمئن تردد نموده و از عجله و شتاب بیهوده بپرهیزند. 
- در مقابل صنوف مختلف از پارک غیر مجاز و دوبله و هر نوع توقفی که از روانی 
ترافیک کاسته و منجر به کندی عبور و مرور می گردد بپرهیزند و با توجه به اینکه 
این قبیل تخلفات مصداق بارز تضییع حق الناس بوده،  بنابراین سعی نمایند به حقوق 

اجتماعی روزه داران احترام گذاشته تا همگی از ترافیکی ایمن و روان بهره مند شوند. 
رئیس پلیس راهنمایی استان در خصوص رعایت نکات ایمنی در ماه مبارک رمضان 
تاکید کرد: خانواده ها مراقب نوجوانان و جوانان خود باشند تا در ساعات بعد از افطار تا 
سحر با استفاده از وسایل نقلیه به خصوص موتور تردد کمتری در سطح شهر داشته 

باشند و در صورت نیاز به تردد حتما از کلاه ایمنی استفاده کنند. 
وی در پایان گفت: 17 نقطه ترافیکی استان قم در ساعات شلوغی و مواقع افطار توسط 

پلیس راهنمایی و رانندگی روان سازی می شود . 

 رئیس پلیس آگاهی استان فارس گفت:شخصی که 
دوربین های مداربسته را در شیراز می دزدید، شناسایی 

و دستگیر شد. 
فارس  استان  انتظامی  فرماندهی  اجتماعی  معاونت 
از سرهنگ  نقل  به  ارسالی خود  مطلب  در  چهارشنبه 
سرقت  فقره   16 سارق  این  افزود:از  حیدری  سیروس 

دوربین مداربسته کشف شد. 
رئیس پلیس آگاهی استان فارس گفت: به دنبال وقوع 
چند فقره سرقت دوربین مدار بسته نصب شده در مقابل 
بانک ها و اماکن خصوصی در شهرستان شیراز، موضوع در 

دستور کار ماموران پلیس آگاهی استان قرار گرفت که با 
بررسی موضوع مشخص شد سارق یا سارقین با بالارفتن از 
جعبه و تیرهای برق کنار بانک ها و اماکن خصوصی اقدام 

به سرقت دوربین های مدار بسته می کنند.
از  بیان کرد: پس  استان فارس  رئیس پلیس آگاهی 
بازدید کارآگاهان از صحنه های سرقت و بررسی فیلم های 
ضبط شده چهره سارق استخراج شد که پس از اطلاع 
رسانی به واحدهای گشت و عملیات، سارق به نام 'ف - ف' 

و محل های سکونت و اختفای وی شناسایی شد.
حیدری افزود: در یک عملیات غافلگیرانه پلیسی متهم 

بررسی  در  آگاهی  پلیس  به  انتقال  از  پس  و  دستگیر 
سوابق وی مشخص شد، متهم دارای سه فقره سابقه به 
اتهام سرقت و اعتیاد به موادمخدر است.وی اظهار کرد: 
در تحقیقات انجام شده از متهم دستگیر شده، وی به 16 
فقره سرقت شبانه دوربین مدار بسته از جلو بانک ها و 
اماکن تجاری به تنهائی در شهرستان شیراز اقرار کرد.

های  صحنه  گفت:  فارس  استان  آگاهی  پلیس  رئیس 
سرقت بازسازی شد و 13 نفر از شکایت کنندگان )پنج 
فقره سرقت دوربین مدار بسته بانک و هشت فقره سرقت 

از اماکن خصوصی( شناسایی شده اند.

 رئیس پلیس آگاهی استان  قم از دستگیری سارق حرفه ای با 27 فقره سرقت سیم 
کابل هوایی خبر داد . 

 سرهنگ غنی زاده  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس اظهار داشت: در پی 
وقوع چندین فقره سرقت سیم کابل های هوایی در ارومیه ، رسیدگی به موضوع در دستور 

کار پلیس قرار گرفت. 
وی افزود : ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتی، موفق شدند سارق را شناسایی کنند، در 

استعلام های صورت گرفته مشخص شد که متهم از سارقان حرفه ای و سابقه دار است. 
این مقام انتظامی ادامه داد : پس از شناسایی مخفیگاه متهم، ماموران به صورت نامحسوس، 
وی را تحت نظر قرار داده و شب گذشته او را حین سرقت دستگیر کردند. به گفته رئیس 
پلیس آگاهی آذربایجان غربی، متهم در بازجویی های پلیسی به 27 فقره سرقت سیم کابل 

های هوایی در شهرستان اعتراف کرد.
دستگیری زن جیب بر با 25 فقره سرقت 

رئیس پلیس آگاهی استان آذربایجان غربی در بخش دیگری از سخنان خود از دستگیری 
زن جیب بر حرفه ای با 25 فقره سرقت خبر داد . سرهنگ غنی زاده اظهار داشت: در پی 
وقوع چندین فقره جیب بری در بازار ارومیه، رسیدگی به موضوع در دستور کار پلیس 
آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: کارآگاهان با انجام اقدامات اطلاعاتی، موفق شدند سارق 
را شناسایی که در استعلام های صورت گرفته مشخص شد متهمه 25 ساله و از سارقان 
سابقه دار و حرفه ای طایفه فیوج است. این مقام انتظامی ادامه داد: پس از شناسایی مخفیگاه 

متهمه، ماموران ، وی را تحت مراقبت نامحسوس قرار داده و هنگام جیب بری دستگیر 
کردند. رئیس پلیس آگاهی استان آذربایجان غربی با اشاره به اینکه متهمه در بازجویی های 
پلیسی به 25 فقره جیب بری در سطح شهرستان اعتراف و تصریح کرد : وی پس از تشکیل 

پرونده مقدماتی جهت سیر مراحل قانونی، تحویل مقامات قضائی شد.

رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد:

 روان سازی  17 نقطه ترافیکی قم در زمان افطار

رئیس پلیس آگاهی استان فارس :

دزد دوربین های مداربسته درشیراز دستگیر شد 

رئیس پلیس آگاهی استان آذربایجان غربی خبرداد:

دستگیری سارق حرفه ای با 27 فقره سرقت در ارومیه 
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از صف طولانی در راهروهای صداوسیما تا پرورش کدو و گوجه

بازماندگان دلواپس 
مجلس دهم چه می کنند؟

کمتر کسی است که نداند بسیاری از اصولگرایان شناخته شده، از حدادعادل گرفته تا 
قالیباف و زاکانی، قبای خود را برای ریاست مجلس می دوزند و هم برای جانشینی ضرغامی 
و هم برای نشستن روی صندلی سرافراز خود را شایسته می دیدند و در رسانه های وابسته 

به خود این مسئله را مطرح می کردند.
حکایت بازماندگان از مجلس دهم، اگرچه در راهروها و صندلی های سبز پارلمان تمام 
شد، اما زمزمه های حضورشان در نهادهای مختلف شنیده می شود؛ در این میان البته 
تکلیف حمید رسایی از دیگران روشن تر است. او که زمانی مسئولیت ارشاد قم را برعهده 
داشت، حالا پس از دوران نمایندگی خیار پرورش می دهد، کدو و گوجه هم کاشته است و 

مردم را به پرورش کدو و خیار و گوجه تشویق می کند.
*  نمایندگان سابق و معاونت پارلمانی!

هدایت الله میرمرادزهی نماینده سابق مردم شهرستان سراوان می گوید: برای معاونت 
پارلمانی وزرات جهاد کشاورزی به من قول مساعد داده شده که امیدوارم بتوانم در این راه 
موفق باشم و به مردم خدمت کنم. اگر این ادعا صحت داشته باشد باید همین روزها منتظر 
وداع آقایی از وزارت جهاد کشاورزی باشیم که روز گذشته نیز درگیری اش با یوسفیان ملا 
در مجلس حاشیه ساز شد. نعمت منوچهری، نماینده اورامانات هم گفته است به  عنوان 

مشاور وزیر بهداشت درمان در امور بیمه منصوب شده است.
* به سوی سیما یا در کار فرش و تلویزیون!

یکی از نمایندگان در پاسخ به این سوال که بعد از دوران نمایندگی چه می کنید گفته 
بود در کار فرش و تلویزیون خواهم بود! روی فرش می شینم و تلویزیون نگاه می کنم؛ اما 
این شوخی را خیلی ها جدی گرفتتند. به خصوص اینکه پایان مجلس همزمان شد با تغییر 

مدیر رسانه ملی.
عملکرد سرافراز در صداوسیما آنقدر ضعیف بود که صدای موافق و مخالف بلند شده بود. 
نه ابتکار تازه ای در سریال ها بود و نه عدالتی در بخش های خبری. نمونه مشهورش همان 
شبی بود که اجازه ندادند تصاویر حضور ظریف در برنامه نود نمایش داده شود و گفتند 
این نمایش تبلیغ سیاسی برای اصلاح طلبان در انتخابات است و همان شب حداد عادل به 
خندوانه آمد و منتقدان خود را حرام لقمه خطاب کرد! با این وجود خود اصولگرایان هم به 
این نتیجه رسیدند که دلیل صداوسیما برای عدم پخش مصاحبه ظریف باور کردنی نیست 
و این نمایش نتیجه ای جز تحقیر حدادعادل نداشت و مردم تهران را از رای دادن به لیست 

حدادیان منع کرد.
بزرگترین شکست تاریخ انقلاب برای اصولگرایان در زمانی رخ داد که صداوسیما بیشتر 
از هر زمانی تبدیل به بلندگوی تبلیغاتی اصولگرایان شده بود و این نمایش های تبلیغی 
تا جایی پیش رفت که یکی از شبکه های استانی در روز تبلیغات می نوشته به نامزدهای 

آزادیخواه رای بدهید و نام نامزد اصولگرایان هم آزادیخواه بود.
همین عملکرد ضعیف باعث شد کسی از رفتن سرافراز ناراحت و متعجب نشود و حتی 
رسانه مکتوب وابسته به صداوسیما همان فردای انتصاب شروع به تعریف و تمجید از مدیر 

جدید کرد. مدیری که تخصص فنی او به گرایش سیاسی اش سایه افکنده است.
مهندس »علی عسگری« که سابقه حضور در فروشگاه رفاه را دارد. این سابقه یادآور 
زمانی است که پورمحمدی از مدیریت شبکه سه عزل شده بود در مراسم تودیع و معارفه 
مدیر جدید زبان به انتقاد گشود و از فردی انتقاد کرد که سابقه مدیریتی در حراست 

فروشگاه رفاه شهر ری را داشته است.
* یکی به میخ یکی به نعل!

به این زودی نمی توان به عملکرد علی عسگری نمره داد. چه بسا تا روزهای آخر مدیریت 
کوتاه سرافراز نیز شبکه های سیما بیشتر زمان خود را به برنامه هایی اختصاص داده بودند 
که میراث ضرغامی بود؛ اما تغییر در بخش های خبری از همان شب های اول اتفاق می افتد. 
پس عجیب نبود که اصولگرایان از حضور سیدحسن خمینی در صدا و سیما آشفته شوند 

و عملکرد مدیر جدید را زیر سوال ببرند.
در مقابل اما در همان ایام وحید یامین پور نیز به صداوسیما بازگشته بود. یامین پور 
روزگاری داعیه نامزدی انتخابات از قم را داشت، شاید مانع حضور لاریجانی شود اما در 
روزگاری که اصولگرایان دوباره با لاریجانی همراه شده اند و او را بر صدر مجلس نشانده اند، 

حضور یامین پور در صداوسیما پیام  جالبی به همراه خواهد داشت.
با این حال مشهور ترین چهره هایی که به تلویزیون آمده اند را می توان در میان نمایندگان 
سابق مجلس جست و جو کرد. مهمترین آنها بیژن نوباوه است که قرار است مجری یکی از 

برنامه های جذاب و پر بیننده شبکه افق شود.
* صف طولانی مدعیان

کمتر کسی است که نداند بسیاری از اصولگرایان شناخته شده، از حدادعادل گرفته تا 
قالیباف و زاکانی، قبای خود را برای ریاست مجلس می دوزند و هم برای جانشینی ضرغامی 
و هم برای نشستن روی صندلی سرافراز خود را شایسته می دیدند و در رسانه های وابسته 

به خود این مسئله را مطرح می کردند.
در سطح بعدی هم بذرپاش و فاطمه رهبر و جمعی دیگر هستند که امیدی به 
ریاست صداوسیما ندارند اما به دنبال آن هستند که یکی از معاونت های اصلی صدا و 

سیما را بگیرند.
بعید است رییس جدید برنامه ای برای عزل مهرداد بذرپاش که در 20 اردیبهشت سال 
جاری در حکمی از سوی »محمد سرافراز« به دبیری قرارگاه تخصصی ماهواره منصوب 
شد و پیش از این نیز به عنوان عضو شورای راهبردی شبکه سه نیز فعالیت داشت، داشته 
باشد. این قرارگاه با هدف بررسی نقش ماهواره ها و چگونگی برخورد با تهاجم فرهنگی 
دشمن، تشکیل شده است و بعید نیست ممنوعیت تبلیغ فیلم های سینما در ماهواره نتیجه 
تصمیم های او باشد اما هنوز برای گل شدن بذرهای بذرپاش زود است و در آینده بیشتر 

از او خواهیم شنید.
به گزارش ایلنا، هرچند گفته شد فاطمه آلیا گزینه معاونت صداوسیما نیست، اما بعید 
نیست باز هم مسئولیتی در رسانه ملی پیدا کند. آنها مدعی مهندسی فرهنگی هستند و 

می خواهند تجربه های درخشان مدیریت فرهنگی خود را در صداوسیما تکرار کنند.
صفار هرندی هم که بعد از عزل از وزارت ارشاد احمدی نژاد، بیشتر وقت خود را به عنوان 
کارشناس و سخنران در صداوسیما می گذراند، یکی دیگر از نیروهای سیاسی شناخته 

شده ای است که بعید نیست به عنوان مدیر یکی از بخش های این سازمان معرفی شود.

دریــچه

رییس مجلس شورای اسلامی ضمن تشریح آخرین وضعیت 
پرونده هسته ای و برجام گفت: نااهلی طرف مقابل دلیل نمی شود که 
ما مذاکره را دنبال نکنیم بلکه جنس مذاکره تغییر می کند و به نوعی 

با حساسیت بیشتری دنبال می شود.
علی لاریجانی که سه شنبه شب در برنامه گفت وگوی ویژه خبری 
شبکه دو سیما سخن می گفت، اظهار کرد: تمرکز مجلس دهم روی 
مساله فرهنگ و اقتصاد است و این دو موضوع در کنار مسائل سیاسی 

اصلی ترین مسائل حال حاضر کشور هستند.
وی  افزود: در بخش تولید و اقتصاد باید حرکت به گونه ای باشد 
که زمینه های جذب سرمایه گذاری در کشور فراهم شود و نقدینگی 
که در کشور کم هم نیست به سمت تولید سوق داده شود و تسهیل 
قوانین و رفع قوانین مانع با کمک کمیسیون ها در اولویت قرار گیرد.

وی افزود: باید منابع به سمت رونق اقتصادی هدایت شوند. 
همچنین در بخش نظارت نیز باید اقداماتی صورت گیرد چرا که ما 
برخی قوانین نظیر قانون احرای سیاست های کلی اصل 44 را داریم 
که عملا در اجرا متوقف مانده است و نتوانسته به اهداف خود برسد 
که نمونه بارز آن نیز سهام عدالت است که ظاهر غیردولتی دارد اما 

عملا توسط دولت مدیریت می شود.
وی تصریح کرد: قانون تجارت، قانون مهم دیگری است که باید 
طوری تغییر کند که شرایط را به نفع اقتصاد و رونق تولید تغییر دهد 
و این قانون حدود 1000 ماده دارد که در مجلس قبل به صورت اصل 
هشتاد و پنجی تصویب شد اما شورای نگهبان با توجه به ساز و کار 
خاص خود امکان بررسی آن را نداشت و امیدواریم در این مجلس بار 
1000 ماده ای آن را کم کنیم و مواردی که لازم است را تغییر دهیم.

رییس قوه مقننه با اشاره به فرمایشات رهبر انقلاب در جمع 
نمایندگان مجلس دهم گفت: در فرمایشات رهبری چند بخش مهم 
وجود داشت. یکی توجه به اقتصاد بر محور اقتصاد مقاومتی، یک 
بخش توسعه فرهنگی و بخش دیگر نیز دغدغه انقلابی مجلس دهم. 
در بخش فرهنگ، شورای عالی انقلاب فرهنگی مرجعی برای این 
بخش است و باید به این نکته توجه کنیم که هر قدر فرهنگ را 
مردمی تر کنیم یعنی گستره کار فرهنگی را عمومی کنیم، تولیدات 
فرهنگی ارزشمندتر خواهد شد. همچنین باید دغدغه فرهنگی 
در بطن جامعه شکل بگیرد و عمق مسائل فرهنگی بیشتر شود. 
همچنین در بخش تولیدات فرهنگی باید ارتقا پیدا کنیم که البته این 

موضوع پشتوانه مالی قوی می خواهد.
لاریجانی ادامه داد: ولنگاری فرهنگی امری است که باید به دقت 
رصد شود و مورد توجه قرار گیرد؛ هرچند که ما کمک به بخش 
فرهنگ را در سال های گذشته داشته ایم و این کمک ها کم هم نبوده 

اما این منابع در جای درست مصرف نشده است.
نماینده مردم قم تصریح کرد: به عنوان مثال در رادیو و تلویزیون 
باید مدیریت درست تری داشته باشیم. گسترش نیروی انسانی یک 
عارضه ای است که در کشور در حال وقوع است. این یعنی بزرگ شدن 
دولت. صرف منابع به مصارف جاری عارضه ای است که در فرهنگ 
وجود دارد و در رادیو و تلویزیون نیز شاهد آن هستیم ضمن اینکه 

باید نظارت فرهنگی را نیز قوی تر انجام دهیم.
 وی تاکید کرد: لذا باید طوری مدیریت شود و در مدیریت 
تغییراتی ایجاد کنیم تا منابع برای فعالیت فرهنگی مهیا شود اما همه 
مساله این نیست و باید در نظارت نیز همان طور که گفته شد موفق تر 

عمل می کردیم.
لاریجانی در بخش دیگری از اظهارات خود و در پاسخ به سوال 
اقتصادی یکی از مجریان برنامه گفت: اقتصاد مقاومتی چند محور 
مهم دارد. یکی تقویت تولید داخل است. یکی صادراتی اندیشیدن و 
یک محور افزایش بهره وری که باید به آنها توجه جدی شود. همچنین 
ما مشکل دیگری که در کشور داریم مساله قاچاق است که به رونق 
تولید لطمه جدی می زند و باید ببینیم که آیا قوانین مرتبط با مبارزه 

با قاچاق کافی است یا خیر؟ اما در ایران به دلایل مختلف زمینه های 
قاچاق فراهم شده است. زمانی برخی قوانین برای توسعه اشتغال 
در مناطق مرزی زمینه قاچاق امروز را فراهم کرد. همچنین توسعه 
مناطق آزاد که فلسفه آن تسهیل صادرات بود نیز امروز به فرصتی 
برای واردات مبدل شده است و قاچاق نیز در این مناطق شرایط 

مناسبی پیدا کرده است.
وی تصریح کرد: 20 میلیارد دلار قاچاق رقمی است که می تواند 

اقتصاد را فلج کند و باید دقت بیشتری در این زمینه شود.
نیز  ازدیاد جمعیت  با  لاریجانی در خصوص قوانین مرتبط 
گفت: در بخش ازدیاد جمعیت قوانین خوبی در مجلس تصویب 
انقلاب  عالی  شورای  پیشنهاد  براساس  که  قانون  یک  اما  شد 
فرهنگی در مجلس بررسی شد بار مالی زیادی حدود 12 هزار 
میلیارد تومان داشت که قابل بررسی نبود و وضع اقتصادی ما 
اجازه اجرای چنین قانونی را نمی داد لذا باید شرایط اقتصادی 
برای توسعه مشوق های رشد جمعیت را داشته باشیم که امروز 

همه این شرایط مهیا نیست.
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: در مساله فرهنگ باید 
در همه شئونات قدری حوصله بیشتری داشته باشیم چرا که مساله 

فرهنگ حوصله می خواهد و با بخشنامه حل نمی شود.
وی همچنین با اشاره به متقاضیان زیاد عضویت در کمیسیون های 
اقتصادی و تعداد کم داوطلبان برای عضویت در کمیسیون  فرهنگی 
مجلس دهم گفت: لزوما این اتفاق به معنی نداشتن دغدغه فرهنگی 
نیست چرا که در کشور مشکلات اقتصادی زیادی وجود دارد که 
ذهن نمایندگان به سمت حل آنها حرکت می کند و بخش های 
غیرفرهنگی آنقدر فشار می آورد که ذهن نمایندگان برای حل آنها 
به سمت روش های اقتصادی سوق داده می شود و اشتغال و تولید و 

رکود به دغدغه اصلی نمایندگان تبدیل شده است.
لاریجانی تصریح کرد: اینکه پیش بینی کنیم که مجلس به لحاظ 
اقتصادی در دوره دهم فقیرتر شده درست نیست و کمی برای 
قضاوت زود است چرا که افراد متخصص و باسابقه ای در این حوزه 
در مجلس حضور دارند و باید صبر کرد تا نتیجه حضور این افراد 

را ببینیم.
وی در خصوص آخرین وضعیت لایحه برنامه ششم توسعه 
نیز گفت: همین امروز طی جلسه ای با رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی این موضوع پیگیری شد. استدلال دولت این است که 

وقتی  پیوست ها تقدیم شده همه دغدغه ها در آن هست اما مجلس 
معتقد است این پیوست ها عین قانون نیست و ما این پیوست ها را 

تصویب نمی کنیم.
لاریجانی افزود: یک سری از موارد معمول در قوانین برنامه در 
قالب احکام دائمی تصویب شده است و منطقی این است که دولت 
یک برنامه روشن را با عنوان لایحه برنامه ششم تقدیم مجلس کند تا 
گرای روشنی برای 5 سال آینده کشور بدهد اما اگر این کار صورت 
نگیرد بار آن روی دوش مجلس می افتد و ما در مجلس مولف برنامه 

5 ساله خواهیم شد.
وی تاکید کرد: برای رسیدن به اهداف برنامه و همچنین عبور از 
مشکلات نوعی روحیه انقلابی نیاز است و برای تحقق اقتصاد مقاومتی 
نیز به روحیه انقلابی نیازمندیم و باید بپذیریم که ما در کشور نوعی 
به هم ریختگی اقتصادی پیدا کرده ایم که آن هم به خاطر عدم اجرای 
درست قوانین بوده است؛ مثلا در بخش بنگاه های زودبازده که تصور 
می شد طرح خوبی است و مقدار زیادی از منابع کشور را بلعید، کاری 
صورت نگرفت. همچنین مسکن مهر که فلسفه غلطی نداشت اما به 
خوبی اجرا نشد و طوری حرکت کرد که نقدینگی را افزایش داد و 
با یک سری کارهای خلاف برای تامین نقدینگی مورد نیاز آن مواجه 

شدیم و امروز برای حل این مسائل یک روحیه انقلابی نیاز است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: نگاه 
انقلابی نگاهی است که در زمان جنگ به کمک ما آمد و تجربه 
موفقی داشتیم و برای تحقق اقتصاد مقاومتی نیز این نگاه مورد نیاز 
است. ما باید از ساختار بروکراتیک عبور کنیم و با یک مجاهدت 
از بن بست های ایجادشده در این حوزه خارج شویم و بحث اقتصاد 
مقاومتی را که در اولویت کمیسیون های مجلس قرار خواهد گرفت، 

جدی بگیریم.
لاریجانی در بخش دیگری از اظهارات خود و در پاسخ به سوالی 
در مورد میزان تاثیرگذاری سینما در جامعه گفت: سینما روی 
فرهنگ عمومی مردم تاثیر زیادی می گذارد و ما باید با استفاده از 
ابزارهای نظارتی بر این نوع تولیدات فرهنگی تنوع بیشتری ببخشیم 
و به آن توجه کنیم. باید ولنگاری فرهنگی را جدی بگیریم. همچنین 
در بخش رسانه های جدید باید در جامعه متناسب با آداب و فرهنگ 
خود آن را گسترش دهیم و با محدودیت در این حوزه نمی توانیم 

موفق شویم.
وی در بخش دیگری از این گفت وگو، فشار مالیاتی در شرایط 

رکودی را در کشور نادرست دانست و تصریح کرد: اگر فشار مالیاتی را 
در شرایط رکود زیاد کنیم جواب عکس می دهد. نباید به بنگاه ها در 
شرایط رکورد فشار بیاوریم. باید توجه کنیم که اصل مالیات بر ارزش 
افزوده کار خوبی است اما نباید طوری ساز و کار آن را تعیین کنیم که 

مشکلات تولید افزایش یابد و روی تولید فشار وارد شود.
رییس قوه مقننه همچنین در مورد سیاست خارجی کشور گفت: 
منطقه ما هیچ وقت در شرایطی که امروز قرار دارد نبوده است و 
هیچ گاه اینقدر آشفتگی نداشته ایم. این آتش، بسیاری از کشورها را 
دچار آسیب کرده است و روند جریان های تروریستی نیز در منطقه 
طوری است که روند صعودی دارد و روز به روز متنوع تر شده است و 
این عارضه کوتاه مدت منطقه ما نیست بلکه باید آماده باشیم که این 
عارضه طولانی شود اما جمهوری اسلامی در این حوزه رفتاری متین 
و عاقلانه داشته است و در مقابل، دیگران اشتباهات فاحشی مرتکب 

شده اند که بحران را تشدید کرده است.
وی افزود: امروز امنیت، دیوار جغرافیایی ندارد و تامین امنیت مرز 
نمی شناسد. به حمدالله سیاست جمهوری اسلامی طوری بوده است 
که به یک امنیت داخلی پایدار رسیده ایم و روی امنیت منطقه نیز 

تاثیرگذار بوده ایم و باید با حوصله این مسیر را ادامه دهیم.
لاریجانی تاکید کرد: در این میان مساله مقاومت مساله ریشه داری 
همچنین  دارد.  منطقه  هوشیاری  و  بیداری  در  ریشه  که  است 
دموکراسی خواهی به یک خواست عمومی تبدیل شده است و همه 
جا مردم بر تاثیر خود روی سرنوشتشان حساس هستند و سیاست 
آمریکا نیز برای انحراف این مساله در درازمدت موثر نخواهد بود و 
مقاومت نیز در این مسیر موثر خواهد بود چرا که اگر مقاومت نباشد 
این خواست ها بلعیده می شود و اگر ما نیز از آن حمایت نکنیم به 
سطحی از بلوغ رسیده که حرکت ادامه داری را خواهد داشت و ما 

مقاومت را متعلق به آینده می دانیم.
رییس مجلس شورای اسلامی همچنین در خصوص آخرین 
وضعیت پرونده هسته ای و برجام گفت: نااهلی طرف مقابل دلیل 
نمی شود که ما مذاکره را دنبال نکنیم بلکه جنس مذاکره تغییر 
می کند و به نوعی با حساسیت بیشتری دنبال می شود اما در کل، 
تمهیداتی که در برجام برای شرایط مختلف دیده شد مثبت بود اما 
آمریکایی ها در اجرا در مقطعی شروع به حرکت خلاف کردند که 
با روح برجام موافق نبود و وزارت خارجه نیز آن را دنبال می کند و 
در خود برجام نیز دنبال کردن این مسائل دیده شده است و وزارت 
خارجه باید در مورد این عملکردها و آخرین وضعیت برجام را گزارش 
دهد و توجه کنیم که برجام موضوعی است که برای سال ها ادامه 

می یابد و مرتب باید رصد شود.
وی تاکید کرد: اگر برجام در اجرا به جایی برسد که طرف های 
مقابل بخواهند تفاوت های جدی با اصل توافق ایجاد کنند ما ابزارهایی 

در دست داریم که آنها را پشیمان کنیم.
با اشاره به  رییس قوه مقننه در بخش پایانی اظهارات خود 
ساختار مجلس دهم گفت: مجلس دهم، مجلسی ولایی است و 
همه گروه های موجود در آن به این موضوع معتقدند هرچند که 
دسته بندی های جاری جامعه در مجلس نیز وجود دارد اما همه 
گروه ها به این بلوغ رسیده اند که اگر برخی سایش ها را کنار بگذارند 
می توان به حل مشکلات کشور کمک کرد و به نوعی باید روی نقاط 
مشترک و حل مسائل اصلی متمرکز شویم و مجلس دهم از این 
پتانسیل برخوردار است که با یک رویکرد آرام و کارشناسی به حل 
مسائل کشور بپردازد و رسانه ها نیز باید تلاش کنند که کارآمدی 
مجلس روی مسائل اصلی مورد توجه قرار گیرد و من نیز به شرایط 
آینده کشور در این بخش امیدوارم و در کل نگاه مثبتی به شرایط 
مملکت دارم و معتقدم روزهای سختی را پشت سر گذاشته ایم و لازم 
است با یک همگرایی و همفکری، شرایط را برای رسیدن به اهداف 

در همه بخش ها فراهم کنیم.

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در 
مجلس دهم با ابراز امیدواری مبنی بر الگوی پاکدست شدن این دور 
مجلس و قناعت نمایندگان به حقوق قانونی خود، این مساله را راه 
مبارزه با فساد اداری شناخت و گفت: دولت علاقه بسیاری به مبارزه 
با فساد دارد و درصورت برچیده شدن فساد، می تواند کار خود را با 

سرعت پیش برد.
انتخاب  با جماران، درمورد  سهیلا جلودارزاده در گفت و گو 
لاریجانی به عنوان رییس مجلس و ترکیب هیات رییسه، گفت: هیات 
رییسه، منتخب مجموعه نمایندگان مجلس و برای ما بسیار محترم 
است. امیدواریم این هیات رییسه در انجام وظایف خود که اداره خوب 

و مناسب مجلس هست، موفق باشند.
وی با تاکید بر این که همه ما آمادگی داریم که به هیات رییسه 
در بهتر اداره شدن مجلس دهم و پیش برد امور مردم کمک کنیم، 
درمورد اولویت های مجلس، اظهار کرد: به طور قطع اولین برنامه که 
به مجلس می آید، برنامه پنج ساله ششم توسعه است که باید مورد 

رسیدگی قرار گیرد و به تصویب برسد.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در 
مجلس دهم با تاکید بر لزوم توجه بیشتر به اقتصاد، گفت: باید به 
گونه ای برنامه ریزی و مشکلات موجود به سرعت حل شود تا سال 

1404 بتوانیم به چشم انداز بیست ساله دست پیدا کنیم.
*  قوانین اصلاح نشود، اقتصاد شرایط بدتری پیدا می کند

جلودارزاده با تاکید بر این که بخش هایی از اقتصاد تخریب شده 
است و قوانین به گونه ای است که اگر اصلاح نشوند، شرایط می تواند 
از این که هست، بدتر شود، گفت: در درجه اول باید این وضعیت 
اقتصاد را حفظ کنیم تا بتوانیم قدم های اول را برای پیشرفت و توسعه 
برداریم. وی درمورد نظارت قوی مجلس بر امور برای مقابله با فساد 

و رانت نیز گفت: امیدواریم این مجلس الگوی پاکدست ترین مجلس 
باشد چرا که اگر ما در طول این چهارسال انگیزه های مادی خودمان 
را برای پیشرفت شخصی کنار بگذاریم و از این چهارسال هیچ توقع 
مادی، غیر از حقوق و مزایای قانونی ای که هست، نداشته باشیم، به 
طور قطع می توانیم فساد اداری را بهتر بشناسیم به دلیل این که 
خودمان در این عرصه نیستیم؛ در نتیجه می توانیم مبارزه لازم را 

با فساد انجام دهیم. 
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در 
مجلس دهم با تاکید بر این که دولت هم بسیار راغب به مبارزه با فساد 
است، گفت: می توانیم با همکاری دولت با فساد اداری مبارزه کنیم.
اگر فساد برچیده شود، دولت می تواند کار خود را با سرعت پیش برد.

جلودارزاده با تاکید بر این که گلوگاه هایی که به جهت گرفتن 

رشوه وجود دارند و ایجاد ارتباطات غیرقانونی احتمالی بین ارباب 
امیدواریم دولت و  رجوع و کارمندان، آفت خدمت است، گفت: 
مجلس برای جلوگیری ازاین امر همکاری کنند؛ راه پیش رو نیز 
این هست که کارگزاران نظام حب دنیا را از خود دور کنند؛ این امر 
موهبت بزرگی است تا افراد در این چهارسال خود را از شر دنیا که 
رأس کل گناهان هست، نجات دهند. وی با ابراز امیدواری نسبت به 
این که همه ادارات به ویژه وزارت ارشاد، جمله "حُبُّ الدنیا رأسُ کلّ 
خطیئةٍ" را بنویسند و همه جا درج کنند؛ اظهار کرد: لازم است یک 
نهضت بازگشت به خدا در کشور از طرف همه ما شکل گیرد و شروع 
شود تا بتوانیم شیاطینی که قداست نظام اسلامی و عظمت نهضت 
امام خمینی را با رفتارهای دنیا دوستانه و دنیا پرستانه شان، به سمت 

شکست سوق می دهند، وادار به عقب نشینی کنیم.
*  خدای رنگین کمان" نشاط آور و یادآور لطافت بود

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس، در 
مجلس دهم درمورد واکنش افراد و برخی از رسانه ها به شعر "به نام 
خداوند رنگین کمان" که در آغاز صحبت های نماینده عسلویه که 
یک زن جوان است، بیان شد، تاکید کرد: چهره ای که در مجلس از 
خانم ها نشان داده شده همیشه جدی و حتی گاه خشن بوده است، 
بنابراین این نوع آغاز سخن، برای من یادآور لطافت کودکی بود، خیلی 
هم خوشحال شدم، که این موضوع به درون مجلس راه پیدا کرده 
است. جلودارزاده با اشاره به این که سخنان نماینده جوان، نشان پاکی 
صداقت و شور و نشاط جوانی بود، درمورد ابراز نگرانی از جوان و بی 
تجربه بودن برخی نمایندگان دوره دهم مجلس گفت: وقتی که یک 
کلمه که نام خداوند هم هست، رییس مجلس را به نشاط می آورد، 
آن بیان، ملت را به نشاط می آورد، این مساله خوب است. هرچیزی 

در جای خودش خوب است.

علی لاریجانی تشریح کرد:

آخرین وضعیت پرونده هسته ای و برجام

سهیلا جلودار زاده:

پاکدستی مجلس راه مبارزه با فساد است

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای محمد نجف زاده فرزند بهلول دارای شناسنامه شماره 392 به شرح دادخواست 
به کلاسه 950756 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین 
توضیح داده است که شادروان بهلول نجف زاده به شناسنامه شماره 421 در تاریخ 
1388/8/25 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به 1 – جواد نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 9506 نسبت با متوفی فرزند. 2 
- اروج نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 340 نسبت با متوفی فرزند. 3 - علی نجف زاده فرزند 
بهلول ش.ش 341 نسبت با متوفی فرزند. 4 - جهانبخش نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 
391 نسبت با متوفی فرزند. 5 - محمد نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 392 نسبت با متوفی 
فرزند. 6 - رحیمه نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 949 نسبت با متوفی فرزند. 7 - نجیبه 
نبی زاده فرزند رحمت ش.ش 21 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای محمد علی سیفی فرزند نادعلی دارای شناسنامه شماره 796 به شرح دادخواست 
این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و  از  به کلاسه 950761 
چنین توضیح داده است که شادروان نادعلی سیفی به شناسنامه شماره 413 در تاریخ 
1395/2/29 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به
1 – نجفعلی سیفی فرزند نادعلی ش.ش 5 نسبت با متوفی فرزند. 2 - رسول سیفی 
فرزند نادعلی ش.ش 1096 نسبت با متوفی فرزند. 3 – محمد علی سیفی فرزند نادعلی 
ش.ش 796 نسبت با متوفی فرزند. 4 - غلامعلی سیفی فرزند نادعلی ش.ش 2 نسبت 
با متوفی فرزند. 5 - محمد سیفی فرزند نادعلی ش.ش 964 نسبت با متوفی فرزند. 6 - 
سکینه سیفی فرزند نادعلی ش.ش 1238 نسبت با متوفی فرزند. 7 - فاطمه سیفی فرزند 
نادعلی ش.ش 795 نسبت با متوفی فرزند. 8 – تاجی نوری فرزند محمد قاسم ش.ش 
381 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک 
نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از 
تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای محمد نجف زاده فرزند بهلول دارای شناسنامه شماره 392 به شرح دادخواست 
این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و  از  به کلاسه 950756 
چنین توضیح داده است که شادروان نجیبه نبی زاده به شناسنامه شماره 21 در تاریخ 
1394/5/14 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به 1 – جواد نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 9506 نسبت با متوفی فرزند. 
2 - اروج نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 340 نسبت با متوفی فرزند. 3 - علی نجف زاده 
فرزند بهلول ش.ش 341 نسبت با متوفی فرزند. 4 - جهانبخش نجف زاده فرزند بهلول 
ش.ش 391 نسبت با متوفی فرزند. 5 - محمد نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 392 نسبت 
با متوفی فرزند. 6 - رحیمه نجف زاده فرزند بهلول ش.ش 949 نسبت با متوفی فرزند. 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

این هفته افزون بر حمله به برجام، سیاست های اقتصادی دستگاه اجرایی، سفر استانی 
هیات دولت به آذربایجان غربی و مساله احیای دریاچه ارومیه، فعالیت سوپرمارکت های 
بدون مجوز و نابودی بخشی از محصولات کشتزارهای گوجه فرنگی استان هرمزگان در زمره 

دست افزارهای شبکه های مجازی منتقد قرار گرفت.
فعالیت منتقدان دولت در فضای مجازی از مخالفت با سیاست ها و تصمیم های مربوط 
به امور کلان کشور فراتر رفته و به بهانه جویی های بی پایه و اساس رسیده است. در گروهی 
از صفحه ها و کانال های مجازی، همچون گذشته انتقاد از برجام بخش مهمی از مخالف 
خوانی ها را به خود اختصاص داده است. حاشیه سازی از سفر استانی رییس جمهوری به 
آذربایجان غربی، توهین به دولت در پی توقیف یک نشریه، انتقاد از سیاست های اقتصادی 
و مقصر جلوه دادن مسوولان اجرایی در مسایل غیرمربوط از مهم ترین محورهای انتقادی 
مخالفان دولت طی هفته گذشته به شمار می رود. در برابر، هشدار مسوولان ارشد نظام در 
خصوص برقراری وحدت میان دولت و ملت محوری مهم در دیگر صفحه ها و کانال های 

مجازی بود.

* استفاده از همه ابزارهای در دسترس برای حمله به دولت
گردانندگان کانال ها و صفحه های مجازی منتقد، این روزها بر حجم تاختن بر برنامه 
های اقتصادی و پسابرجامی دولت یازدهم افزوده اند. در این میان، چهره های سیاسی و 

شماری از مسوولان پیشین با اظهار نظرهای خود بر آتش این تنور دامن می زنند.
در صفحه اینستاگرام یکی از نامزدهای پر و پا قرص انتخابات ریاست جمهوری می 
خوانیم: اقتصاد قفل شده و رکود را می گویید آرامش! امروز ارزش هزار تومان روز انتخابات 
نصف شده است؛ همین پول  های نصف شده هم در دست مردم نیست. توصیه می کنم 
مردم را فریب ندهید، روزی حقیقت آشکار می شود. یکی از نمایندگان پیشین مجلس هم 
در گفت وگو با تارنمای »نامه نیوز« تاکید کرد: فکر می کردند با حل برجام همه جا بهشت 
می  شود. این کار اشتباه بزرگی بود متاسفانه دولت انتظارات مردم از برجام را بالا برده است، 
هرچه شفافیت بیشتر باشد نتیجه بهتر است هرچند متصور بودند توفیقات بیشتری نصیب 
می شود که اینگونه نبود. در کانال خبری دیگری نیز به نقل از یکی از نمایندگان مجلس نهم 
می خوانیم: اتفاقات اخیر در ترکیب هیات  رئیسه مجالس خبرگان و شورای اسلامی نشان 
می  دهد که دولت در زمینه حل مشکلات اقتصادی و مطالبات مردم موفق نبوده است. 
دولت باید این سؤال را از خودش بپرسد که چرا مردم به نامزدهای مورد حمایتش رأی 
نداده  اند؟ بهانه جویی از اقدام های اقتصادی دولت این هفته در حوزه مسکن و کشاورزی 
هم نمودی جدی داشت. به ادعای یک کانال خبری منتقد، بانک مسکن متقاضیان مسکن 

مهر را با پیامک تهدید کرده است. در این کانال تلگرامی می خوانیم: بانک مسکن با ارسال 
پیامکی به متقاضیان مسکن مهر نسبت به عدم پرداخت اقساط واحد تحویل گرفته نشده، 
اخطار و از شروع اقدام قانونی علیه آنها خبر داده است. همین کانال با انتشار تصویری بدون 
منبع معتبر، ادعایی مبنی بر اینکه کشتزارهای گوجه فرنگی پارسیان استان هرمزگان با 
بی کفایتی مسوولان نابود شده است، مطرح کرد. یک کانال خبری با نامی سه رقمی با 
دستکاری سخنان »سعید درخشانی« رییس اتحادیه سوپرمارکت  داران به نقل از وی نوشت: 
فقط 500 سوپرمارکت در پایتخت مجوز فعالیت دارند و دولت توان برخورد با سوپری های 
بدون  مجوز را ندارد. در ادامه انتقادهای اینچنینی، به صحبت های مدیر مسوول یک نشریه 
توقیف شده می رسیم. وی در انتقادی تند علیه دولت یازدهم، مدعی شد: دولتی که ادعا 
کرد »امام مسلمین هم باید نقد شود«، خود تحمل نقد خودش را هم ندارد. با پیگیری دلایل 
توقیف، متوجه شدیم در تمام موارد، عبور 9 دی از خطوط بنفش دلیل توقیف بوده است. این 
رفتارهای عصبی که این دولت از خود بروز می دهد و در مقابل رسانه ای که صریح صحبت 
می کند و اتفاقأ قانونی اشکال می گیرد و نشانه قانونی بودنش، تبرئه شدن و رفع توقیف 9 دی 

در تمامی موارد گذشته است، از کم  ظرفیتی دولت یازدهم حکایت دارد.

* حاشیه سازی از سفر استانی هیات دولت
سفر استانی رییس جمهوری به آذربایجان غربی در دهم خردادماه نیز دستمایه حاشیه 

سازی برخی منتقدان قرار گرفت.
در این پیوند، کانال خبری با نام عددی سه رقمی با انتشار ویدیویی مبهم از گفته های 
یک دانش آموز که در ظاهر برای مراسم استقبال از رییس جمهوری آمده بود، نوشت: دانش 
آموزانی که در مراسم استقبال از رییس جمهوری شرکت نکنند با کسر نمره مواجه می 
شوند. همچنین این کانال مدعی شد، تصاویر استقبال مردم از رییس جمهوری در ارومیه 
نیز جعلی بوده و از تصاویر سفر سمنان به جای سفر ارومیه در تارنمای ریاست جمهوری 

استفاده شده است. 
»محمد آقایارلو« فعال رسانه ای آذربایجان غربی نیز درباره سفر »حسن روحانی« رییس 
جمهوری به ارومیه در صفحه اینستاگرام خود نوشت: آقای روحانی مثل یک کاندیداتور 
تبلیغاتی با فعل های آینده سخنرانی کرد، یکی نبود بگوید امروز پس از سه سال ریاست 
جمهوری زمان فعل های آینده و سخنرانی های انتخاباتی نیست. همچنین، کانال های 
تلگرامی مخالف دولت تلاش کردند برنامه های دولت را برای احیای دریاچه ارومیه ناموفق 
جلوه دهند. در این باره، کانال خبری منتسب به یکی از نزدیکان رییس دولت پیشین در این 
زمینه نوشت: هیات وزیران به پیشنهاد وزارت کشور طرحی را برای احیای دریاچه ارومیه 

تصویب و ابلاغ کرد که بر پایه آن دولت باید با استفاده از فاضلاب شهری و پساب تصفیه 
خانه مراغه، عجب شیر و تبریزآب را به دریاچه ارومیه بازگرداند. این درحالی است که آمارها 
و نقشه ها نشان می دهد وضیعت دریاچه ارومیه بدون استفاده از پساب های تصفیه خانه ها 

و با مدیریت درست آب، نسبت به سال های گذشته بهبود یافته است.
یک کانال خبری منتقد هم به گفته های رییس جمهوری در جلسه توسعه و سرمایه 
گذاری استان آذربایجان غربی واکنش نشان داد و با توهین به روحانی، رای وی در انتخابات 

ریاست جمهوری سال 92 را زیر سوال برد.

* توصیه های بزرگان نظام به حفظ وحدت
به گزارش ایرنا، تکرار حادثه اخلال در سخنرانی برخی مسوولان نظام و چهره هایی چون 
»سیدحسن خمینی« یادگار امام )ره( به مناسبت سالگرد ارتحال بنیانگذار جمهوری اسلامی 
باعث شد تا رهبر انقلاب و رییس جمهوری نسبت به این اقدام افراد واکنش نشان داده و 

خواستار پرهیز از تندروی شوند.
کانال خبری »مجمع اصلاح طلبان« در این زمینه به تلاش گروهی برای ایجاد اخلال در 
سخنرانی رییس جمهوری در مراسم سالگرد رحلت امام )ره( اشاره کرد و نوشت: اتاق فکر و 
عملیات دلواپسان در دستور کار جدید خود و به بهانه مقابله با جریان خودساخته تقابل، قصد 
داشتند در شب سخنرانی رییس جمهوری در مرقد امام )ره( با برهم زدن مراسم و مختل 
کردن این سخنرانی طبق عادت همیشگی خود تداعی مقابله مردم با رییس جمهوری را 
کلید بزنند! اطلاع از طراحی دلواپسان و گزارش آن به مقامات ارشد نظام موجب تذکر مجدد 
رهبری به این محافل شد، به طوری که ایشان اعلام کردند این کارها را موجب تضعیف 
نظام می دانند. شنیده ها حاکی است، با توجه به تذکر رهبر انقلاب هرگونه تلاش برای چنین 
اقدامی با مقابله شدید دستگاه های امنیتی مواجه خواهد شد. کانال خبری »عصر ایران« نیز 
در این زمینه واکنش رهبر انقلاب و رییس جمهوری را بازتاب داد و نوشت: رهبر انقلاب 
خطاب به تندروها در مرقد امام تاکید کردند اتحاد دولت و ملت را به هم نزنید. همچنین 
به گفته رییس جمهوری خطاب به اختلاف افکنان، دشمنان آرزوی »ایجاد فاصله بین قوا 
و رهبری« را به گور خواهند برد. در ادامه حمایت ها از دولت، کانال خبری »ایران تایمز« 
به نقل از »عبدالعلی ابراهیمی« معاون شورای سیاست گذاری ائمه جمعه نوشت: وظیفه 
ائمه جمعه کمک به دولت است و همه باید در این راستا گام برداریم. وظیفه ما کمک به 
دولتمردان است که در خط مقدم هستند و آن ها را برای خدمتگذاری به مردم حمایت کنیم. 
امروز هم اگر دولت موفق شود افتخاری برای انقلاب اسلامی و روحانیت است و اگر ضعفی 

باشد کسی حق تخریب ندارد.

گذاری بر شبکه های مجازی

حمله به دولت با طعم گوجه فرنگی
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قرآن هر اندازه هم 
تكرار شود و به گوش خورد

 باز كهنه نمى شود

پنجشنبه - 20خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4021

سازمان توسعه و عمران قم در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتي شهرداري قم از طریق 
برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله اي نسبت به تأمین نیروي انساني مورد نیاز خود تا سقف 
75 نفر از طریق شرکت هاي واجد صلاحیت لازم با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید . 
مبلغ برآورد : 4,031 28,036,33 ریال. مدت انجام کار : 12 ماه . صلاحیت لازم : اشخاص حقوقي 
داراي تجربه و سوابق مورد تایید کارفرما. مبلغ تضمین شرکت درمناقصه: 1,140,816,700 ریال 
به صورت ضمانت نامه بانکی ، مطالبات تایید شده ، اوراق مشارکت و یا واریز وجه نقد به  شماره 

حساب سپرده1006220288  بانك شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم. 
نحوه پرداخت: نقد. مدت و محل خرید  اسناد: شنبه 95/03/22 لغایت دو شنبه 95/03/31 

، امور پیمانهای سازمان.
مدت و محل تحویل اسناد : شنبه 95/03/22 لغایت دوشنبه مورخ 95/03/31 پایان وقت 

اداری، دبیرخانه سازمان .
زمان بازگشایي: سه شنبه مورخ 95/04/01 ساعت 10 ، سالن جلسات سازمان توسعه و عمران 

قم .
هزینه خرید اسناد: مبلغ 2,000,000ریال به شماره حساب 1006761844 نزد بانك شهر بنام 
سازمان توسعه و عمران قم. هزینه درج آگهي ها در روزنامه ها به عهده برنده مناقصه بوده و 

سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول کلیه پیشنهاد ها مختار مي باشد.
متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه و یا دریافت اطلاعات تکمیلی به مدیریت 
امور پیمان های سازمان به آدرس قم خیابان معلم مجتمع ناشران طبقه پنجم مراجعه و یا با 

شماره تلفن های 37840660 - 37840661-025 داخلی 280 تماس حاصل فرمایند.

مناقصه  عمومی  
تأمین نیروي انساني

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مناقصه )نوبت اول(

نامحــرمانه
هر دقیقه جلسه مجلس چقدر هزینه دارد؟

گفته می شود: برای رسیدن به اینکه هر دقیقه صحن علنی مجلس چقدر هزینه بر است، می توان بودجه 
یک سال مجلس را بر میزان ساعات جلسات علنی پارلمان در همان سال تقسیم کرد. با جمع ساعات و دقایق 
برگزاری جلسات علنی در سال 93 پی می بریم که مجلس حدود 28501 دقیقه جلسه علنی داشته است. 
براین اساس سرجمع بودجه های مصوب مجلس در سال 93 رقمی در حدود 496 میلیارد تومان است که 
براساس گزارشات دیوان محاسبات کشور و کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، عملکرد مالی اعتبارات هزینه ای 
و اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای رقمی در حدود 506 میلیارد و 841 میلیون تومان است. با محاسبه 
این ارقام و تقسیم میزان بودجه مجلس بر ساعاتی که جلسه علنی برگزار شده است، می توان به ارقام زیر 
رسید: هزینه برگزاری یک دقیقه جلسه علنی  حدود 17 میلیون و 800 هزار تومان، هزینه برگزاری یک 
ساعت جلسه علنی بیش از یک میلیارد و 67 میلیون تومان، هزینه برگزاری یک روز جلسه علنی با احتساب 
4 ساعت حدود 4 میلیارد و 270 میلیون تومان.  البته واضح است که این ارقام، هزینه های برگزاری جلسات 
علنی در سال 93 است لذا هزینه هر دقیقه از صحن علنی مجلس در سال جاری با توجه به ثابت بودن میزان 
زمان برگزاری جلسات علنی و افزایش هزینه های مجلس از جمله افزایش حقوق، افزایش هزینه آب، برق و 
تلفن... و هزینه کارمندان، مسلما بیش از این ارقام خواهد بود. براساس قانون بودجه سال 1395 کل کشور، 
بودجه مصوب مجلس در بخش اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای در سال جاری 634 میلیارد 
تومان پیش بینی شده است که اگر میزان برگزاری جلسات علنی در سال جاری را برابر با سال 93 در نظر 
بگیریم، می توان به ارقام زیر رسید: هزینه برگزاری یک دقیقه جلسه علنی حدود 22 میلیون و 250 هزار 
تومان، هزینه برگزاری یک ساعت جلسه علنی حدود یک میلیارد و 335 میلیون تومان، هزینه برگزاری یک 
روز جلسه علنی با احتساب 4 ساعت حدود 5 میلیارد و 335 میلیون تومان لازم به ذکر است میزان بودجه ای 
که در این گزارش مبنا قرار داده شده، تنها بودجه مجلس شورای اسلامی است و نهادهای زیرمجموعه مجلس 
مانند مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات در قوانین بودجه سنواتی، ردیف بودجه ای مشخص و جداگانه دارند 
و از آنجا که اقدامات این نهادها در راستای امور مجلس است و ثمره آن باید در تصمیمات و اقدامات مجلس 
نمود داشته باشد، لذا اگر ارقام بودجه این نهادها به بودجه مجلس اضافه شود، ارقام ذکر شده در این گزارش 

)هزینه برگزاری یک دقیقه جلسه علنی( افزایش قابل توجهی خواهد داشت.

جوانان برای وام ازدواج به اندونزی بروند!
گفته می شود: بعد از اعلام آمارهای مختلف در مورد کاهش معنادار میزان ازدواج در کشور سرانجام 
در قانون بودجه 95 وام ازدواج از سه به 10 میلیون تومان افزایش یافت و نظام بانکی موظف شد از ابتدای 
امسال  براساس قانون بودجه نسبت به وام ازدواج اقدام کند ولی گویا قرار نیست به این زودی ها خبری 
از اجرای قانون باشد. این مسائل در حالی است که کشورهای دیگر به ویژه کشورهای اسلامی به شکل 
دیگری با مساله وام ازدواج برخورد می کنند و تسهیلات گسترده ای را برای ازدواج جوانان ارائه می دهند 
که شامل کمک های نقدی بلاعوض، وام های ارزان، فراهم آوردن محل برگزاری مراسم عروسی و مانند 
آن است. اندونزی یکی از این کشورهاست. در کشور اندونزی با جمعیتی بالغ بر 200 میلیون نفر  برای 
ازدواج جوانان وام هایی تا سقف 7400 دلار)30میلیون تومان( با نرخ سود حداکثر 2.2 درصد پرداخت 
می کنند. موسسات مالی در این کشور وام هایی 7 تا 100 میلیون روپیه ای به جوانان پرداخت می کنند 

که موعد بازپرداخت آنها از 6 ماه تا 5 سال می رسد.

ماهی شمال را نباید خورد یا ماهی جنوب را؟
گفته می شود: معاون محیط زیست دریایی سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه آلودگی 
ها در دریا کانونی هستند، گفت: این حرف که ماهی شمال یا جنوب را نباید خورد پشتوانه علمی ندارد. 
پروین فرشچی گفت: فعالیت ما درسازمان حفاظت از محیط زیست در راستای پاکیزگی دریاها، برنامه 
های منطقه ای محیط زیست، حفاظت از زیستگاها و گونه های در حال انقراض و مناطق حساس ساحلی 
است. وی در پاسخ به این سوال که با توجه به ورود فاضلاب به دریا و آلودگی حاصل ازآن آیا استفاده از 
آبزیانی دریایی مشکل زا است یا خیر؟ گفت: آلودگی ها در دریا کانونی هستند، این صحبت که ماهی 

شمال یا جنوب نخورید؛ پشتوانه علمی ندارد.من خودم از ماهی ها نیز استفاده می کنم.

خروج 21 هزار میلیارد تومان وام از شبکه بانکی
گفته می شود: تازه ترین آمار اعلامی بانک مرکزی باز هم از رشد تسهیلات پرداختی در شبکه بانکی 
خبر می دهد. این در حالی است که در مجموع در فروردین سال جاری 21.2 هزار میلیارد تومان یعنی 
حدود 8500 میلیارد تومان نسبت به ماه مشابه سال گذشته وام بانکی پرداخت شده است. این رقم 
67.7 درصد رشد دارد. بنا بر این گزارش، در حال حاضر از مجموع 21 هزار میلیارد تومانی که بانکها به 
بخش های مختلف اقتصادی پرداخت کرده اند حدود 68.9 و به عبارتی 14.6 هزار میلیارد تومان آن به 
تامین سرمایه در گردش بنگاههای اقتصادی اختصاص داشته است. این البته موضوع مورد تاکید به شبکه 
بانکی در دو سال اخیر بوده تا بتواند با ارائه تسهیلات بیشتر به حوزه های تولیدی، موجبات حرکت در این 

بخش و افزایش رونق اقتصادی را فراهم آورد.

باب اسفنجی کار دست سوشا داد
گفته می شود: لباس های خارج از عرف سوشا مکانی باعث شد کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال این 
دروازه      بان را 6 ماه محروم کند. در جلسه اخیر کمیته  اخلاق فدراسیون فو                        تبا                          ل مسائل مختلفی در                               رابطه 
با د              ر                     وازه                         بان فصل گذشته تیم فو                        تبا                          ل پر    سپولیس مورد بررسی قرار گرفت. از جمله مواردی که این کمیته  
بررسی کرده پوشش نامناسب و خارج از عرف سوشا مکانی بود که چندی پیش جنجال زیادی به پا کرد.  
کمیته  اخلاق به دلایل مختلف از جمله پوشش خاص مکانی که یادآور یک شخصیت انیمیشنی )باب 
اسفنجی(  بود، د              ر                     وازه                         بان سابق باشگاه پر    سپولیس شش ماه از حضور در میادین محروم کرده است. این 

حکم قطعی نیست و مکانی می تواند برای تجدید نظر درباره آن به کمیته  استیناف مراجعه کند. 

تحلیل احمدخاتمی از تأکید رهبری بر انقلابی ماندن
گفته می شود: سید احمد خاتمی گفت: باید دید چه اتفاقی افتاده که رهبر انقلاب این همه روی 
انقلابی ماندن تکیه دارند . عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری با یادآوری تفسیر انقلابی بودن از 
منظر رهبر معظم انقلاب گفت: بصیرت انقلابی، دشمن شناسی، نقشه های دشمن و عملکرد انقلابی، 
قانون مدارانه و به موقع و تقوای سیاسی در مسایل مختلف داشتن، خط و جهتی است که حضرت آیت 

الله خامنه ای دادند و باید به جای شعاری برخورد کردن بکوشیم تا این رهنمود معظم له عملی شود.

اقدام تحریک آمیز پوتین در آستانه یورو 2016
گفته می شود: رئیس جمهور روسیه در آستانه دیدار حساس دو تیم ملی فوتبال روسیه و انگلیس در 
یورو 2016 زیردریایی معروف کشورش را به آبهای آزاد و نزدیک به سواحل بریتانیا و فرانسه فرستاد. دو تیم 
ملی فوتبال روسیه و انگلیس در یورو 2016 برابر یکدیگر صف آرایی خواهند کرد اما ارسال و اعزام زیردریایی 
بزرگ روسیه به آبهای تحت مالکیت بریتانیا از سوی دولتمردان انگلیس یک اقدام تحریک آمیز تلقی شده 
است. پوتین اشاره کرده که این بهترین کار برای افزایش روحیه مردم کشورش همچنین بازیکنان و اهالی 

کاروان تیم ملی فوتبال روسیه بوده و باید این قدرت نمایی به موقع را در دستور کار قرار می داد.

صادرات بیش از 190 هزار تن آب مجازی در 2 ماه!
گفته می شود: بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی گمرک ایران، در دو ماهه نخست امسال 190 
میلیون و 105 هزار و 917 کیلوگرم معادل 31 میلیون و 967 هزار و 120 دلار هندوانه تازه ایرانی به 
کشورهای مختلف صادر شده است. این حجم صادرات هندوانه تازه در حالی به کشورهای مختلف صادر 
شده است که به دلیل مشکلات کم آبی کشور، سال گذشته بسیاری از کارشناسان و مسئولان وزارت 
جهاد کشاورزی از کشاورزان خواسته بودند در تولید هندوانه و صادرات آن به کشورهای مختلف دنیا 

تجدید نظر کنند.

همسر هاشمی در بیمارستان بستری شد
گفته می شود: عفت مرعشی همسر آیت الله هاشمی رفسنجانی به علت زخم اثنی عشر در بیمارستان 
بهمن بستری شد. فاطمه هاشمی دختر عفت مرعشی با اعلام این خبر به ایسنا، اظهار کرد: خوشبختانه 
عمل ایشان تمام شده است و چند دقیقه ای است که در بخش آی سی یو بیمارستان بهمن بستری شدند. 
ایشان به خاطر ناراحتی های عصبی و تحت فشار بودن در چند وقت اخیر به این بیماری دچار شدند و 

هنوز مشخص نیست تا چند روز دیگر بستری خواهند بود.

متلک یک گدا به عضو جامعه روحانیت مبارز
گفته می شود: حجت الاسلام سیدرضا اکرمی که در میان اصحاب رسانه به صراحت در گفتار معروف 
است در گفت و گو با خبرگزاری میزان با اشاره به خاطره ای از خود گفت: در بهشت زهرا، گدایی به سراغ 
من آمد درخواست پول کرد اما بنده از دادن پول به وی امتناع کردم که با این واکنش از سوی این فرد 
متکدی روبرو شدم که "شما که پول نفت را می خورید چرا کمک نمی کنید؟" موضوعی که باعث تاسف 

بنده شد زیرا روحانیت در کشور ما از روی صداقت و سادگی زندگی می کند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم گفت: هم زمان با هفته جهاد کشاورزی، 
40 پروژه بخش کشاورزی بااعتباری بالغ بر 
357 میلیارد ریال و اشتغال زایی 343 نفر به 

بهره برداری می رسد.
محمدرضا طلایی که به مناسبت هفته 
جهاد کشاورزی )21 تا 27 خرداد( در جمع 
خبرنگاران سخن می گفت، اظهار داشت: 
بااعتباری  آب وخاک  بخش  در  پروژه   19
بالغ بر 66 میلیارد و 811 میلیون ریال و 
اشتغال زایی 106 نفر، 7 پروژه در بخش 
تولیدات گیاهی بااعتباری بالغ بر 51 میلیارد 
و 150 میلیون ریال و اشتغال زایی مستقیم 
62 نفر، 7 پروژه در بخش صنایع بااعتباری 
بالغ بر 213 میلیارد و 72 میلیون ریال با 
اشتغال زایی مستقیم 152 نفر، 3 پروژه در 
بخش امور دام بااعتبار 21 میلیارد و 980 
میلیون ریال و اشتغال زایی مستقیم 11 
نفر، 3 پروژه در بخش شیلات بااعتباری 
بالغ بر یک میلیارد و 715 میلیون ریال و 
اشتغال زایی مستقیم 9 نفر و یک پروژه در 
بخش اراضی بااعتبار 2 میلیارد و 889 نفر 
و اشتغال زایی 3 نفر هم زمان با هفته جهاد 

کشاورزی به بهره برداری خواهد رسید.
وی در ادامه سخنان خود به برنامه های 
سازمان جهاد کشاورزی استان قم در این 
هفته اشاره کرد و افزود: روز پنجشنبه مراسم 
غبارروبی از گلزار مطهر شهدا و قرائت زیارت 
عاشورا را خواهیم داشت و در روز جمعه نیز 
سخنرانی قبل از خطبه های نماز جمعه در 
شهر قم و بخش تابعه توسط مسئولان و 

مدیران سازمان انجام خواهد شد.
خانواده  با  دیدار  کرد:  اضافه  وی 
و  بهره برداران  با  ایثارگران، دیدار  و  شهدا 

تولیدکنندگان بخش کشاورزی، نشست 
و هم اندیشی تشکل ها با رئیس سازمان و 
دیدار با مراجع و علما از دیگر برنامه های 

سازمان در هفته جهاد کشاورزی می باشد.
هم زمان  کرد:  خاطرنشان  طلایی 
کشاورزی  جهاد  هفته  از  روز  آخرین  با 
مسئولان و کارکنان وزارت جهاد کشاورزی 
بنیان گذار جمهوری اسلامی  آرمانهای  با 

ایران تجدید بیعت خواهند کرد.
* کشت 100 هکتار گل محمدی

وی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به مشکل کم آبی در استان قم، بیان 
که  گیاهی  داروهای  زمینه  این  در  کرد: 
توجیه اقتصادی دارند و کم آب بر هستند 
وارد استان شدند که می توان به کاشت گل 
محمدی اشاره کرد که حدود 100 هکتار از 
راضی کشاورزی در استان قم به کاشت این 

گیاه اختصاص داده شده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
انواع  هکتار  کاشت 50  از  همچنین  قم 

گیاهان دارویی خبر داد و گفت: کاشت این 
گیاهان به یک الگو در قم تبدیل شده است.

طلایی با اشاره به برنامه های سازمان 
جهاد کشاورزی برای کاشت گیاهان دارویی، 
بیان کرد: برای توسعه این گیاهان با توجه 
برنامه های  دارند،  اقتصادی که  توجیه  به 

مختلفی داریم.
* کشت 10 رقم انواع گندم 

و جو جدید
وی با بیان اینکه سال گذشته بیش از 
10 رقم انواع گندم و جو جدید وارد استان 
شده است، تصریح کرد: این نوع گندم و 
جو به صورت آزمایشی در استان قم کشت 
شد که نتایج موفقیت آمیزی از نظر تولید و 
مقاومت نسبت به کم آبی به دنبال داشت و 
کاشت این نوع محصولات در سال 95 در 

دستور کار قرار گرفته است.
محصولات  از  ذرت  داد:  ادامه  طلایی 
آب بر بوده که نوعی از این محصول وارد 
استان شده که طول رشد آن از 100 روز به 

75 روز رسیده است و با توجه به زودرسی 
دو مرحله آبیاری کمتری برای آن انجام 
ارقام  امسال  بهاره  در کشت  می شود که 

خوبی را خواهیم داشت.
* کاهش 1000 هکتاری 
سطح زیر کشت یونجه 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
در بخش دیگری از سخنان خود به تغییر 
الگوی کشت در برخی از محصولات اشاره 
کرد و گفت: یونجه از محصولات پر آب بر 
است که امسال نزدیک هزار هکتار کاهش 
و  داشتیم  محصول  این  از  کاشت  سطح 

باغات پسته جایگزین آن شد.
توسعه 1500 هکتاری باغات پسته 

وی با بیان اینکه توسعه باغات پسته 
امسال در سطح هزار و 500 هکتار از اراضی 
هزار  کرد:  تصریح  گرفت،  صورت  استان 
هکتار باغ پسته جایگزین کاشت محصول 
یونجه شد و 500 هکتار نیز کشت جدیدی 
بود که صورت گرفت و در نهایت با هدف 
ارزنده ای  گام های  آب  کردن  مصرف  کم 
برداشته شد و توانستیم در سال نخست 
اجرا این طرح به صورت موفق عمل کنیم و 
امیدواریم این برنامه را در سال زراعی آینده 
به صورت  بتوانیم  کشاورزان  مشارکت  با 
موفقیت آمیز و در سطح وسیع تری ادامه 

دهیم.
طلایی در بخش پایانی سخنان خود 
با اشاره به ظرفیت قم در تولید محصولات 
دامی گفت: بیش از 6 درصد تولید گوشت 
قرمز کشور و نزدیک هشت درصد تخم مرغ 
کشور در قم تولید می شود که حدود 70 
درصد آن مازاد نیاز استان است و به سایر 

استان ها صادر خواهد شد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خبر داد:

افتتاح 40 پروژه بخش کشاورزی همزمان با هفته جهاد در قم

دل نوشته

اخبـــار

یاد دوران گذشته
کفشهای تا به تا و وصله دار من کجاست؟

خاطرات خوب و شیرین بهار من کجاست؟
کوچه های خاکی و با هم دویدن هایمان

شور و شوق خنده ی بی اختیار من کجاست؟
کاهگل ها عطر دفترهای کاهی داشتند

خاک باران خورده ایل و تبار من کجاست؟
کو دبستان؟ کو کلاس درس؟ کو آن نیمکت؟

همکلاسی همیشه در کنار من کجاست؟
باغ سر سبز الفبا را چرا گم کرده ام؟

سطر سطر سیب های »آب« دار من کجاست؟
آتش پیراهنت مانده ست در من سالها

ریز علی! تنهای تنهایم قطار من کجاست؟
مانده جای ترکه اش بر روی دستم، کو خودش؟

درس سارا، درس شیرین انار من کجاست؟
رفت آن روباه مکار و پنیرم را ربود

زاغ خوش آواز روی شاخسار من کجاست؟
پس چه کس خط می زند مشق شبم را بعد از این؟

پای تخته مهربان آموزگار من کجاست؟
ثلث اول آشنایی، ثلث دوم دوستی

ثلث سوم دستخط یادگار من کجاست؟
باز هم پاییز شد بابای پیر مدرسه

خش خش برگ درختان چنار من کجاست؟
کاش میشد بازهم برگشت تا آن روزها

خسته ام دلهای سنگی! روزگار من کجاست؟
تقدیم به همه بچه مدرسه های قدیمی

شهردار منطقه یك قم:

50 درصد منطقه یك شهر قم 
بافت فرسوده است

شهردار منطقه یك قم با بیان اینکه شهرداري قم در سال اقتصاد مقاومتي، 
اقدام و عمل برنامه هاي مشخصي را در راستاي کاهش هزینه ها در دستور کار 
خود قرار داده است، گفت: امسال این مجموعه با ایجاد گلخانه هاي مکانیزه در 

افزایش تولیدات گل و گیاه داخلي اهتمام جدي دارد.
مهدي اصفهانیان مقدم، با اشاره به اینکه نزدیك به 50 درصد منطقه 
یك شهر قم را بافت فرسوده تشکیل مي دهد، اظهار کرد: در راستاي اصلاح 
بافت هاي فرسوده علاوه بر فعالیت سازمان زیباسازي، بهسازي و نوسازي 
اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س( شهرداري قم با تکمیل پروژه هاي 
عمراني و بازگشایي برخي از معابر قدیمي آمار بافت فرسوده در منطقه یك 
کاهش مي یابد. وي اضافه کرد: در ابتداي سال جاري با توجه به بارندگي هاي 
گسترده اقدامات مطلوبي در راستاي پوشش انهار، هدایت و دفع آب هاي 
سطحي در منطقه یك قم انجام شده است. شهردار قم با تاکید بر اینکه عملیات 
روکش آسفالت  نقاط محروم منطقه یك شهر قم در دستور کار قرار گرفته 
است، تصریح کرد: طي دو ماه اخیر با استفاده از پنج هزار تن آسفالت نزدیك 
به 62 هزار متر مربع از مساحت محلات قدیمي، شوارع و معابر اصلي آسفالت 
شده است. وي با بیان اینکه شهرداري منطقه یك قم در سال اقتصاد مقاومتي، 
اقدام و عمل برنامه هاي مشخصي را در راستاي کاهش هزینه ها در دستور 
کار خود قرار داده است، خاطرنشان کرد: امسال شهرداري منطقه یك با ایجاد 
گلخانه هاي مکانیزه در افزایش تولیدات گل و گیاه داخلي اهتمام جدي دارد. 
اصفهانیان مقدم افزایش رضایتمندي مردم را از اولویت هاي شهرداري منطقه 
یك برشمرد و عنوان کرد: این مجموعه براي افزایش روند پیشرفت پروژه هاي 
شهري که نتیجه آن افزایش رضایتمندي مردم است، از هیچ اقدامي دریغ 

نمي کند.

مجید متین فر عنوان کرد:

تکمیل بلوار فردوسي در اولویت 
شهرداری منطقه چهار قم

شهردار منطقه چهار قم با تاکید بر اینکه پروژه هاي بزرگ این منطقه 
نیازمند تملك و بازگشایي است، گفت: 350 میلیارد ریال به صورت کلي براي 

انجام تملك پروژه هاي این منطقه درنظرگرفته شده است.
مجید متین فر، با بیان اینکه نزدیك به 820 میلیارد ریال بودجه عمراني 
براي فعالیت هاي شهرداري منطقه چهار در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: 
توسعه شهري، هدایت و دفع آب هاي سطحي، بهبود عبور و مرور شهري، 
ایحاد اماکن و فضاهاي فرهنگي ورزشي، بهبود محیط شهري، ایجاد سایر 
تسهیلات شهري، تاسیسات درآمدزا و دیون پروژه هاي عمراني از سرفصل هاي 
این بودجه است. وي با تاکید بر اینکه پروژه هاي بزرگ منطقه چهار نیازمند 
تملك و بازگشایي است، اضافه کرد: 350 میلیارد ریال به صورت کلي براي 

انجام تملك پروژه هاي این منطقه درنظرگرفته شده است.
شهردار منطقه چهار قم خاطرنشان کرد: در ابتداي سال جاري تملك 
حدفاصل خیایان عدالت تا شهید کریمي انجام شده تکمیل پروژه بلوار 
مرجعیت در دستور کار قرار گرفته است. وي تکمیل بلوار فردوسي حدفاصل 
دانیال نبي تا بلوار پیامبر اعظم را از اولویت هاي شهرداري منطقه چهار برشمرد 
و تصریح کرد: امسال براي تکمیل حدفاصل مرجعیت و بلوار پیامبر اعظم 
)ص( اعتبارات لازم پیش بیني شده است که در صورت تحقق تخصیص ها 
این پروژه روند خود را با سرعت مناسبي ادامه مي دهد. متین فر با تاکید بر 
اینکه شهرداري منطقه چهار براي افزایش درآمدهاي خود برنامه مشخصي را 
در دستور کار قرار داده است، گفت: استفاده از ظرفیت هاي سرمایه گذاري با 
مشارکت بخش خصوصي مي تواند در تامین بسیاري از هزینه ها و رفع نیازهاي 
شهروندان تاثیر بسیاري داشته باشد به همین علت مسؤولان ارشد این منطقه 

به موضوع سرمایه گذاري نگاه ویژه دارند.

مهدی طهماسبی، پاسدار قمی مدافع 
حرم در سوریه به شهادت رسید

مهدی طهماسبی از رزمندگان ایرانی مدافع حرم در استان حلب سوریه به 
خیل مدافعان حرم حضرت زینب )س( پیوست.

مهدی طهماسبی از رزمندگان ایرانی  و پاسدار مدافع حرم در نبرد با 
تروریست های تکفیری در استان حلب در شمال سوریه به فیض شهادت 
نائل آمد. این شهید از پاسداران مرکز آموزش و تربیت پاسداری علویون استان 
قم و فرزند پاسدار بازنشسته کریم طهماسبی بود و پیش از شهادت در شهر 
قم سکونت داشت و دوفرزند از وی به یادگار مانده است. فرمانده، مسئول 
نمایندگی ولی فقیه و معاون اجرایی سپاه امام علی بن ابیطالب )ع(، فرمانده 
مرکز آموزش پاسداری علویون به همراه جمعی از مسئولان و همرزمان شهدا، 
پیش از ظهر دیروز با حضور در منزل این شهید والامقام، نیل به فیض عظیم 
شهادت را به خانواده  معظم شهید طهماسبی تبریک و تهنیت گفتند. مراسم 
وداع با پیکر مطهر شهید چهارشنبه 19 خرداد در گلزار شهدای علی بن جعفر 
و پنج شنبه شب 20 خرداد همزمان با قرائت زیارت جامعه کبیره در شبستان 

امام خمینی )ره( حرم مطهر حضرت معصومه )س( برگزار می شود.

شهردار قم از احداث نمایشگاه دائمی قرآن 
در بلوار پیامبر اعظم )ص( قم خبر داد و گفت: 
در این رابطه تقاضاهایی توسط خیران برای این 
نمایشگاه شده و اگر در کنار این بلوار فضایی 
به آن ها اختصاص یابد، می توان از ظرفیت های 

نمایشگاهی در مباحث فرهنگی بهره برد. 
افتتاح  حاشیه  در  سقاییان نژاد  دکتر 
نمایشگاه قرآن و عترت، وجود قرآن و عترت 
را موروث ماندگار پیامبر اسلام )ص( دانست 
و اظهار داشت: تلفیق این دو سبب سعادت و 
تکامل انسان می شود و آن ها به عنوان مایه و 
اساس دین اسلام می تواند برای مسلمانان در 
جهت رسیدن به تکامل بسیار ارزشمند باشد. 

چنین  جایگاه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
با  مردم  که  است  آن  برای  نمایشگاه هایی 

قرآن آشنا شوند تاکید کرد: مردم در این مکان ها می توانند 

از ظرفیت قرآن حداکثر استفاده را ببرند و راه های استفاده 
از قرآن را همانگونه که پرثمر است یاد بگیرند. شهردار قم 

نمایشگاه هایی  برگزاری چنین  کرد:  تصریح 
در جهت اعتلای نسل جوان و کمك به افراد 
در رسیدن به تکامل بسیار مهم است. وی به 
مذاکراتی درباره واگذاری زمین برای احداث 
و  کرد  اشاره  قم  در  قرآن  دائمی  نمایشگاه 
گفت: در این رابطه با مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
صحبت هایی انجام شده تا در کنار بلوار پیامبر 
اعظم)ص( مکانی برای تاسیس نمایشگاهی 
دائمی برای امورات فرهنگی و قرآنی در نظر 
گرفته شود. سقاییان نژاد ادامه داد: در این رابطه 
تقاضاهایی توسط خیران برای این نمایشگاه 
شده و اگر بتوانیم در کنار این بلوار فضایی به 
آنها اختصاص دهیم، می توان از ظرفیت های 
نمایشگاهی در مباحث فرهنگی استفاده کرد تا 
در حقیقت یك جایگاه ثابت برای این مراسمات 

در نظر گرفته شود.

شهردار قم :

نمایشگاه دائمي قرآن در قم احداث مي شود 

عباس فرساد

جناب آقای سید جواد صحرایی
انتصاب شایسته شمار ا به سمت 

مدیر کل حوزه شهردار قم صمیمانه تبریک عرض 
نموده، توفیقات روزافزون شما را در این سمت از 

خداوند منان خواستاریم.
روزنـــامه  ایــمان

پیام تبریک


